
حاش��یه، همیش��ه با حاش��یه همراه بوده اس��ت. 
فرقی نمی کند این حاش��یه، در مرکز ش��هر باشد 
ی��ا در حاش��یه آن، اما جن��س حاش��یه ای که در 
پیرامون شهر ش��کل می گیرد، پدیده ای زودگذر 
نیس��ت که پ��س از مدتی به فراموش��ی س��پرده 
 ش��ود. اینجا دیگ��ر حاش��یه می ماند و می ش��ود

حاشیه نش��ینی. حاشیه نش��ینی به عنوان برهم 
زننده تعادل فیزیکی شهرها، نشان دهنده توسعه 
 نامتوازن ش��هری و منطقه ای اس��ت. این پدیده 
به خصوص در کلانشهرها بیش��تر دیده می شود؛ 
آنجا که اف��راد از دیگر نقاط، به امی��د زندگی بهتر 
 رخت س��فر می بندند و به کلانش��هرها مهاجرت 

می کنن��د، ام��ا در نهای��ت س��ر از حاش��یه این 
ش��هرها درم��ی آورن��د. اصفه��ان نی��ز ن��ه تنها 
از ای��ن قاع��ده مس��تثنی نیس��ت، بلک��ه در 
برخ��ی جه��ات، دچ��ار مش��کلات ب��ه مرات��ب 
بغرن��ج ت��ری از دیگ��ر ش��هرهای بزرگ اس��ت.

از هر اصفهانی که درباره مناطق حاشیه ای ..
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قیمت بلیت شهربازی بزرگ اصفهان کاهش یافت 

رویاهای دست یافتنی
در شهر رویاها
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وی���������ژه ن���ام���ه
رس�������������ان�������������ه

ضمانتي برای سلامت خوشمزه ترین کالای قاچاق نیست

سپاهان و ذوب آهن هر دو در کورس

شیرینی شکلات های خارجی
 زیر دندان اصفهانی ها

به منظور حفظ ایمنی دانش آموزان صورت گرفت؛

تجهیز  سیستم گرمایشی نیمی از 
مدارس استان

بحران خط حمله؛    سلطان ضد حمله

8

10

11
ناطق نوری:

در ٧٢ سالگی
 قصد نماینده شدن

ندارم

وزیر اطلاعات :

پیش بردن جامعه به سمت 
 دو قطبی شدن، بازی 
در زمین دشمن است

وزیر ارشاد خبر داد؛ 

ساخت
قسمت دوم  فیلم  

2محمد صلی الله علیه و آله 12 2

4

مسوولان  نسبت به تبعات حاشیه نشینی هشدار می دهند؛

حاشیه نشینی
بحران آینده اصفهان 3ش�����ه�����ر

هشدار رهبر انقلاب؛

دشمن در پی نفوذ است

آمادگی شهر برای شلوغی مهر
3 2

2

حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار هزاران 
نفر از فرماندهان س��پاه پاسداران انقلاب اسلامی، س��پاه را نعمت بزرگ 
الهی و پاسدار آگاه و بینای انقلاب اس��لامی در مسائل داخلی و خارجی 
خواندند و با تبیین الزامات و ابعاد پاس��داری از انقلاب اسلامی  افزودند: 
 دش��من به امید واهی پایان یافتن انقلاب، در فکر نفوذ، به خصوص نفوذ 

سیاسی فرهنگی است که شناخت توطئه های دشمن، تقویت و استحکام 
روحیه انقلابی و حرکت مستمر به سمت تحقق آرمان ها این هدف را ناکام 
خواهد گذاشت. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، 
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، ترسیم آرمان های اساسی را اولین 

گام یک انقلاب برشمردند . . .

مرکز اسناد انقلاب اسلامي به مناسبت ارتحال آیت الله خزعلی منتشر کرد؛ 

خاطره آیت الله خزعلي  از روند انتخاب 
رهبر انقلاب در مجلس خبرگان

اخبار کوتاه

جریمه 40 میلیون ریالی 
پزشک متخصص به علت 

دریافت زیرمیزی

مدیرکل تعزی��رات حکومتی اس��تان اصفه��ان از جریمه 
40 میلیون ریالی یک پزش��ک متخصص به علت دریافت 
زیرمیزی، توس��ط تعزی��رات حکومتی اصفه��ان خبر داد. 
غلامرضا صالحی گفت: پرونده یک پزشک متخصص جراحی 
مغز و اعصاب که از بیمار  خود مبلغ 20 میلیون ریال زیرمیزی 
اخذ کرده بود با شکایت ش��اکی در شعبه ششم بدوی ویژه 
رسیدگی به تخلفات بهداشتی و درمانی اداره کل تعزیرات 
حکومتی استان مورد رسیدگی قرار گرفت. وی تصریح کرد: 
با احراز تخلف این پزشک توس��ط شعبه رسیدگی کننده، 
پزشک متخصص علاوه بر محکومیت به استرداد مبلغ اخذ 
شده به ش��اکی، به پرداخت مبلغ 40 میلیون ریال جریمه 
نقدی) دوبرابر مبلغ زیر میزی( در حق دولت نیز محکوم شد.

پلمپ1٢4  واحد
صنفي   متخلف

124واحدصنفي متخلف دراصفهان پلمپ شد. رییس 
پلیس امنی��ت عمومي اس��تان اصفهان گف��ت:  برای 
ارتقاي امنی��ت اجتماعي و س��اماندهي صنوف، طرح 
نظارت و کنت��رل بر اصناف در ش��هر اصفهان به مدت 
15 روز اجرا شد. س��رهنگ اکبر عاصمي گفت: در این 
طرح از 17 هزار و 302 واحد صنفي بازدید شد  که 124 
واحد صنفي متخلف به علت نداش��تن پروانه کسب و 
رعایت نکردن قوانین و مقررات شناسایي و پلمب شدند. 
رییس پلیس امنیت عمومي استان اصفهان همچنین با 
اشاره به صدور اخطاریه پلمب براي 392 واحد صنفي 
دیگر افزود: این واحدها  در صورت رفع نکردن معایب 
و نواقص خود در مهلت مقرر ب��ا برخورد قانوني پلیس 

مواجه می شوند.

دبیر برنامه جامع کنترل کیفی هوای اصفهان گفت: سعی خود را به کار 
بسته ایم تا هوای این کلانشهر در نیمه دوم امسال شرایط بهتری نسبت 

به مدت مشابه سال قبل داشته باشد. مهدی ترکاشوند 
روز چهارشنبه در گفت وگو با ایرنا افزود: در شش ماه 
نخست امسال سعی شد تا آلودگی صنایع استان کنترل 
شود تا در نیمه دوم س��ال که بدلیل افت دما، احتمال 
بروز پدیده اینورژن بس��یار زیاد است، مشکلات ما در 
بخش آلودگی هوا کاهش یاب��د.  وی اظهارکرد: برای 
جلوگیری از شدت آلودگی هوا در شش ماهه دوم سال 
با سازمان صنایع، معدن و تجارت استان در خصوص 
چگونگی فعالیت کوره های آجرپزی در فصل زمستان 

امسال توافقات خوبی انجام شد. 

  توقف فعالیت کوره های آجرپزی از آبان ماه
دبیر برنامه جامع کنترل کیفی هوای اصفهان تصریح 
کرد: براساس این توافق، فعالیت کوره های آجرپزی از 
آبان ماه به ش��دت کاهش می یابد تا هوای اصفهان در 
فصل زمستان با مشکل آلودگی کمتری مواجه شود.  

وی با اشاره به اینکه براساس تجربیات سال های قبل مشکلات آلودگی 
هوای کلانشهر اصفهان از آبان تا 15 بهمن به اوج خود رسیده است، 
تصریح کرد: به منظور کاهش آلودگی ه��وا در طی این مدت فعالیت 

کوره های آجرپزی اصفهان به سمت توقف کامل می رود. 

   راه اندازی س�رویس عموم�ی حمل و نقل دس�تگاه های 
اجرایی

دبیر برنامه جامع کنترل کیفی هوای اصفه��ان همچنین به اقدامان 
اداره کل محیط زیست استان برای کاهش آلودگی ناشی از خودورها 
در نیمه دوم امسال اشاره کرد و افزود: شهرداری برای تردد خودروها 

در هس��ته مرکزی ش��هر طرح زوج و فرد خودروها را اجرایی کرده 
اس��ت و این موضوع می توان��د به کاه��ش آلودگی هوا در هس��ته 
مرکزی شهر کمک کند. ترکاشوند به کارگیری 400 
دستگاه اتوبوس گازسوز در ناوگان حمل و نقل درون 
شهری اصفهان توسط سازمان اتوبوسرانی را از دیگر 
اقدامات شهرداری برای کمک به جلوگیری از شدت 
آلودگی هوا اعلام کرد و افزود: ما نیز پیگیر هستیم تا 
 سرویس عمومی حمل و نقل دستگاه های اجرایی و 
شرکت های دولتی در اصفهان راه اندازی شود، زیرا 
این اقدام نی��ز به کاهش آلودگی کلانش��هر اصفهان 

کمک می کند. 

   مسافرگیری خط یک مترو در مهر ماه
وی تصریح کرد: در این خصوص مذاکراتی با مدیریت 
ارشد استان انجام شده است و امیدواریم با راه اندازی 
سرویس حمل و نقل دستگاه ها از ورود خودروهای 
تک سرنشین کارمندان و کارکنان شرکت ها به سطح 
ش��هر جلوگیری و آلودگی کلانشهر اصفهان ناشی از 
تردد این خودروها در فصل زمس��تان کاهش یابد. دبیر برنامه جامع 
کنترل کیفی هوای اصفهان همچنین با اشاره به اینکه براساس اعلام 
مسوولان سازمان قطارشهری اصفهان، در مهرماه در مرحله اول خط 
یک قطارشهری اصفهان مسافرگیری خواهد شد، گفت: راه اندازی 
قطارشهری در این مسیر نیز می تواند حمل و نقل عمومی را تسهیل 
و به کاهش آلودگی کلانش��هر اصفهان کمک کند. وی با بیان اینکه 
همه تلاش ما این اس��ت تا در شش ماه دوم س��ال، اصفهان از هوای 
سالم برخوردار باشد درعین حال تصریح کرد: نیل به این هدف بسیار 
مشکل و همکاری دستگاه های اجرایی و مردم را طلب می کند و ما 

امیدوارم با کمک مردم و مسوولان به این هدف دست یابیم.

دبیر برنامه جامع کنترل کیفی هواخبر داد:

بهبود شرایط هوای اصفهان در نیمه دوم سال

همه تلاش ما این 
است تا در شش 
ماه دوم سال، 

اصفهان از هوای 
سالم برخوردار 
باشد نیل به این 

هدف بسیار 
مشکل و همکاری 

دستگاه های 
اجرایی و مردم را 

طلب می کند

دبیر ش��ورای هماهنگی مبارزه ب��ا مواد مخدر 
اس��تان اصفهان گف��ت: میانگین نرخ ش��یوع 
اعتی��اد در مراک��ز صنعتی و در بی��ن کارگران 
اس��تان به 21 درصد رسیده اس��ت. مصطفی 
هادی زاده در گف��ت وگو با  مه��ر درخصوص 
بررسی میزان ش��یوع اعتیاد در بین کارگران 
و فعالان واحدهای تولیدی و صنعتی اس��تان 
اصفهان اظهار داشت: براس��اس پژوهش های 
صورت گرفته نرخ شیوع اعتیاد در بین کارگران 
از 5 به 21 درصد در بازه زمانی 10 سال گذشته 
افزایش یافته است. وی با بیان اینکه بر اساس 
میانگین نرخ شیوع اعتیاد در مراکز صنعتی  و 
تولید ی های استان اصفهان در رتبه 21 کشور 
قرار دارد، ادامه داد: در این راستا صنایع بزرگ 

استان اقدامات شایسته ای را در بحث پیشگیری از مصرف و آموزش 
آسیب های مصرف مواد مخدر انجام داده اند. وی با تاکید بر اینکه در 
حال حاضر نگران ش��یوع اعتیاد در صنایع متوسط استان اصفهان 
هس��تیم، اضافه کرد: اس��تان اصفهان صنعتی ترین اس��تان کشور 
است و از این رو نباید از بحث پیشگیری از ش��یوع اعتیاد در صنایع 

و تولیدی ها غافل باش��یم. دبیر ش��ورای 
هماهنگ��ی مبارزه با مواد مخدر اس��تان 
اصفهان با بیان اینک��ه در برخی از مراکز 
صنعتی کارگران تحت تاثی��ر همکاران 
خود قرار گرفته و اقدام ب��ه مصرف مواد 
مخدر می کنند، افزود: از این رو بیشترین 
نگرانی ما استفاده از مواد مخدر صنعتی 
اس��ت که متاس��فانه بعضا برخی از افراد 
پ��س از ۶ س��ال مص��رف می فهمند که 
معتاد ش��ده اند. وی بررسی در خصوص 
میزان حقوق دریافتی کارگران و میزان 
فشاری که زندگی و کار کردن به فرد وارد 
می سازد را مهم دانست و ابراز داشت: بر 
این اس��اس باید در خصوص تامین امرار 
معاش کارگران و فرهنگس��ازی در این خص��وص برنامه ریزی های 

لازم را داشته باشیم. 
هادی زاده به نقش مهم سلامت کارگران در ارتقای بهره وری اشاره 
کرد و بیان داش��ت: یکی از موان��ع ارتقای فرهن��گ کار و تلاش در 

جامعه، اعتیاد است.

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان :

  نرخ اعتیاد در مراکز صنعتی استان افزایش یافت 

رییس اتاق بازرگانی استان اصفهان گفت: برای 
امسال به همراه نمایندگان توانستیم اداره دارایی 
را به تخفی��ف 40 درصدی مالیات کل اس��تان 
متقاعد کنیم.به گزارش فارس، سیدعبدالوهاب 
س��هل آبادی در جلس��ه کمیس��یون صنایع 
اتاق بازرگانی اصفهان گفت: ام��روز در مجمع 
نمایندگان اس��تان اصفهان در خدمت رییس 
اداره مالیاتی اس��تان بودیم و همراه نمایندگان 
توانستیم اداره دارایی را به تخفیف 40 درصدی 
مالیات کل اس��تان متقاعد کنیم که جا دارد از 
نمایندگان محترم و رییس اداره دارایی استان 
تش��کر کنم. رییس خانه صنعت و معدن ایران 
در بخش دیگر صحبت های خود به س��فرهای 

متعدد هیات های اقتصادی خارجی اش��اره ک��رد و گفت: در طی این 
روزها با هیات هایی از آلمان، فرانسه و همچنین سفیر ترکیه در ایران 
مذاکراتی اقتصادی داش��تیم و پیام ما به ایش��ان این بود که به دنبال 
فروش صرف نباشید و نظر ما فقط روی سرمایه گذاری مشترک است. 
سهل آبادی اش��اره ای نیز به جلس��ه هفته آینده نمایندگان استان با 
وزیر صنعت داشت و گفت: ان شاءالله در آن جلسه نیز حضور خواهم 

داشت و از کمیس��یون صنایع تقاضا دارم 
در این فرصت کم خوراک آن جلس��ه را با 
نظرات کارشناسی خود تامین کنند، چون 
ما به برخی صحبت های وزیر صنعت انتقاد 
جدی داریم؛ چراکه ایشان گفته اند صنعت 
و معدن ما رشد داشته، اما خود ببینید در 
فولاد مبارکه به عن��وان نماد صنعت این 
کشور، آیا رش��دی اتفاق افتاده است؟ وی 
در ادامه در مورد رش��د معادن نیز تصریح 
کرد: در بخش معدن نیز حقوق دولتی را 
براساس پروانه معادن افزایش داده اند و آن 
را رشد می نامند در صورتی که اغلب معادن 
ما با ظرفیت ناقص در حال تولید هستند و 
جالب تر اینکه اداره دارایی بر اساس همین آمار از معادن مالیات طلب 
می کند و مالیات ارزش افزوده نیز بر آن می افزاید. رییس اتاق بازرگانی 
در پایان انتقادی نیز به سیاست های دولت داشت و گفت: دولت هزاران 
نیروی کار اضافه دارد که حق  و حقوق آنها را از صنایع طلب می کند و در 
اصفهان نیازمند حرکتی هستیم که صنعت خود را نجات دهیم وگرنه 

آن  هم به سرنوشت آب استان دچار می شود.

در جلسه کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی اعلام شد؛

اخذ 40 درصدتخفیف برای مالیات  استان 



۴۰ کیسه بدن های متلاشی شناسایی 
نشده در سردخانه های سعودی

رییس س��ازمان حج و زیارت با بیان اینکه سه زائر ایرانی حادثه 
 مکه در عربستان بستری اند، اعلام کرد: 40 کیسه حاوی بدن های 
متلاش��ی ش��ده حجاج در س��ردخانه ه��ای س��عودی تاکنون 
شناسایی نشده است. س��عید اوحدی در ارتباط تلفنی با برنامه 
گفت وگ��وی ویژه خبری، آخری��ن آمار هموطن��ان جان باخته 
در ای��ن حادثه را 11 نف��ر و تع��داد مجروح��ان را 32 نفر اعلام 
کرد و افزود: زائ��ر مفقودی نیز در میان کاروان های کش��ورمان 
وجود ن��دارد. وی افزود: حکومت س��عودی اعلام کرده اس��ت 
به همه مصدوم��ان و خانواده ه��ای جان باخت��گان مبالغی به 
 عنوان غرام��ت پرداخت م��ی کند و س��ال آینده نی��ز دو نفر از

خانواده های کشته شدگان می توانند به حج مشرف شوند.

سازمان بازرسی از ساخت و سازهای 
گردنه حیران به مجلس گزارش می دهد

عضو کمیسیون اصل 90 مجلس گفت: قرار است سازمان بازرسی 
گزارش ساخت و س��ازهای غیرقانونی را در گردنه حیران به این 
کمیسیون بدهد. میرمحمدی، نماینده مردم گلپایگان در گفت وگو 
با خبرگزاری فارس، افزود: به دنبال این موضوع، تیم های بازرسی 
سازمان در منطقه مستقر و میزان تصرفات و اینکه چه مقدار از این 
تصرفات مجاز و چه مقدار غیرمجاز است و ... را مورد ارزیابی قرار 
خواهند داد. میرمحمدی خاطرنشان کرد: حساسیت دستگاه ها 
 طی س��ال های اخیر در بح��ث زمین خواری به دنب��ال تاکیدات 
مقام معظم رهبری بیانگر این موضوع است که کار از حد متعارف 
گذش��ته و به جایی رس��یده که عالی ترین رکن جامعه در قانون 
اساس��ی به موضوع ورود پیدا کرده و پیرامون بحث زمین خواری 

هشدار و تذکر می دهد.

واردات کودک توسط داعش!
به گزارش جبهه جهانی مستضعفین، گروهک تروریستی داعش 
برای تکمیل نیروی نظام��ی خود، به قاچاق کودکان آس��یایی 
متوسل ش��ده و به واردات تعداد زیادی پس��ر و دختر کودک از 
طریق قاچاقچیان ترک روی آورده اس��ت. گفتنی است؛ مافیای 
ترکیه هر ک��ودک را به قیم��ت 1۵00 دلار به اعض��ای داعش 
می فروش��ند. داعش از این ک��ودکان برای انج��ام عملیات های 
انتحاری سوء استفاده می کند و برای پیشبرد اهداف شوم خود 
علاوه بر آموزش های نظامی، عقاید انحرافی خ��ود را نیز به این 
کودکان تلقین می کند. داعش قصد دارد با آموزش نسل جدیدی 
از تروریس��ت ها بقای خود را تضمین کند، ام��ا به همت ارتش و 
نیروهای مردمی عراقی و س��وری عمر این گروهک تروریستی 

در حال پایان است.

ماجرای درگیری لفظی   با بوش
ولایتی به واسطه حضور 1۶ ساله در راس دستگاه دیپلماسی کشور، 
خاطراتی خواندنی از برخورد با سران و مسوولان کشورهای دیگر 
دارد. او در خاطرات خود به درگیری لفظ��ی با بوش پدر در جریان 
حمله آمریکا به هواپیمای ایرانی اش��اره می کن��د. او می گوید:»ما 
برای ساقط شدن هواپیمای ایرباس توسط آمریکا به شورای امنیت 
شکایت کردیم. از طرف ایران من رفتم و از طرف آمریکایی ها بوش 
پدر که معاون ریگان بود. ما دوتا به ش��ورای امنیت رفتیم، مطرح 
کردیم و آنجا ما از آمریکایی ها انتقاد کردیم و به درگیری لفظی من 
و آقای بوش هم کش��ید و بعدا هم آمریکایی ها محکوم به پرداخت 
غرامت شدند، ولی خب، جنایت آنها که با دادن پول پاک نمی شد. ما 
از آنجا که به فرودگاه برگشتیم، گفتند که امام)ره( تصمیم گرفتند 

قطعنامه را بپذیرند.«

کوتاه از ایران
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حجت الاسلام روحانی درگردهمایی شرکت های 
دانش بنیان حوزه سلامت به بیان ناگفته هایی 
محرمان��ه از دوران دف��اع مق��دس و نی��ز روند 
مذاکرات هسته ای پرداخت و گفت: ما در دوران 
جنگ تحمیلی هرچه سیستم پدافندی موشکی 
آماده می کردیم، قبل از اینکه حتی یک موشک 
علیه یک هواپیما در یک مقطعی پرتاب کنیم، 
سیس��تم ما از بین می رفت و نمی دانستیم باید 

چه کار کنیم.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، وی افزود: 
یک سیستم پدافندی موشکی ما به محض آنکه 
روشن می شد و باید تشعشع می داد تا هواپیمای 
دش��من را پیدا کند، هنگام فرستادن تشعشع، 
هواپیمای دشمن موشک ضدرادار و ضدتشعشع 
را شلیک می کرد و این موشک درست در وسط 
موشک ما منفجر می ش��د. روحانی خاطرنشان 
کرد: بعد از گذش��ت س��ه ماه به طرحی دست 
یافتیم که خیلی س��خت به نظر می رسید این 
طرح برای ما موفقیت آمیز باشد، اما موفق شدیم 
و به طرحی رس��یدیم که موش��ک های دشمن 
را قبل از آنکه به سیس��تم پدافندی ما برسند، 

منحرف کردیم. 
رییس ش��ورای عالی امنیت ملی اف��زود: با دو 
یا س��ه بار س��رنگون کردن این نوع هواپیماها 
کل طرح دشمن جمع ش��د و من فکر می کنم 
این طرح ک��ه ما ب��ه آن رس��یده ایم، همچنان 

ب��ه عن��وان ی��ک ط��رح س��ری در سیس��تم 
پدافندی باق��ی بماند؛ چرا که م��ن ندیدم و در 
 جای��ی نخواندم که دش��من فهمیده باش��د ما

چه کار کرده ایم و از چه وسیله ای استفاده شده 
اس��ت. روحانی در بخش دیگری از س��خنانش 
درباره مذاکرات هسته ای، گفت: روزی می گفتند 
فردو را ب��ه طور کامل ببندید؛ چ��را که زیر کوه 
است و از ما می پرسیدند برای چه آن را زیر کوه 
بردید، اما ما می گفتیم از خودتان بپرس��ید؛ ما 

کاری نکرده ایم!  
رییس جمهور تاکید کرد: وقتی شما می گویید 
روی میز چیزهایی داریم، م��ا ناچاریم زیر کوه 
برویم تا روی میز شما بی تاثیر شود، بنابراین شما 
 ما را تهدید کردید و ما در عمق کوه سایت برای 
غنی س��ازی ایجاد کردیم. وی اضاف��ه کرد: از 
 UF۶ کشوری نقشه یک کارگاه و کارخانه بزرگ
را خریدیم و به اصفهان آوردیم و در قدم های اول 
نیز آنان برای نصب آن کمک کردند، اما در ادامه 

ما را رها کردند و ما خود ادامه دادیم. 
رییس شورای عالی امنیت ملی تاکید کرد: حال 
اگر از اول آن نقشه را نمی خریدیم و می گفتیم 
دانش��مندان خودمان بای��د UCFاصفهان را 
 بسازند ش��دنی بود؛ منتهی ده،پانزده سال بعد

به نتیجه می رسید.
رییس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود 
تصریح ک��رد: ما امروز نیازمن��د اراده قوی برای 
دستیابی به استقلال، خودکفایی علمی و فناوری 
در بس��یاری از زمینه ها و رابطه درس��ت با دنیا 
هس��تیم. روحانی گفت: دنیای ام��روز با علم و 
دانش درهم تنیده ش��ده و خوشحالم که امروز 
تنها به دانش��گاه، علم و کلاس نگاه نمی کنیم و 
به تولید علم و پژوهش نظر داریم. خوشحالم که 
تنها به علم نگاه نمی کنیم، بلکه به فناوری نگاه 
می کنیم و خوشحالم که تنها به فناوری هم نگاه 

نکرده و به بازار و تجاری شدن هم توجه داریم.
وی اظهار داش��ت: علم و فناوری، بازار و برند و 
تصرف بازار دیگران راه درست است. ما باید بازار 
منطقه و جهان را در تسخیر محصولات ایرانی در 

بیاوریم؛ غرور ملی اینجاست.

درگردهمایی شرکت های دانش بنیان حوزه سلامت؛

ناگفته های روحانی از جنگ و برجام
حضرت آیت الله خامنه ای، رهب��ر معظم انقلاب 
اس��لامی در دی��دار ه��زاران نف��ر از فرماندهان 
سپاه پاس��داران انقلاب اسلامی، س��پاه را نعمت 
ب��زرگ اله��ی و پاس��دار آگاه و بین��ای انق��لاب 
اس��لامی در مس��ائل داخلی و خارج��ی خواندند 
و با تبیی��ن الزامات و ابع��اد پاس��داری از انقلاب 
 اس��لامی،  افزودن��د: دش��من ب��ه امی��د واه��ی 
 پایان یافتن انقلاب، در فکر نفوذ، به خصوص نفوذ 
سیاسی فرهنگی است که ش��ناخت توطئه های 
دشمن، تقویت و استحکام روحیه انقلابی و حرکت 
مستمر به سمت تحقق آرمان ها این هدف را ناکام 

خواهد گذاشت.
ب��ه گ��زارش پایگاه اط��لاع رس��انی دفت��ر مقام 
معظم رهبری، حض��رت آیت الله خامن��ه ای در 
این دیدار، ترس��یم آرمان های اساس��ی را اولین 
گام یک انقلاب برش��مردند و خاطرنشان کردند: 
 این اصول و آرمان ها برخلاف وس��ایل و روش ها

تغییرناپذیرند. رهبر انق��لاب، ایدئولوژی زدایی از 
دیپلماسی و سیاست داخلی را از دیگر محورهای 
تبلیغات کنونی غرب خواندند و خاطرنشان کردند: 
می خواهند ما اصول خود را در سیاس��ت خارجی 
دخالت ندهی��م، اما فکر و عقی��ده و ایدئولوژی در 
همه زمینه ها »راهنمایی تعیین کننده به ش��مار 
می رود.«رهبر انقلاب افزودند: تلاش دشمن برای 
نفوذ، از جمله تهدیدات بزرگ است. نفوذ اقتصادی 
و امنیتی البته خطرناک است و پیامدهای سنگینی 
دارد، اما نفوذ سیاسی و فرهنگی دشمن خطر  بسیار 

بالاتری است که همه باید مراقب آن باشند.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای، س��رمایه گذاری 
س��نگین دش��منان ب��رای نف��وذ فرهنگ��ی و 
تغیی��ر تدریجی باوره��ای مردم را یادآور ش��دند 
 و افزودن��د: در زمین��ه سیاس��ی نی��ز بیگان��گان 
به دنبال نف��وذ در مراکز تصمیم گیری هس��تند 
و اگر نش��د، نفوذ در مراکز تصمیم س��ازی، که در 
ص��ورت تحقق ای��ن توطئ��ه، جهت گی��ری ها، 
تصمیمات و حرکت عمومی کش��ور، بر اس��اس 
 خواس��ت و اراده بیگان��گان تنظی��م و اجرای��ی 
خواهد شد. رهبر انقلاب   با تاکید بر ضرورت بیداری 
عمومی در مقابل ترفندهای دشمنان افزودند: آنها 

منتظرند که ملت و نظام خوابشان ببرد که اهدافشان 
را محقق کنند، اما ملت و مسوولان نمی گذارند امید 
شیطانی بیگانگان درباره به خواب رفتن ملت، در 

دل دشمن پا بگیرد.
حضرت آی��ت الله خامن��ه ای تاکید کردن��د: باید 
پایه های تفکر و روحیه انقلابی را چنان در کش��ور 
مس��تحکم کنیم که هیچ چیز در ادامه این مسیر 
درخشان خللی ایجاد نکند که این وظیفه اساسی 
همه نخبگان اس��ت. ایش��ان در بخش دیگری از 
س��خنان خود  با تاکی��د براینکه یک��ی از وظایف 
 اصلی سپاه، رصد دائم مسائل داخلی، منطقه ای و

بین المللی به منظور شناخت تهدیدهاست، گفتند: 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی یک سازمان سر به زیر 
و سرگرم کارهای اداری خود نیست، بلکه یک ناظر 
آگاه و بینا و متوجه مسائل داخلی و خارجی است.

ایشان اهمیت مجموعه اطلاعات س��پاه را در این 
بخش یادآور ش��دند و افزودند: مجموعه اطلاعات 
سپاه باید به طور دائم مسائل را رصد و تهدیدها را 

شناسایی کند.
رهبر انقلاب اس��لامی یک��ی دیگ��ر از ابعاد کلمه 
»پاسداری از انقلاب« را »هوشیاری و بیداری دائم« 
دانس��تند و تاکید کردند: ما هیچگاه شروع کننده 
جنگ نبوده و نخواهیم بود، اما چون انقلاب اسلامی 
همواره در معرض تهدید معارضان و مزاحمان است، 
هوشیاری و بیداری همیشگی سپاه و آمادگی های 

متناسب با تهدیدها کاملا ضروری است.

هشدار رهبر انقلاب؛

دشمن در پی نفوذ است
مرکز اسناد انقلاب اسلامي منتشر کرد؛

خاطره آیت الله خزعلي از روند انتخاب  
رهبر انقلاب در مجلس خبرگان

آیت الله ابوالقاس��م خزعلي، نماینده مجلس خب��رگان رهبري روز 
گذشته در سن 90 سالگي دعوت حق را لبیک گفت و به دیدار معبود 
ش��تافت. وي که در دوران نهضت اس��لامي از مبارزان علیه طاغوت 
محسوب مي ش��د، پس از پیروزي انقلاب اسلامي از اعضاي مجلس 
خبرگان قانون اساسي و مجلس خبرگان رهبري بود. وي وصیت کرده 
 بود روی سنگ مزارش نوشته شود: »ابوالقاس��م خزعلی، دوستدار 
آیت الله خمینی«. آخرین اثر این حافظ کل قرآن کریم و نهج البلاغه 
تحت عنوان کتاب »نگاهی به قطره ای از زلال جوشان حمد« اسفند 
سال گذشته رونمایی شد و خود درباره آن گفت: » این کتاب عمرنامه 
و نتیجه دقت های من است.«  آیت الله خزعلي در دوران حیات در مرکز 
اسناد انقلاب اسلامي به بیان خاطرات خود پرداخت. یکي از مهم ترین 
خاطرات او مربوط به انتخاب آیت الله خامنه اي به رهبري انقلاب است 
که مشروح آن را به نقل از مرکز اسناد انقلاب اسلامي در زیر مي خوانید:

» خبرگان رهبری پس از رحلت امام )ره( اقدام سریع و مفیدی انجام 
داد که برای خارجی ها اعجاب آور بود؛ یعنی همزمان با برگزاری مراسم 
بزرگداشت و تجلیل از امام)ره(، رهبر انقلاب انتخاب شد تا خللی پیدا 
نیاید که موجب سوءاستفاده  دشمنان شود. اینجانب در قضیه  انتخاب 
رهبری چون عضو خبرگان بودم، در متن قضیه قرار داشتم. قبل از 
انتخاب آقای خامنه ای به رهبری، این انب با ایشان در این باره صحبت 
کرده بودم. در جلسه  خبرگان رهبری، ابتدا بحث بر سر این بود که آیا 
یک نفر باید رهبر شود یا این کار شورایی شود؟ همه  اعضای خبرگان 
رهبری از تیزهوش��ی آقای خامنه ای آگاه بودند، همچنین بینش 
سیاسی ایشان بر همه روش��ن بود. شبی که امام رحلت کرد؛ یعنی 
10 دقیقه پس از آن، به جماران رفتم. همین که در را برایم باز کردند، 
دیدم در حیاط همه در حال گریه اند. آقای خامنه ای کنار درختی با 
حالتی غمبار نشسته بود. آمدم و پیش ایشان نشستم. یکی از آقایان 
آمد و به ایشان گفت که قرار است تا 24 ساعت دیگر خبر فوت امام )ره( 
را اعلام نکنیم تا کار انتخاب نایب و جانشین ایشان روشن شود و این 
دو خبر را با هم اعلام کنیم؛ آقای خامنه ای جواب داد چیزی که شما 
می گویید من نیز با آن موافقم، ولی موضوع این اس��ت که اگر شما 
24 ساعت معطل کردید، ممکن اس��ت مردم از رادیوهای خارجی 
آن را بفهمند. آن گاه آبروی همه خواهد رفت و مردم خواهند گفت 
خبر رحلت امام را از ما پنهان می کنند. فرمود فردا صبح رادیوهای 
خارج را گوش کنید اگر خبر به آنها نرسیده بود، آن را تا 24ساعت 
کتمان کنید، وگرنه رحلت امام را اعلان کنید. در نتیجه راهنمایی و 
 توصیه  هوشمندانه  ایشان اخبار 7بامداد این خبر مهم را اعلام کرد.

آیت الله خامنه ای ابتدا رهبری را قبول نکرد و فقط در نتیجه اصرار 
دوستان آن را پذیرفت.«

خبر ویژه
گروه ایران

//

عضو مجمع تش��خیص مصلح��ت نظام 
گف��ت: در 72 س��الگی قص��د ورود ب��ه 
انتخابات ریاس��ت جمهوری یا مجلس را 
ندارم. حالا نوبت جوانان است که با تجربه 
 ما و خلاقیت خود، کش��ور را اداره کنند. 
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام  ناطق نوری 

وزی��ر اطلاع��ات در کمیس��یون ویژه 
برجام ب��ا بیان اینکه هر کس��ی جامعه 
را به س��مت دو قطبی شدن پیش ببرد 
در زمین دش��من ب��ازی کرده اس��ت، 
گفت: مذاک��رات در چارچ��وب منافع 
ملی انجام شده اس��ت. وی خاطرنشان 

رییس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در واکنش به برخی 
ادعاها مبنی بر مخالفت وی با رسانه ای شدن 
روند مذاکرات آلماتی به رغم نظر رهبر معظم 
انقلاب، گفت: هیچ گاه با تصمیم معظم له 
مخالفت نکرده ام و این یک اتهام است و به 

ناطق نوری:

در ٧٢ سالگی قصد نماینده شدن ندارم
دکتر ولایتی:

با رسانه ای شدن مذاکرات آلماتی مخالف نبودم
وزیر اطلاعات:

پیش بردن جامعه به سمت دو قطبی شدن، بازی در زمین دشمن است

اخبار کوتاه
گروه ایران
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معاون سیاسی وزیر کشور گفت: درخصوص استفاده از صندوق های شفاف در انتخابات به توافق 
رسیده ایم و از صندوق های شفاف استفاده خواهیم کرد که آرا نیز در آن خوانده نمی شود. 

به گزارش اصفهان زیبا به  نقل از خبرگزاری دانشجویان ایران، محمد حسین مقیمی در حاشیه 
مراسم ختم برادر وزیر کشور در خصوص اس��تفاده از صندوق های شفاف در انتخابات آتی اظهار 
کرد: با شورای نگهبان در استفاده از صندوق های شفاف به توافق رسیده ایم و از صندوقی استفاده 
 خواهیم کرد که هم شفاف اس��ت و هم در عین حال آرای انتخاباتی در آن خوانده نمی شود. وی 
 با اش��اره به بحث انتخابات الکترونیک نیز عنوان کرد:  درخصوص انتخابات الکترونیک هنوز به 

مرحله ای نرسیدیم که بخواهیم در موردش اظهارنظر  قطعی بدهیم. مقیمی همچنین در پاسخ به 
سوالی در خصوص وضعیت فعالیت جبهه یکتا اظهار کرد: ما حزبی به نام یکتا نداریم؛ فعالیت های 
سیاسی از سوی هرکسی باشد و اگر در قالب حزب انجام نگیرد ایرادی ندارد و نیازی به مجوز نیست. 
وی افزود: احزاب می توانند مردم را به مشارکت حداکثری در انتخابات دعوت کنند که البته بستگی 
به میزان فعالیت خود این احزاب دارد. وی اظهار کرد: هر فرمانداری که به وظایف خود و برنامه های 
دولت عمل کند بر سر کارش باقی خواهد ماند و اینکه هر فرمانداری از دوره دولت قبلی باشد یا نباشد 

در این موضوع تاثیری ندارد و منجر به تغییر او نخواهد شد. 

رییس مرکز پژوهش های مجلس با بیان اینکه بحث هسته ای مربوط به مسائل امنیت ملی است 
 گفت: نباید بگذاریم کمیس��یون ویژه به ابزاری برای تبلیغات انتخاباتی تبدیل ش��ود. به نقل از
 خانه ملت، کاظم جلالی در حاشیه مراسم ختم برادر عبدالرضا رحمانی فضلی، وزیر کشور در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به اینکه رویکرد جناحی برخی از  نمایندگان حاضر در جلسات کمیسیون ویژه 
برجام چه تاثیری در روند بررسی خواهد گذاشت، گفت: به نظر می رسد نباید بگذاریم کمیسیون 
ویژه به ابزاری برای تبلیغات انتخاباتی تبدیل ش��ود؛ چراکه رهبری نیز تاکید فرمودند» در بحث 
هسته ای از دو قطبی شدن جامعه جلوگیری کنیم.« نماینده مردم شاهرود در مجلس اضافه کرد: 

باتوجه به اینکه بحث هسته ای مربوط به مسائل امنیت ملی است نباید تا این حد جزئیات مربوط به 
آن در رسانه ها و رادیو و تلویزیون مطرح شود. وی با اشاره به وظیفه کمیسیون ویژه بررسی برجام 
یادآور شد: وظیفه اصلی کمیسیون برجام که از سوی مجلس به آن محول شده، ارائه گزارش درباره 
برجام و تقدیم آن به صحن علنی مجلس است؛ بنابراین اعضای این کمیسیون باید صرفا به بررسی 
متن برجام بپردازند و پس از بررسی متن، بدون نقب زدن به گذشته گزارش خود را تقدیم مجلس 
کنند.  جلالی خاطرنشان کرد: باید مراقب باشیم مبادا مساله مهم همچون برجام تبدیل به وسیله ای 

برای تبلیغات انتخاباتی و محل اختلاف جریان های سیاسی قرار گیرد.

معاون سیاسی وزارت کشور: 

با شورای نگهبان توافق کردیم
رییس مرکز پژوهش های مجلس:

کمیسیون برجام  ابزار تبلیغات انتخاباتی نشود

وزیر امور خارجه کش��ورمان گفت: دولت آمریکا 
را مس��وول اجرای برجام می دانیم و هر گونه اقدام 
خلاف برجام توس��ط کنگره آمریکا باید توس��ط 
 دولت این کشور متوقف ش��ود؛ در غیر این صورت 

نقض برجام اتفاق افتاده است. 
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری مهر، 
محمدجواد ظریف در نشس��ت خبری با مائورو 
وییرا، همتای برزیلی خود با اشاره به همکاری های 
مش��ترک دو کش��ور، گفت: در مهرماه هیاتی از 
بازرگانان برزیلی به همراه وزیر صنعت و تجارت 
برزیل ب��ه ایران س��فر خواهند ک��رد. وی افزود: 
وزیر اقتصاد و دارایی کشورمان به عنوان رییس 
کمیس��یون مش��ترک دوجانبه بعد از ۲۲ سال 
با س��فر به برزیل، دیدارهای دوجانبه ای برگزار 
خواهد کرد.وزیر امور خارجه کشورمان ادامه داد: 
همچنین سفر وزیر کار برزیل به ایران را در چند 
ماه آینده خواهیم داش��ت ک��ه از جمله اقدامات 

مشترک دو کشور به شمار می رود. 
ظریف با اش��اره به گفت وگوهایی ک��ه با همتای 
برزیلی خود انجام داده است، افزود: در دیدار امروز 
توافق کردیم که در موضوعات چندجانبه بسیار 
فراتر همکاری کرده و این موضوعات مشترک را 
گسترش دهیم. وی با اشاره به اینکه ایران و برزیل 
دو کش��ور در حال توسعه هس��تند، خاطرنشان 
کرد: ایران و برزیل در فعالیت صلح آمیز هسته ای 
مشترکات بس��یاری دارند، برزیل نقش فعالی در 

پرونده هسته ای ایران بازی کرده است. 
وی در ادامه با اش��اره به تصمیمات مجلس سنا و 
مجلس نمایندگان آمریکا درخصوص موضوع توافق 
هسته ای، اظهار کرد: ما همواره گفته ایم که دولت 

آمریکا را مسوول اجرای برجام می دانیم و هر گونه 
اقدام خلاف برجام توسط کنگره آمریکا باید توسط 
دولت این کشور متوقف ش��ود؛ در غیر این صورت 

نقض برجام اتفاق افتاده است.
وزیر امور خارجه کش��ورمان اف��زود: گروهی در 
منطقه ما مخصوصا رژیم صهیونیستی و گروهی 
جنگ طلب در آمریکا ب��ا هرگونه توافقی مخالف 
بودند، زیرا منافع خود را در درگیری و خش��ونت 
و جنگ دنب��ال می کنند. اما این گ��روه علیرغم 
سرمایه گذاری وسیع، نتوانست به توفیقاتی دست 
یابد. ظریف تصریح ک��رد: من باید تاکیدکنم که 
این موضوعات هیچ تاثیری در مسوولیت دولت 
آمری��کا و رییس جمهور این کش��ور و همچنین 
دولت های بعدی آمریکا ندارد، چرا که آنها موظف 
هس��تند برجام را اجرایی کنند و ه��ر نقضی به 
هر بهان��ه ای، نقض برجام اس��ت و هیچ بهانه ای 

نمی تواند آن را توجیه کند.

در نشست خبری مطرح شد؛

تذکر ظریف  به  اوباما  درباره  برجام

رییس سازمان حج و زیارت از فوت پنج زائر ایرانی 
و بی خب��ری از وضعیت هفت زائر خب��ر داد. وی با 
بیان این مطلب افزود: چهار زائر ایرانی فوتی دیگر 
در بیمارس��تان های مکه شناسایی شده اند. سعید 
اوحدی در گفت وگو با مهر، درب��اره آخرین آمار از 
وضعیت آسیب دیدگان حادثه سقوط جرثقیل در 
مس��جدالحرام گفت: تا دو روز گذش��ته یک فوتی 
ایرانی داشتیم، اما با توجه به اینکه از میان۴۳ هزار 
زائر ایرانی که در مکه حضور داشتند، اعلام کردند 
که۱۱ نفر آنها مفقود شده و به هتل برنگشته اند، از 
تمامی بیمارستان های عربستان بازدید کردیم و در 
نهایت مشخص شد که چهار زائر ایرانی دیگر فوت 
شده اند و آمار فوتی های ما به پنج نفر رسیده است. 
به گفته وی، از میان فوت شدگان دو نفر اهل سنت 
بودند. وی با اشاره به اینکه در حال حاضر هفت نفر از 
زائران ایرانی مفقود هستند، گفت: هنوز این افراد به 
هتل ها باز نگشته اند و نتوانستیم آنها را پیدا کنیم، 

اما با خانواده هایشان تماس گرفتیم تا نگران نباشند. 
رییس س��ازمان حج و زی��ارت از پیگیری حقوقی 
حادثه عربس��تان خبرداد و گف��ت: در حال حاضر 
پرونده این حادثه در حال تکمیل ش��دن اس��ت و 
کنسولگری ایران و سفیر ما در ریاض پیگیری های 

حقوقی لازم را در این خصوص انجام خواهند داد.
اوحدی تاکید کرد: علاوه بر زائرانی که در اثر حادثه 
فوت کرده اند، سه زائر مرد نیز از ابتدای اعزام تاکنون 
در عربس��تان فوت کرده اند. همچنین سخنگوی 
وزارت بهداش��ت، وضعیت۱۰زائر ایرانی درحادثه 
مس��جد الحرام را که از زمان حادثه در بیمارستان 
 بستری هس��تند، تش��ریح کرد. ایرج حریرچی در 
گفت وگو با  مهر، اظهارداش��ت: چهار نفر از زائران 
ایرانی حادثه دیده در بیمارستان های هلال احمر در 
مکه بستری هستند که به زودی ترخیص می شوند. 
به گفته وی، شش نفر از زائران نیز برای انجام عمل 
جراحی در بیمارس��تان های عربس��تان سعودی 
بستری هس��تند که طی چند روز آینده مرخص 

می شوند. 
حریرچی تاکید کرد: وزارت بهداشت مسوول اعلام 
وضعیت مجروحان حادثه و س��ازمان حج و زیارت 
مس��وول اعلام تعداد کشته هاست.جمعه گذشته 
بر اثر وقوع طوفان در مکه مکرمه و سقوط جرثقیل 
در مس��جدالحرام، پنج زائر ایرانی کشته و تعدادی 
مجروح شدند، از هفت زائر ایرانی نیز هنوز خبری 
در دست نیست، از ۳۲ مجروح ایرانی شناخته شده 
۲۲ نفر مداوا شده و ۱۰ نفر در بیمارستان های هلال 
احمر و عربستان سعودی بستری هستند. این حادثه 
طبق اعلام عربس��تان بیش از ۱۰۰ کشته و حدود 

۲۴۰ زخمی داشته است.

رییس سازمان حج و زیارت خبر داد؛

فوت ۵ ایرانی؛ بی خبری از ۷زائر
 در تماس تلفنی محمدی گلپایگانی با سرپرست 

زائران ایرانی مطرح شد؛

 ابلاغ تسلیت رهبر معظم انقلاب
 به آسیب  دیدگان حادثه مکه

رییس دفتر مقام معظم رهبری از طرف رهبر معظم انقلاب در تماس 
تلفنی با نماینده ولی فقیه و سرپرست زائران ایرانی، در جریان آخرین 
وضعیت آسیب دیدگان حادثه مکه قرار گرفت و درگذشت تعدادی از 

زائران ایرانی در این حادثه را تسلیت گفت.
به نق��ل از پای��گاه اطلاع رس��انی دفت��ر مق��ام معظ��م رهبری، 
حجت الاسلام و المسلمین محمدی گلپایگانی، رییس دفتر مقام 
معظم رهبری از طرف رهبر معظم انقلاب اسلامی در تماس تلفنی 
با حجت الاسلام والمس��لمین قاضی عس��گر، نماینده ولی فقیه و 
سرپرست زائران ایرانی، در جریان آخرین وضعیت آسیب دیدگان 
حادثه مکه قرار گرفت و درگذشت تعدادی از زائران ایرانی در این 

حادثه را تسلیت گفت.
در این تماس تلفنی، رییس دفتر مق��ام معظم رهبری جویای 
حال زائ��ران ایرانی و آخرین وضعیت مداوای آس��یب دیدگان 
شد که حجت الاسلام قاضی عس��گر با بیان گزارشی از حادثه و 
آمار جان باختگان و مجروحان آن، در خصوص مراحل درمانی 

آسیب دیدگان توضیح داد.
رییس دفتر مقام معظم رهبری همچنین از طرف رهبر انقلاب 
درگذشت تعدادی از هموطنان در این حادثه را تسلیت گفت و 

علو درجات آنان را از خداوند متعال مسئلت کرد.

خبر ویژه
گروه ایران

کوتاه از ایران

آگهی مزایده عمومی شماره 45/ 94

روابط عمومی شرکت پشتیبانی امور دام استان اصفهان

- نام ونشانی مزایده گزار : اداره کل شرکت پشتیبانی امور دام استان استان اصفهان 
به نشانی : خ توحید خ شهید موحدی نیا پلاک 2

2- موضوع مزایده : اجاره سالن بسته بندی سردخانه شهید مشکوه 
3- نوع و مبلغ تضمین شرکت در مزایده : وجه نقد به حساب شماره 2173980201003 بانک ملی شعبه مرکزی اصفهان و یا ضمانتنامه بانکی 

به نام مزایده گزار ) شرکت پشتیبانی امور دام استان اصفهان ( و یا انواع اوراق مشارکت بانکی 
قیمت پایه مزایده ماهیانه به مبلغ 92601600 ریال می باشد.

4- مبلغ تضمین شرکت در مزایده 100000000 ریال )یکصد میلیون ریال( بنام شرکت پشتیبانی امور دام استان اصفهان می باشد.
5- زمان دریافت اسناد ، تحویل پیشنهاد و گشایش پیشنهادهای مالی :

1-5- مهلت خرید اسناد تا پایان وقت اداری روز دوشنبه مورخ 94/6/30 می باشد.
2-5- مهلت تحویل پیشنهاد تا پایان وقت اداری روز پنج شنبه مورخ 94/7/9 می باشد.

3-5- زمان رس�یدگی به پیش�نهادهای مالی ساعت 14 روز یکشنبه 94/7/12 واقع در تهران ، میدان ونک ، خیابان برزیل شرقی ، پلاک 33 
دفتر کمیسیون معاملات می باشد.

6- خری�د اس�ناد : مزایده گران در صورت تمایل به ش�رکت در مزایده می توانند پس از واریز مبل�غ 100000 ریال برای موضوع مزایده به 
حس�اب 2163980202009 )قابل واریز در کلیه ش�عب بانک کشاورزی( در تاریخ مهلت خرید اسناد )ردیف 1-5 آگهی ( به سامانه شرکت 
پشتیبانی امور دام کشور به آدرس www.iranslal.com  مراجعه و اسناد مزایده را از طریق سامانه مزبور ، قسمت مناقصات و مزایده ها 
) سال 1394( دریافت و سپس با در دست داشتن اصل معرفی نامه و اصل فیش واریزی در مهلت خرید اسناد ، جهت دریافت پاکت های 

مزایده به نشانی مزایده گزار مراجعه فرمایند .
7- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مزایده مندرج می باشد .

آگهی تجدید مزایده 
)نوبت دوم(

آگهی  مزایده 
)نوبت دوم(

سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری اصفهان  سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری اصفهان 

آگهی مزایده فروش  آگهی دعوت مجمع عمومی
 فوق العاده نوبت اول 

شرکت تعاونی مسکن کارکنان شهرداری اصفهان در نظر دارد اقلام نو و مستعمل 
ساختمانی، برق وتاسیسات مازاد بر نیاز خود را از طریق مزایده به فروش رساند. 
متقاضیان می توانند جهت هماهنگی بازدید و دریافت اس�ناد ش�رکت در مزایده 
در س�اعات اداری از تاریخ 94/6/28 لغای�ت 94/6/31 به آدرس : اصفهان- خیابان 
میردام�اد انتهای کوچ�ه 44 طبقه همکف مجتمع ش�رکت تعاونی مس�کن کارکنان 

شهرداری مراجعه نمایند.
تلفن های تماس : 32343080-031 و031-32343090  

جلس�ه مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول شرکت تعاونی مسکن میلاد 
آیندگان در س�اعت 9 صبح روز جمعه مورخ 10/ 7/ 94 در محل مس�جد 
عرف�ات ب�ه آدرس : اصفهان – فلک�ه لاله – خیابان بعثت – نرس�یده به 

خیابان برازنده تشکیل می گردد.
از کلیه اعضا دعوت می شود شخصا یا وکالتا جهت اتخاذ تصمیم نسبت 

به موضوعات ذیل در این جلسه حضور به هم رسانند.
ضمنا به اطلاع می رس�اند که به موجب ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل 
مجام�ع عمومی تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای و هر ش�خص 
 غی�ر عضو تنها یک رای خواهد ب�ود و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی 
می بایس�ت به هم�راه نماینده خ�ود حداکثر ت�ا 94/7/9 در محل دفتر 
ش�رکت تعاونی حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت برگه ورود به 

مجمع را دریافت نمایند.
دستور جلسه :

1- طرح و تصویب اساسنامه جدید شرکت تعاونی منطبق با قانون بخش 
تعاون 

هیئت مدیره شرکت تعاونی مسکن میلاد آیندگان

سازمان نوسازی و بهس�ازی شهر اصفهان، 
مل�ک ذی�ل را از طری�ق مزای�ده ب�ه فروش 
می رس�اند. ل�ذا اف�راد واجد ش�رایط می 
توانن�د ت�ا ده روز پ�س از انتش�ار آگه�ی 
نوب�ت دوم جهت دریافت اس�ناد مزایده 
به دبیرخانه س�ازمان واق�ع در خیابان ابن 
 س�ینا، مقاب�ل بانک مل�ی، کوچ�ه کدخدا،  

بن بست دوم مراجعه نمایند. 
در  واق�ع  مس�کونی  زمی�ن  قطع�ه  ی�ک 
خیاب�ان  معل�م،  خیاب�ان  مع�راج،   خیاب�ان 
اب�ن یمی�ن، بن بس�ت ایث�ار، قطع�ه 3 به 

مساحت 220 مترمربع
تلفن تماس: 031-34484892-4

سازمان نوسازی و بهس�ازی شهر اصفهان، 
 مل�ک ذی�ل را از طری�ق مزای�ده ب�ه فروش 
می رساند. لذا افراد واجد شرایط می توانند 
ت�ا ده روز پس از انتش�ار آگهی نوبت دوم 
جهت دریافت اس�ناد مزایده به دبیرخانه 
س�ازمان واق�ع در خیابان ابن س�ینا، مقابل 
بانک مل�ی، کوچه کدخدا،  بن بس�ت دوم 
مراجعه نمایند. یک قطعه زمین مس�کونی 
 واقع در خیابان معراج، خیابان معلم، خیابان 
ابن یمین، قطعه 21 به مساحت 162 مترمربع

تلفن تماس: 031-34484892-4

افزود: اگر نمایندگان مجلس آینده عاقل، 
متدی��ن و معتدل باش��ند، مجلس آینده  
مجلسی به روز، خوب و شادی خواهد بود. 
برای مسوولیت پذیری رجال سیاسی یک 
عمری تعریف شده است؛ این عمر که تمام 

شد، باید به اتاق فکر بروند.

هیچ وجه درست نیست. ولایتی ادامه 
داد: رهبر معظم انقلاب هر تصمیمی که 
بگیرند برای همه ما معتبر است. ولایتی 
در پاسخ به این سوال که آیا در آلماتی 
مسائل حل شده بود، گفت:  اگر حل شده 
بود که نباید تا این مدت طول می کشید.

کرد:  مذاکره یعنی داد و ستد، بنابراین 
تمرکز صرف روی داده ها یا س��تانده ها 
درست نیست. ما در یک فضای عزتمند 
مذاک��ره کردی��م و صرفا ه��م مذاکره 
 هسته ای داشته ایم و باید از فرصت های 

به دست آ مده نهایت استفاده را ببریم. 



قیمت بلیت شهربازی بزرگ اصفهان کاهش یافت
رویاهای دست یافتنی در شهر رویاها

مرداد ماه سال گذشته طرح دو فوریتی بلیت40 هزار تومانی شهرداری 
در حالی از سوی شورای شهر رد شد که با اکثریت آرای اعضا تصویب 
ش��د. مراجعان برای ورود 5 هزار تومان و برای استفاده از هر دستگاه 
بازی هزینه جداگانه ای پرداخت کنند. با وجود این مصوبه و به دلیل 
مخالفت سرمایه گذار چینی، بلیت ورودی همچنان با قیمت 40 هزار 
تومان به فروش می رسید؛ تا اینکه روز گذش��ته شهردار اصفهان از 
فروش بلیت به صورت خرده فروشي خبر داد. به گزارش روابط عمومی 
شهرداری اصفهان، دکتر جمالي نژاد گفت: فروش بلیت در مجموعه 
شهر رویاها از چهارشنبه به مناسبت اعیاد قربان و غدیر و به منظور رفاه 
حال شهروندان به دو روش تک بلیتي و خرده فروشي صورت مي گیرد. 
وی با اعلام این خبر گفت: در روش تک بلیتي پرداخت هزینه ورودی به 
شهر بازی برای مشتریان و بازدیدکنندگان براساس میزان بلندی قد 
دسته بندی و براي هر نفر بلیت مخصوص صادر مي شود. وي افزود: 
بر اساس روش تک بلیتی، برای افراد با قد بالای 140 سانتی متر بلیت 
به قیمت 400 هزار ریال برای افراد با قد بین 140 سانتی متر و 110 
سانتی متر بلیت به قیمت 300 هزار ریال و برای افراد با قد زیر 110 

سانتی متر ورود با فرد دارای بلیت رایگان است.
ش��هردار اصفهان اضافه کرد: در روش خرده فروش��ی همانند اکثر 
شهربازی های ایران، همشهریان با پرداخت حداقل 200 هزار ریال 
یک بلیت 50 هزار ریالی جهت ورود به مجموعه و یک اصفهان کارت 
با 150 هزار ریال شارژ دریافت می کنند و می توانند به میل و سلیقه 
خود هر یک از دس��تگاه ها و جاذبه ها را انتخاب ک��رده و هزینه را با 

اصفهان کارت خود پرداخت کنند.
وي با بیان اینکه در روش دوم یا خرده فروش��ي قد شهروندان معیار 
نیست، اظهار داشت: ورود برای معلولان و افراد با سن بالای 65 سال 
رایگان است. عباس حاج رسولیها، عضو شورای اسلامی شهر اصفهان 
در گفت و گو با اصفهان زیبا ضمن اش��اره به اینکه پیش از این بحث 
خرده فروشی بلیت ورودی ش��هر رویاها در شورای شهر مطرح بوده 
است، گفت: شریک سرمایه گذار چینی در برابر این تغییر مقاومت 

داشت و حاضر نبود تغییری در قیمت بلیت ورودی داده شود.
وی با بیان اینکه طبق قرارداد باید هزینه سرمایه گذاری شده به شریک 
چینی برگشت شود، افزود: تا کنون مبلغ قابل توجهی از قبال فروش 

بلیت شهر رویاها برگشت نشده است.   
عضو شورای اسلامی شهر در پاسخ به این پرسش که در صورت عدم 
رضایت سرمایه گذار چینی، بلیت شهر رویاها به چه صورتی فروش 
خواهد رفت، اظهار داشت: به هرحال تغییر قیمت بلیت باید از مسیر 
حقوقی خودش پیگیری شود و مس��وول حقوقی قرارداد باید پیگیر 
این موضوع باشد. شایان ذکر است؛ شهر رویاها سوم شهریورماه سال 
گذش��ته، با حضور معاون اول رییس جمهور  به صورت رسمی مورد 
بهره برداری قرار گرفت .این مجموعه در فضایي به مساحت 1۷0 هزار 
مترمربع در کمربندي شرق اصفهان در کنار کوه نخودي احداث شده 
و داراي ۷ بخش موضوعي مختلف با ۹6 جاذب��ه متنوع و بازي هاي 

منحصر به فردي از جمله 3 سینما رویاست.

 خبر
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ایمنا: اداره ارتباطات مردمی 13۷ ش��هرداری اصفهان 
اعلام کرد: 

در یک هفته گذشته)از 17 تا 24 شهریورماه سال 
جاري( 3954 بار سامانه 137 شهرداری اصفهان 
زنگ خورد که منجر به ثبت 2539 پیام در سامانه 
الکترونیکی این اداره و ارسال به مناطق 15 گانه 

 ش�هرداری اصفهان و معاونت ها و س�ازمان های 
ذی ربط شهرداری شد.

اداره ارتباط��ات مردم��ی 13۷ ش��هرداری اصفهان در 
ادامه این گزارش آورده اس��ت که در ای��ن مدت ۷0۹ 
م��ورد از تماس های ش��هروندان که جه��ت رفع خطر 
ب��ود، پیگی��ری و هماهنگ��ی لازم به صورت ف��وری با 

 واحدهای مربوط در مناطق 15 گانه شهرداری اصفهان
 انجام شده است.

 بر اس��اس این گ��زارش، از نظ��ر موضوعی بیش��ترین 
پیام های ضبط ش��ده با موضوعات بازیافت، ترکیدگی 
تاسیس��ات فضای س��بز، نامطلوب بودن نظافت، س��د 
 معبر واحدهای صنفی و انباش��ت زبال��ه در محل های 

خاص بوده است.
این گزارش حاکی از آن اس��ت کارکنان واحد بازخورد 
س��امانه 13۷ ش��هرداری اصفهان نی��ز 2508 تماس 
با ش��هروندانی که مش��کلات مربوط به ش��هرداری را 
با این س��امانه مطرح ک��رده بودن��د، برق��رار کردند تا 
 از نح��وه پیگیری مش��کلات مطرح ش��ده آنها کس��ب 

 اط��لاع ک��رده و ی��ا اط��لاع رس��انی ه��ای لازم را 
انجام دهند.

همچنین ش��هروندان اصفهانی می توانن��د در تمامی 
س��اعات ش��بانه روز با 13۷ تماس گرفته و موضوعات 
خود را در حوزه وظایف شهرداری مطرح نمایند تا مورد 

رسیدگی مسوولان مربوطه قرار گیرد.

سامانه 137 شهرداری اصفهان 3954 بار زنگ خورد
در طي هفته گذشته؛

شهرداراصفهان در جلسه بررسی و تصویب 
برنامه اصفهان 1400 تاکید کرد: تحقق یک 
ش�هر ایراني- اسلامي چش�م انداز برنامه 

اصفهان 1400 است.
شهردار اصفهان گفت: سند 1400 اصفهان 
مبنای برنامه ریزی های ش�هری برای اصفهان 
است وپیش از این برنامه های اصفهان 80، 85، 
90 و 95 تدوین ش�ده بود و اکنون نی�ز برنامه 

اصفه�ان 1400 درحال  تدوین ا س�ت  و  تحقق 
یک ش�هر ایراني- اس�لامي چش�م انداز این 

برنامه است.
ب��ه گ��زارش اداره ارتباطات رس��انه ای ش��هرداری 
اصفهان، دکتر مهدي جمالي ن ژاد در جلس��ه بررسي 
و تصویب س��ند اصفهان 1400 با اش��اره به اهمیت 
هم افزایی و همدل��ي میان برنامه ری��زان و مجریان 
طرح ه��ا  عنوان ک��رد: متاس��فانه یکي از مس��ائل و 

 مش��کلات موجود در برنامه ریزی توج��ه به معلول 
به جای پرداختن به علت هاست.

وي با بیان اینکه در سند آمایش شهري، ازمهاجرت 
افراد غیربومی ب��ه عنوان یکي از مهم ترین مس��ائل 
اصفهان  یاد شده اس��ت، افزود: در آمارنامه های ارائه 
شده از سوی استانداری اصفهان یکي از مشکلات این 
ش��هر، مهاجرت از داخل و خارج اس��تان به اصفهان  
اس��ت. ش��هردار اصفهان  گفت: باافزایش مهاجرت  

حتي اگر رینگ چه��ارم ترافیک  نیز احداث ش��ود، 
با مش��کلات بس��یاري نظیر ترافیک 

مواجه هستیم.
دکتر جمال��ي ن��ژاد تاکید ک��رد: در 
برنامه ریزی ه��ای انجام ش��ده باید با 
تعامل اس��تانداري، علل مهاجرت به 

اصفهان بررسی شود.
وي گفت: باید  زیرس��اخت های مورد 
نیاز در شهرس��تان ها فراهم ش��ود تا 
ش��هروندان این ش��هرها حس تعلق 
 بیش��تري نسبت به شهرس��تان خود 
پی��دا کنن��د و مهاجرت ب��ه اصفهان 

کاهش یابد.

  توجه به سبک زندگي ایراني 
-اسلامي

رییس شورای ش��هر اصفهان در این 
جلسه  به مباحثی نظیر سبک زندگی 

شهروندان، ارتقای جایگاه بخش خصوصي که باید در 
برنامه ریزی مورد توجه قرار گیرد، اشاره کرد.

مهندس رضا امینی با بیان اینک��ه برنامه ریزی هاي 
انجام شده در گذشته بیش��تر در زمینه  کالبد و بدنه 
انجام شده،گفت: مهم ترین مس��اله در شهر محتوا و 
مخاطب اس��ت و س��بک زندگي کنونی  شهروندان 

حاصل بر نامه های  گذشته است.
مهندس رض��ا امیني گفت:  بای��د در برنامه ریزی ها 
به س��بک زندگي ایراني- اسلامي که از رهنمودهاي 

رهبري است، توجه کنیم.
وی با تاکی��د بر ضرورت توجیه مجری��ان طرح ها در 
زمینه برنامه عن��وان کرد:هر ان��دازه برنامه ها قوي 

باشد، اگر مجریان نقش خود را ندانند، برنامه به نتیجه 
نمی رسد. 

رییس ش��ورای ش��هر اصفهان تاکید 
کرد: اگر ش��هر توس��عه پی��دا کند و 
گردشگران بس��یاري نیزجذب شوند، 
اما شهروندان رضایت نداشته باشند، 
 مانند این است که کاری در شهر انجام 

نشده است. 

  رونمای�ي از س�ند جام�ع 
فرهنگي اصفهان در عید غدیر

رییس کمیس��یون فرهنگي ش��وراي 
ش��هر اصفهان با بیان اینکه بس��یاري 
از برنام��ه ها ب��ا توجه به س��ند هاي 
بالادستي تهیه مي شود، عنوان کرد: 
چندین سند در س��ال هاي اخیر ارائه 
شده که از مهم ترین آنها باید به نقشه 
جامع فرهنگ در کش��ور اشاره کرد و 
باید برنامه ها و اولویت ها طبق نقشه جامع فرهنگ 
تنظیم ش��ود. اصغر آذربایجاني با اش��اره به ضرورت 
اولویت بندي بودجه فرهنگ اصفهان بیان کرد: وقتي 
سرفصل هاي بودجه تهیه می ش��ود باید مبناي آن، 
نقشه مهندس��ي فرهنگي باش��د. رییس کمیسیون 
فرهنگي شوراي شهر اصفهان گفت: معاونت فرهنگي 
شهرداري، سند جامع فرهنگ شهري را تهیه کرده 

که عید غدیر از آن رونمایي مي شود.
به گفته وی  یکي از مسائل مهمي که در برنامه ریزی 
س��ند اصفهان 1400 باید به آن توجه شود،توجه به  
برنامه ریزی علمي اس��ت که از مشکلات آینده و نیاز 

برنامه به  بازنگري جلو گیری می کند.

شهردار اصفهان  خبر داد؛

تحقق شهر ايراني -  اسلامي؛ چشم انداز برنامه اصفهان 1400 

مهر ماه با همه ش��لوغی و ترافیکش برای تک تک 
آنهایی که روزهای ش��یرینی را ب��ا فعالیت دوباره 
مدرسه ها گذرانده اند پر از خاطره هایی است که 
این ش��لوغی را لذت بخش می کند. با کمی دقت 
صدای پای مهر می آید و تنها چند روز باقی مانده تا 
همزمان با پیچیدن فریاد و شادی دانش آموزان در کوچه 
و خیابان های شهر، نصف جهان جانی تازه بگیرد. هر سال 
با نزدیک شدن به زمان بازگشایی مدارس با تشکیل ستاد 
مهر هماهنگی بین بخش های مختلف صورت می گیرد تا 
اصفهان برای گذر از روزهای پر تب و تاب ابتدای مهر آماده 
شود. امسال هم مانند س��ال های گذشته پیش بینی ها 
از افزایش30درص��دی ترافیک آغاز مهرم��اه همزمان با 
بازگشایی مدارس و مراکز آموزشی خبر می دهد و مدیریت 
شهری اصفهان همانند 5 سال گذشته برنامه ریزی های 
مورد نیاز را انجام داده تا در روزهای ابتدای ش��روع سال 

تحصیلی، به خوبی شلوغی ابتدای پاییز کنترل شود.
امس��ال نیز» س��تاد مهر« از 31 ش��هریور ماه به منظور 
مدیریت ترافیک از ابتدای مهر ماه آغاز به کار می کند و به 

مدت 15 روز فعالیت خود را ادامه می دهد. 

  آغاز فعالیت 15 روزه ستاد مهر از 31شهریور
 با توجه ب��ه اینکه در روزه��ای ابتدای مهر ماه هر س��ال 
30 درصد به ترافیک شهر اصفهان اضافه می شود همزمان 
با آغاز سال تحصیلی جدید به منظور مدیریت بهتر ترافیک 
و خدمات رسانی ناوگان حمل و نقل عمومی، ستاد مهر نیز 

از 31 شهریور ماه  آغاز به کار می کند.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري اصفهان در این باره 
گفت: با برنامه ریزی های به عمل آمده اصفهان خود را برای 

آغاز سال تحصیل جدید آماده کرده است.
علیرضا صلواتی گفت: شهرداری اصفهان با هدف افزایش 
کیفیت و ظرفیت جابه جایی وسایل حمل  ونقل عمومی، 
روان سازی ترافیک شهری) با اولویت  دهی به اتوبوسرانی 
و تاکسیرانی( و ارتقای فرهنگ ترافیک اقدام به تشکیل 
ستاد مهر کرده است که با شروع سال تحصیلی کار خود را 

آغاز می کند و تا 15 مهر ماه فعالیت خود را ادامه می دهد.
وی همچنین از فعالیت گشت هاي اتوبوسراني، تاکسیراني 
به همراه پلیس راهور و با هدف روانسازي ترافیک خبر داد و 
یاد آور شد: تعداد12 گشت در دو شیفت صبح و بعدازظهر 
 از س��اعت 6:30 دقیقه الي 13:30 دقیقه بعدازظهر و از 

16 الي 21 شب فعال هستند.
 در این مدت 6 گش��ت با هماهنگی سازمان تاکسیرانی و

 6 گشت با هماهنگی شرکت اتوبوسرانی شروع به فعالیت 
می کند و نکاتی را که در طول مسیر مشاهده می کنند با 
حضور پلیس راهور، ثبت و ضبط می  ش��ود تا اختلال در 

شبکه حمل ونقل عمومی به حداقل برسد.

  12ه�زار خودرو ب�ه عنوان س�رویس مدارس 
فعال می شوند

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان با اشاره 
به اینکه امیدواریم با برنامه ریزی های صورت گرفته برای 
سرویس مدارس بتوان تا حدودی حجم ترافیک اول مهر 
ماه را کنترل کرد ادامه داد: با فعالیت منظم سرویس های 

مدارس و اس��تفاده دانش آموزان از حمل و نقل عمومی 
ترافیک روان را همانند قبل در سطح شهر شاهد هستیم.

حسن سقائی از همکاری 4۹شرکت با سازمان تاکسیرانی 
 برای س��رویس م��دارس گفته و ی��اد آور ش��د: ۷0 هزار 

دانش آموز با 12هزار خودرو سرویس دهی می شوند.
به گفته وی، تنها 11روز تا بازگشایی مدارس فرصت باقی 
مانده و مدت کوتاهی فرصت باقی است تا با برنامه ریزی 
مناسب هماهنگی لازم انجام ش��ود به همین خاطر تمام 
ش��رکت ها برای انجام اقدامات لازم متمرکز ش��ده اند تا 
برنامه ها به بهترین ش��کل پیش برود. وی خاطر نش��ان 
کرد: سعی بر این است تا برای سرویس مدارس دخترانه 
رانندگان بانو فعال شوند و درصورتی که این امکان وجود 
 نداشته باشد رانندگانی که سن بیشتر دارند به کار گرفته

  می ش��وند. در س��ال جاری یک��ی از دلنگرانی ه��ا ورود 
سرویس های مدارس به محدوده زوج و فرد بود که با برنامه 
ریزی های به عمل آمده برای تمام سرویس های مدارس در 
محدوده ترافیکی زوج و فرد، در ساعات سرویس دهی، مجوز 
ورود به طرح صادر شده است و با برنامه ریزی های صورت 
گرفته قرار بر این است تا برای ساعت تعطیلی مدارس در 
محدوده طرح ترافیک نیز هماهنگی های لازم با آموزش 
 وپرورش انجام شود و این مدارس در ساعت تعطیلی طرح؛ 

یعنی از ساعت  13:30 تا 16:30 تعطیل شوند.

  فعال ش�دن 1300 اتوبوس در شهر همزمان با 
مهر ماه

اما اتوبوسرانی هم سهمی در کنترل ترافیک مهر ماه دارد 

و قرار بر این اس��ت تا امس��ال طرح اتوبوس مدرسه برای 
س��رویس دهی به دانش آموزان به ص��ورت پایلوت و با 
هدف کاهش ترافیک اجرا می شود و قرار است با همکاری 
بخش خصوصی، اتوبوس مدرسه در مسیرهای منتهی به 
 میدان امام حسین)ع( فعال شود.به گزارش ایمنا معاون 
 بهره برداري ش��رکت اتوبوس��راني اصفه��ان و حومه از 
س��رویس ده��ی 1300 دس��تگاه اتوبوس در ش��هر به 
ش��هروندان و دانش آموزان خبر داده و گفته است: 200 
دستگاه اتوبوس جدید قبل از مهرماه به ناوگان اتوبوسرانی 
افزوده می ش��ود، علاوه بر این 100 دس��تگاه اتوبوس از 
س��وی بخش خصوصی و 100 دستگاه در داخل شرکت 

اتوبوسرانی بازسازی می شود.

  چهره شهر تغییر می کند
علاوه بر حمل و نقل عمومی، فضای شهر هم به استقبال 
 از مهر ماه می رود و با انج��ام اقداماتی نظیر رنگ آمیزی

پیاده روها و خطوط عابر پیاده و ج��دول ها حال و هوای 
شهر هم تغییر می کند. معاون خدمات شهري شهرداري 
اصفهان از فعالیت این معاونت برای مناس��ب ساز فضای 
شهری گفته و افزود: رنگ آمیزي جداول و مبلمان شهري 
محدوده مدارس، نظافت و پاکیزگي محیط اطراف مدارس، 
امحاء کلیه دیوار نوشته هاي سطح ش��هر و به خصوص 
دیوارهاي مدارس، نظافت و پاکس��ازي مادي ها و انهار و 
هرس درختان بطور ویژه از جمله اقدامات معاونت خدمات 

شهري به مناسبت شروع سال تحصیلي جدید است.
احمد رضا مصورهمچنین به نظافت و شستشوی مبلمان 
شهري ایستگاه های اتوبوس، تابلوهای ترافیکی، جداول، 
پل هاي عابر پیاده، نرده ها و سطل ها در اطراف مدارس 
اش��اره و توضیح داد: با توجه به حج��م ترافیک در زمان 
بازگشایی مدارس ساماندهی کارگاههای عمرانی شهری 
در دستور کار قرار گرفته است تا با انجام این اقدامات شهر 

به استقبال مهر ماه برود.

برای ایجاد فضای سبزی پایدار در اصفهان، درخت 
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جایگزین چمن می شود. 
هیچ ش��هری نمی تواند بدون فضاهای س��بزی  که 
عملکرد های تزئینی و تفریحی  دارد، به حیات خود 
ادامه دهد و نبودِ آنها  تهدیدی برای حیات شهر است. 
در واقع  فضای سبزبخشی ازگستره فیزیکی شهراست که 

در برخی از موارد، نقش تزئینی، زیباسازی سیمای شهری 
وگاهی نقش تفریحی وتفرجگاهی دارد . فضاهای سبز شهری 
باتوسعه روزافزون مناطق شهری دردهه های اخیر و پیشی 
گرفتن شهرنشینی بر شهرس��ازی که با معضلات بسیاری 
مانند افزایش بی رویه جمعیت، توسعه غیر هدفمند کالبدی 
شهرها و افزایش آلودگی های زیست محیطی همراه بوده، 

نقش مهمی درحفظ و تعادل محیط زیست شهری و تعدیل 
آلودگی هوا ایفا می کنند، به طوری که  مفهوم ش��هر بدون 
فضای سبز موثر در اشکال گوناگون آن دیگر قابل تصور نیست.

فضاي سبز شهري شامل فضاهاي عمومي مانند فضاهاي 
طولي خیابان هاي درختکاري ش��ده، میادین درختکاري 
شده و دیگر اشکال فضاهاي شهري مانند باغچه هاي میان 
میدان ها، میدان هاي عمومي، رمپ ها و لوپ ها مي شود که 

چمن همیشه یکی از اجزای اصلی آن است.
چمن، یکي از اجزاي ضروري و رایج در بس��یاری از باغ ها و 
پارك ها  فضاهای سبز شهری به شمار می آید و در طراحي و 
ایجاد فضاي سبز در بوستان ها نقش مهمي را ایفا مي کند و 
همانند یک زمینه زیبا در یک تابلوي نقاشي است،اما  استفاده 
از چمن در فضای س��بز ، معایب خاص خود را دارد. کاشت 
چمن علاوه بر هزینه های بس��یار برای  ایجاد و نگهداری و 
مصرف بالای آب ،نه تنها ارزش زیست محیطی ندارد، بلکه 

از نظر اقتصادی نیز به صرفه نیست.
با توجه به معضل این روزهای اصفهان، آلودگی هوا ،توسعه 
درختکاری ضروری است وکاشت چمن از نظراکولوژیک و 
شاخص های پالایندگی دارای کمترین میزان ارزش است. 
برای ایجاد فضای س��بز پایدار، جایگزینی درخت به جای 
چمن از اهمیت بر خوردار است و باید از سوی مدیریت شهر 
مورد توجه قرار بگیرد . در شرایطی که بسیاری از کارشناسان 
محیط زیست اعتقادی به چمن به عنوان فضای سبز ندارند، 
اما همچنان درصد چمن کاری در شهر نسبت به درختکاری 

بالاست ، در حالی که  باید درختکاری توسعه پیدا کند.
با وجود اینکه چمن یکی از اجزای اصلی باغ ها، بوستان ها 
و میدان ها در اصفهان بوده اس��ت،اما  دلایلی نظیر  نیاز به 
سرمایه و زمان بسیار برای  کاش��ت، نیاز آبی بسیار، نیاز به 
نگهداری و مراقبت بسیار و تخریب زیرسازی میادین به دلیل 
آبیاری مکرر چمن هاسبب شده است ،رویکرد  کاشت درخت 

به جای چمن یکی از سیاست های کلی شهردار اصفهان در 
حوزه خدمات شهری باشد. 

شهردار اصفهان رسیدگی به فضای شهری را اولویت اصفهان 
می داند و می گوید:  اصفهان باغ شهری دردل کویر است و 

حفظ فضای سبز شهر اصفهان از اهمیت بر خوردار است. 
 دکت��ر مهدی جمال��ی نژاد ب��ر اهمیت توجه ب��ه مباحث 
 زیس��ت محیطی و توس��عه فضاهای سبز ش��هری تاکید 
می کند و می گوید :با توجه به بحران خشکس��الی باید به 
سمت توسعه فضاهای سبز عمودی و درختکاری به جای 

چمن کاری حرکت کنیم .
شهردار اصفهان معتقد اس��ت چمن کاری باید در شهر به 

حداقل رسد  و درختکاری به حداکثر برسد.
 وی از اجرای یک نهضت درختکاری در س��ال آینده خبر 
می دهد و می گوید: کاش��ت درختان بادوام و متناس��ب با 
 آب و هوای اصفهان در فضای س��بز عموم��ی مورد توجه 

قرار می گیرد . 
شهردار اصفهان  بابیان اینکه  ایجاد فضای سبز عمودی در 
شهر کاهش پیدا کرده است و باید در این حوزه با جدیت وارد 
عمل شد،عنوان کرد: ایجاد فضای سبز  عمودی در شهر باید 

به عنوان سیاست اصلی مطرح شود.

در سند 
آمایش شهري 

ازمهاجرت افراد 
 غیربومی 

به عنوان یکي از 
مهم ترین مسائل 

 اصفهان  
یاد شده است

هر
ش��

وه 
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گ
�ی
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ن��

با برنامه ریزی های صورت گرفته؛

آمادگی شهر برای شلوغی مهر

فضای سبز پایداردر اصفهان ایجاد می شود؛

درختکاری جایگزین چمن کاری 
مناطق

قیمت فعلی
 )خرده فروشی(

قیمت   قبلی
 )تک فروشی(

تعداد
 افراد خانواده

80 120 پدر، مادر و يک فرزند

120 160 پدر، مادر و دو فرزند

160 200 پدر، مادر و سه فرزند

200 240 پدر، مادر و چهار فرزند

240 280 پدر، مادر و پنج فرزند

پیشرفت 26 درصدي عملیات اجرایي خیابان 

منــطقـه
خلجا 

مدیر منطقه یک شهرداري اصفهان با اشاره به پیشرفت 
26 درصدي عملیات اجرایي خیابان خلجا اظهار کرد: خیابان خلجا 
در دل بافت قدیمي و متراکم منطقه یک قرار دارد از این رو تعریض 
خیابان خلجا تاثیر بسزایي در احیاي بافت فرسوده و رونق منطقه 
دارد. حمیدرضا فرهنگ با بیان این مطلب گفت: عملیات اجراي 
خیابان خلجا حدفاصل خیابان هاي طالقاني تا ش��یخ بهایي در 
دستور کار قرار دارد. وي با اشاره به تکمیل آزادسازي خیابان خلجا 
 افزود: عملیات اجرایي خیابان خلجا ب��ه طول 400 متر و عرض

26 مت��ر تاکنون 26 درصد پیش��رفت فیزیکي داش��ته اس��ت. 
 مدیرمنطقه یک اصفهان با بیان اینکه مدت اج��راي این پروژه

5 ماهه اس��ت، تصریح کرد: عملی��ات اجرایي خیاب��ان خلجا از 
مردادماه آغاز شده و تا آذرماه به بهره برداري مي رسد.

فرهنگ خاطرنشان کرد: این خیابان در دل بافت قدیمي و متراکم 
منطقه یک قرار دارد از این رو تعریض خیابان خلجا تاثیر بسزایي 

در احیاي بافت فرسوده و رونق منطقه دارد.
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حاشیه، همیشه با حاش��یه همراه بوده است. 
فرق��ی نمی کند این حاش��یه، در مرکز ش��هر 
باشد یا در حاشیه آن، اما جنس حاشیه ای که 
در پیرامون ش��هر ش��کل می گیرد، پدیده ای 
زودگذر نیس��ت که پس از مدتی به فراموشی 
 سپرده ش��ود. اینجا دیگر حاش��یه می ماند و می شود

حاشیه نشینی. حاشیه نش��ینی به عنوان برهم زننده 
تعادل فیزیکی شهرها، نشان دهنده توسعه نامتوازن 
شهری و منطقه ای اس��ت. این پدیده به خصوص در 
کلانشهرها بیش��تر دیده می ش��ود؛ آنجا که افراد از 
دیگر نقاط، به امید زندگی بهتر رخت سفر می بندند 
و به کلانش��هرها مهاجرت می کنند، اما در نهایت سر 
از حاشیه این شهرها درمی آورند. اصفهان نیز نه تنها 
از این قاعده مستثنی نیس��ت، بلکه در برخی جهات، 
دچار مشکلات به مراتب بغرنج تری از دیگر شهرهای 

بزرگ است.
از هر اصفهانی که درباره مناطق حاشیه ای و پرمعضل 
شهر بپرس��ید، بی درنگ نام چند منطقه و محله را بر 
زبان می آورد و از عوارض و تبعات حاش��یه نشینی در 
آن مناطق می گوید؛ مناطق��ی که مهاجران مختلف 
را از ش��هرهای دور و نزدی��ک در خ��ود ج��ای داده و 
 فقر، بیکاری، بزه��کاری، اعتیاد، معضلات جمعیتی، 
بحران های خانوادگی، کودکان کار، مصایب بهداشتی 
و زیست محیطی، فقدان امکانات و خدمات شهری و 

بهداشتی و ... عوارض ناگزیر آنهاست.
بخش بزرگ این مهاجران روستایی و شهرهای کوچک 
به هوای زندگی بهتر و امکان��ات افزون تر و یافتن کار، 
راهی شهر بزرگ اصفهان ش��ده اند و پس از مواجهه 
 با واقعیت، ب��رای گذران زندگی ناچار به س��کونت در 
خانه های کوچک حلبی مانند در این مناطق شده اند 
و بدین ترتیب، یک باف��ت جمعیتی ناهمگون پدیدار 
شده که در دل خود واجد معضلات بسیار زیادی است.

این مردم اغلب فقیر، اما آبرومند با آمدنشان به شهرها 
و ساکن شدن در حاشیه ها نه تنها چهره شهر را ن�ازیبا 
کرده اند، بلک��ه خود نیز در این چرخ��ه معیوب دچار 
مش��کل ش��ده اند و آن زندگ��ی رویای��ی را هیچ گاه 
نمی بینند. مددکاران اجتماعی اصفهان که در این مناطق 
به خدمت خیریه مش��غول هس��تند، در گفت وگو با 
 ا صفهان زیبا   از اخبار تکان دهنده و آمارهای نگران کننده ای 
می گویند که اگر برای آنها چاره ای اندیشیده نشود، به 

بحرانی بزرگ تبدیل خواهد شد.
مهم ترین عامل در توسعه حاش��یه نشینی اصفهان، 
مهاجرت های صورت گرفته به این کلانش��هر است.  
مهاجران��ی که به کلانش��هرها مهاجرت م��ی کنند، 
پیوس��تگی و همبس��تگی فرهنگی و احساس تعلق 
به مبدا را از دس��ت می دهند و از طرف��ی در فرهنگ 
مقصد نیز حل نشده و به نوعی دچار دوگانگی فرهنگی 
خواهند ش��د که باعث از دس��ت دادن فرهنگ بومی 
 و عدم تعل��ق به آن و ع��دم پذی��رش فرهنگ مقصد 
می شوند. در حال حاضر شش شهر اقماری در اطراف 
شهر اصفهان پدید آمده است. با توجه به اینکه اصفهان 
شهری استراتژی محور است، افراد بسیاری از شهرهای 

اطراف به این کلانشهر مهاجرت می کنند. 
ضمیمه شدن جنگ زده های س��وری و ترکیه ای به 
حاشیه نشینان اصفهان این روزها زندگی و امنیت را بر 
ساکنان بومی این منطقه تنگ کرده و معضلات موجود 
در این منطقه را صد برابر کرده است. مهاجرانی که به 
شهرهای بزرگ می آیند، نمی توانند به لحاظ اجتماعی و 
فرهنگی خود را با فضای موجود در کلانشهرها هماهنگ 
کنند و پذیرش  فرهنگ شهر نشینی را ندارند،  از این 
رو به سمت حاشیه نشینی کش��انده می شوند.  عموم 
مهاجرانی که به ش��هرهای بزرگ می آیند دیگر راهی 
برای برگشت به شهرس��تان خود را ندارند و از این رو 
برای ماندگاری در کلانشهرها به هر کاری تن می دهند. 
با ادامه این روند، تمام آس��یب های موجود در حاشیه 

شهر اصفهان و دیگر کلانشهرهای کشور به متن شهرها 
تزریق می ش��ود.  با روند روبه رشد حضور مهاجران به 
اصفهان، حلبی آبادهای سابق تهران در اصفهان شکل 
خواهد گرفت، بنابراین نباید از آسیب های اجتماعی و 
فرهنگی این حلبی آبادها که از جمله آن می توان به 
اعتیاد، فحشا و تکدی گری اشاره کرد غافل بود. اهمیت 
همین موضوع بود که معاون عمران و توسعه شهری و 
روستایی وزارت کشور را واداشت تا در یک مراسم افتتاح 
و در حضور اس��تاندار و ش��هردار اصفهان و شهرداران 
استان، بخش اعظم سخنان خود را به این امر اختصاص 
دهد و نسبت به پیامدهای آن برای شهرهای بزرگ و به 
خصوص اصفهان هشدار دهد. هوشنگ خندان دل که 
در آیین افتتاح ساختمان جدید مرکز آموزش علمی و 
 کاربردی سازمان همیاری شهرداری های استان سخن 
 می گف��ت، در س��خنانی با اش��اره به اینک��ه بیش از 
70 درصد جمعیت کشور در شهرها زندگی می کنند 
اظهار داشت: در کش��ور ما با عدم تناس��ب در توزیع 
جمعیت روبرو هس��تیم، لذامس��وولان بای��د در این 
خصوص چاره اندیشی کنند. رییس سازمان همیاری 
ش��هرداری ها و دهیاری های وزارت کشور با اشاره به 
وجود یک هزار و 239 شهر در کش��ور، اظهار داشت: 
توزیع جمعیت در این شهرها به گونه ای است که در 
 هشت کلانش��هر بیش از 36 درصد جمعیت زندگی 
 می کنند و 20 درصد جمعیت ش��هری کشور نیز در 

یک هزار و 70 شهر کوچک مستقر شده اند.
وی افزود: نکت��ه مهمی که وجود دارد، این اس��ت که 
مهاجرت از شهرهای کوچک به سمت شهرهای بزرگ 
ادامه دارد و حاشیه نشینی در شهرهای بزرگ کشور به 

یک معضل تبدیل شده است.
معاون عمران و توسعه شهری و روستایی وزارت کشور 
با اشاره به علت نامناس��ب بودن پراکندگی جمعیت 
کش��ور ،گفت:  این وضعیت معلول یک دلیل نیست، 
بلکه عوامل متعددی در آن نقش دارند که می توان از 
توزیع ثروت و درآمد، امکانات و جذابیت های محیطی 
و نوع خدمات ش��هری به عنوان مهم ترین دلایل آن 
نام برد. وی به مقایسه س��رانه جمعیتی کلانشهرها و 
ش��هرهای کوچک اش��اره کرد و اظهار داشت: منطق 
اقتصادی که در کشور حاکم ش��ده، به گونه ای است 
که بر اساس اطلاعات سال 92 به ازای هر شهروند در 
 پایتخت حدود 17میلیون ریال خدمات شهری انجام 
می ش��ود، این در حالی اس��ت که در کلانشهرها این 
رقم حدود 12میلیون ریال برای هر شهروند است که 
تفاوت بسیار زیادی با هم دارند. خندان دل افزود: وقتی 
 این منطق حاکم ش��د، چگونه می توانیم با تبعیض و 
تفاوت های به وجود آمده از پیامدهای آن چشم پوشی 
کنیم و باید به فکر رفع این مش��کل بزرگ باشیم. وی 
با اشاره به راهکار برون رفت از پیامدهای عدم تقسیم 
درست س��رانه ها تصریح کرد: برای رفع این پیامدها 

 کس��انی که در عرصه مدیریت شهری خدمت رسانی 
می کنند باید با سیاس��ت گذاری و مدیریت درس��ت 

بتوانند نقش آفرینی کنند.
رییس سازمان همیاری شهرداری ها و دهیاری های 
وزارت کش��ور از اقدام دولت در برطرف شدن مشکل 
توزیع منابع مالی شهرداری ها سخن گفت و تصریح 
کرد: بر اس��اس یافته ه��ا و گزارش عملک��رد بودجه 
شهرداری ها سیاست گذاری و در بازتوزیع منابع به نفع 
شهرهای کوچک تلاش کردیم و سال گذشته موفق 
شدیم منابع مالی شهرهای زیر 50 هزار نفر را سه برابر 
کنیم و در سال جدید این توزیع به شهرداری های تا 

100 هزار نفر جمعیت می رسد.
وی افزود:  البته این توزیع منابع در کوتاه مدت جوابگو 
نیس��ت و باید با یک ش��یب منطقی و مناسب همراه 
باشد که خوشبختانه این سیاست را در مقررات دائمی 
وزارتخانه قرار دادیم. معاون وزیرکشور اضافه کرد: این 
سیاست گذاری فقط می تواند بخشی از مشکل را حل 

کند و اصل آن به اصلاح قوانین موجود برمی گردد.
هوش��نگ خندان دل در ادامه به برخی از مش��کلات 
شهرداری ها اش��اره و تصریح کرد: مش��کل ساختار 
 نیروی انس��انی مازاد یکی از ب��زرگ ترین معضلات 
شهرداری هاست که در این زمینه سال گذشته لوایحی 
را به دولت ارائه کردیم تا اوضاع نیروی انسانی شهرداری ها 

سر و سامان یابد.
وی ناکارآمدی و متکی بودن بودجه ش��هرداری ها به 
 جرایم ساخت و ساز، عدم تناسب اندازه شهرداری ها

از حالت طبیعی و بهین��ه خود را از دیگر مش��کلات 
شهرداری برشمرد و گفت: بین 65 تا 70 درصد درآمد 
شهرداری ها از طریق درآمد ساخت و سازهای غیرمجاز 

است که این موضوع در دست بررسی است.
معاون عمران و توسعه شهری و روستایی وزیر کشور 
 در پایان س��خنانش خب��ر از ایجاد کمیس��یون ویژه 
ش��هرداری ه��ا داد و گف��ت: ایجاد کمیس��یون ویژه 
شهرداری ها در دولت و اصلاح قوانین و مقررات در قالب 
ارائه پنج لایحه، از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید برای 

شهرداری هاست.

  مدیریت شهری باید بلوغ خود را اثبات کند
استاندار اصفهان که دیگر سخنران همایش شهرداران 
استان بود، در سخنانی با اشاره به اینکه چرا مدیریت 
ش��هری در طول 16 سال گذش��ته با وجود روی کار 
آمدن شوراها نتوانسته وظایف اصلی خود را در زمینه  
مدیریت کلانش��هری به عهده بگیرد، گفت: مدیریت 
شهری رسالت عظیم و نانوش��ته ای را بر عهده دارد و 
چون نتوانسته در 16 سال گذش��ته این رسالت را به 
خوبی انجام ده��د، مدیران دولتی و مجلس ش��ورای 
اس��لامی نیز رغبتی ب��ه واگذاری این مس��وولیت ها 
نداشتند. رس��ول زرگرپور افزود: مدیریت شهری باید 

بلوغ خود را اثبات کند و نش��ان دهد از دولت موفق تر 
است، اما متاسفانه اختلافات بین شهرداری و شوراها 

اجازه نداد این مهم صورت بگیرد.
استاندار اصفهان به قانون شهرداری ها نیز اشاره کرد و 
گفت:  قانون فعلی مربوط به حدود 100 سال قبل است 
و با اینکه قانون قوی و خوبی است، اما نیاز به اصلاحات 
دارد. به طور مثال موضوع گردشگری امروز به عنوان 
یکی از محورهای اساسی فعالیت شهرداری هاست که 

در قانون فعلی به درستی دیده نشده است.

  نگذاریدخدمات شما به نفع افراد و نامزدهای 
انتخاباتی تمام شود

استاندار اصفهان در ادامه به موضوع انتخابات امسال 
اشاره کرد و اظهار داش��ت: در سال جاری دو انتخابات 
سرنوشت ساز در پیش رو داریم که نیاز است شهرداران 
محترم تلاش کنند تا این انتخاب��ات به صورت کاملا 
سالم برگزار ش��ود. وی افزود: باید با تدبیر و سیاست با 
مسائل برخورد کنید تا آرامش استان پهناور اصفهان 
دس��تخوش اینگونه مس��ائل نش��ود. زرگرپور اضافه 
کرد: ش��هرداری جای بس��یارمهمی اس��ت. نگذارید 
 درایام انتخابات خدمات و اقدامات ش��مابه نفع افراد، 
جریان های سیاسی و نامزدهای انتخاباتی تمام شود؛ 
زیرا مردم انتظار دارند این نهاد اعتدال خود راحفظ کند 
و مردمی بماند. وی درپایان به ش��هرداران تاکیدکرد: 
اگر می خواهید کار سیاس��ی بکنید استعفا دهید. در 
امورکاری و خدمت رس��انی کوچ��ک ترین گرایش 
سیاسی نداشته باش��ید تا اعتماد مردم به شهرداری ها 

محفوظ بماند.

  استان اصفهان رتبه نخست شهرداری های 
کشور را دارد

معاون امور عمرانی استانداری اصفهان نیز در ابتدای 
این مراس��م در سخنانی، از وضعیت ش��هرداری های 
اس��تان گزارش��ی ارائه کرد و اظهار داش��ت: درحال 
حاضر106شهرداری در استان فعال است. وی افزود: 
استان اصفهان رتبه اول شهرداری های کشور را ازلحاظ 
وسعت و تعداد به خود اختصاص داده است و60درصد 
شهرداران استان افراد باتجربه ای هستند که هرکدام 
حداقل 15سال تجربه مدیریتی دارند. محمدعلی طرفه 
با اشاره به درصدجمعیت ش��هری و روستایی استان 
 گفت: 85درصد جمعیت اس��تان درش��هرها زندگی 
می کنند. وی وضعیت مالی شهرداری ها را نامناسب 
ارزیابی ک��رد و اظهار داش��ت: حدود صدش��هرداری 
 به جمعیت��ی کمت��ر ازصدهزارنفر خدمت رس��انی 
می کنن��د و درآمد مح��دودی دارند، ب��ه طوری که 
میانگین سرانه آنها کمتر  از200هزارتومان، درحالی 

که استاندارد آن 800 هزارتومان است. 
معاون ام��ور عمران��ی اس��تانداری اصفه��ان افزود: 
 جم��ع درآمدمال��ی ش��هرداری ه��ای اس��تان 
4ه��زار و600 میلیاردتومان اس��ت که نیم��ی از این 
رقم به کلانش��هراصفهان مربوط می شود. وی گفت: 
در ش��هر اصفهان بیش از70درصد و در سایر شهرها 
حدود70درصد بودجه ش��هرداری ها به فعالیت های 

عمرانی اختصاص دارد.  
لازم به ذکر است؛ ساختمان جدید مرکز آموزش علمی 
و کاربردی سازمان همیاری شهرداری های استان با 
زیر بنای 5هزار و 700متر مربع در مجموعه سالن های 
شهروند اصفهان ساخته شده است. برای ساخت این 
مرکز 2میلیارد و700میلیون تومان هزینه شده است.

در این مرکز رشته های حقوق، شهرسازی، معماری، 
مدیریت و فرمانده��ی آتش نش��انی و اطفای حریق 
تدریس می شود و قرار است در آینده چند رشته جدید 
نیز اضافه شود. گفتنی اس��ت؛ در همایش شهرداران 
اس��تان گزارش عملکرد یک سال گذش��ته سازمان 

همیاری شهرداری های استان قرائت و تصویب شد.

 ما را نقد کنید 
تا خدمات مطلوبی ارائه کنیم

مدیرعامل شرکت مخابرات استان اصفهان گفت: مدیران دستگاه های 
مختلف باید توجه داشته باشند که عقب ماندن از تکنولوژی برابر با 
عقب ماندن  در ارائه خدمات مطلوب است. به گزارش  فارس، حسین 
کش��ایی پیش از ظهر دیروز در همایش اصفه��ان، پایتخت فناوری 
اطلاعات و ارتباطات کش��ور اظهار کرد: ام��روز در موضوع اطلاعات 
و تکنولوژی اطلاعات اتفاقات فراوانی در حال وقوع اس��ت؛ می توان 
گفت اطلاعات به عنوان پنجمین عنصر حیاتی بشر شناخته می شود.

مدیر عامل شرکت مخابرات استان اصفهان عنوان کرد: با گسترش 
تکنولوژی های مختلف شاهد این هستیم که محدودیت ها در حال 
برطرف شدن هستند. امروز سرعت تغییرات از سرعت رسم نمودار 
آن بسیار بیشتر شده و باید توجه داشت زیرساخت تمام تکنولوژی ها 
آی تی اس��ت. وی بیان کرد: مدیران دستگاه های مختلف باید توجه 
داشته باش��ند عقب ماندن از تکنولوژی برابر با عقب ماندن  در ارائه 
خدمات مطلوب است. کشایی با بیان اینکه موبایل نسل سوم را داشتیم، 
بلافاصله نسل چهارم هم وارد شد و اکنون باید نسل پنجم را وارد کنیم، 
افزود: از همه حاضران این درخواس��ت را دارم که ما را نقد کنند، اگر 
مشکلی وجود دارد به ما گزارش کنند تا آن را برطرف کنیم و بتوانیم 

خدمات مطلوبی ارائه کنیم. 

بر اساس مصوبه دولت صورت گرفت؛
اختصاص 42 میلیارد ریال برای مقابله 

با رخدادهای طبیعی استان
 براساس مصوبه دولت ، 42 میلیارد و 300 میلیون ریال برای مقابله با 
اتفاقات طبیعی و حوادث غیرمترقبه به استان اصفهان اختصاص یافت. 
به گزارش ایرنا، این مبلغ به پیشنهاد وزارت کش��ور و تایید سازمان 
 مدیریت و برنامه ریزی کشور به این شرح در اختیار استانداری اصفهان

قرار  می گیرد: 
1- اختصاص مبلغ 3/500 میلیون ریال برای بازسازی 70 واحد مسکونی 
شهری و روستایی کلوس��ه فریدونشهر بخش پش��ت کوه به بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی استان، 2- اختصاص مبلغ 1/500 میلیون 
ریال از محل اعتبارات تملک دارایی سرمایه ای بابت تکمیل پایگاه 
چندمنظوره مدیریت بحران شهرستان گلپایگان، 3-  اختصاص مبلغ 
11/000 میلیون ریال از محل اعتبارات تملک دارایی و سرمایه ای 
بابت تکمیل پروژه ایمن سازی مسیل کهن رود شهرستان گلپایگان در 
معرض سیل، 4- اختصاص مبلغ 7/000میلیون ریال بابت بازسازی 
و بهسازی معابر خس��ارت دیده روستاهای آس��یب دیده از حوادث 
به بنیاد مسکن اس��تان،  5- اختصاص مبلغ 1/300میلیون ریال از 
محل اعتبارات تملک دارایی و سرمایه ای بابت ایمن سازی و بازسازی 
مساجد خسارت دیده ناشی از بارندگی و طوفان به علت فرسودگی به 
اداره کل اوقاف و امورخیریه استان، 6- اختصاص مبلغ 11/000میلیون 
ریال، بابت بازسازی و ایمن سازی، مقاوم سازی بیمارستان فاطمیه 
بخش امامزاده به دانشگاه علوم پزشکی اصفهان، 7- اختصاص مبلغ 
7/00میلیون ریال برای س��اماندهی و تکمیل دیواره مسیر سیلاب 
روستایی در شمال استان با 70 درصد پیشرفت فیزیکی به بنیاد مسکن 
استان. اسحاق جهانگیری، معاون اول رییس جمهور این مصوبه را در 

تاریخ 8 شهریور 94 برای اجرا ابلاغ کرده است.

اخبار کوتاه

شهردار زاینده رود کناره گیری کرد 
اردشیر محمدی، شهردار زاینده رود از توابع شهرستان لنجان از سمت 
خود کناره گیری کرد. به گزارش ایرنا، محمدی گفت: به دلیل تقاضای 
شورای اس��لامی باغبادران برای پذیرفتن مسوولیت شهرداری این 
شهر که زادگاه من است، از سمت خود استعفا کردم. وی همچنین 
ازپذیرفتن استعفای خود توسط شورای اسلامی زاینده رود خبر داد و 

افزود: آیین تودیع و معارفه چند روز آینده انجام خواهد شد. 
اردشیر محمدی با ش��روع کار دوره چهارم شورای اسلامی به عنوان 

شهردار زاینده رود معرفی شده بود.

حمایت از معتادان بهبودیافته در شهرضا 
فرماندار ش��هرضا گفت: فرهنگ حمایت از معتادان بهبودیافته در 
شهرضا مبتنی بر برگزاری سلسله همایش های شمیم رهایی نهادینه 
می شود. محسن گلابی در گفت و گو با فارس اظهار کرد: بررسی معضل 
اعتیاد در قالب نشست ها و جلسات مختلف به یک موضوع تکراری 
تبدیل شده و باید نسبت به انجام مطالعات گسترده پیرامون دلایل 
ثبات این مساله در سطح جامعه به شکل اصولی و علمی اقدام کنیم.

وی با تاکید بر بسترسازی برای حضور مجدد معتادان بهبود یافته در 
عرصه های مختلف اجتماعی، خاطرنشان کرد: در وضعیتی که حمایت 
مناسب از معتادان بهبود یافته انجام بگیرد، زمینه تحقق زندگی پاک و 
سالم برای این افراد آسیب دیده و خانواده آنها مهیا می شود، برهمین 
اساس نسبت به برگزاری سلسله همایش های شمیم رهایی با رویکرد 

حمایت از معتادان بهبود یافته در شهرضا اقدام می شود.

 خسارت 20 میلیاردی 
حمل بي موقع زباله ها در نجف آباد

ش��هردار نجف آباد گفت: متاس��فانه به دلیل ع��دم همکاری برخی 
شهروندان در خصوص ساعات بیرون گذاشتن زباله، مجبور به اعزام 
چندین باره نیروها در طول روز و صرف هزینه های سنگین کارگری 
و خودرویی هستیم که این امر س��الیانه بیش از 20 میلیارد ریال به 
بودجه تامین ش��ده از محل پرداخت های مردم ضرر می رس��اند. به 
گزارش ایمنا، مسعود منتظری افزود: در صدد هستیم برای کاهش این 
معضل شهری تیم هایی را با مشارکت نیروهای شهرداری در محلات 
مختلف تشکیل دهیم تا در اولین مرحله، تذکرات و توجیهات لازم را 
به برخی شهروندان بی توجه ارائه دهند و در صورت تکرار موارد تخلف، 
با معرفی آنها به سیستم دادگستری، از50 هزار تا 100 میلیون ریال 

جریمه شوند.

شهردار دیزیچه:
وظیفه داریم فرهنگ ایثار و شهادت را 

به نسل جوان انتقال دهیم
یازدهمین یادواره س��رداران و 122ش��هید ش��هر دیزیچه از توابع 
شهرستان مبارکه امروز در آستانه فرا رسیدن هفته دفاع مقدس در 
جوار آستان مقدس امامزاده شاه سلیمان این شهر برگزار می شود. 
شهردار دیزیچه در نشست خبری به مناسبت برگزاری این یادواره 
با اشاره به وظیفه مس��وولان در قبال رش��ادت ها و جانفشانی های 
ایثارگران و رزمندگان هشت س��ال دفاع مقدس اظهار داشت: همه 
مسوولان وظیفه دارند اخلاق محوری و فرهنگ ایثار و شهادت را به 

نسل جوان انتقال دهند. 
وی افزود: شهدا نیاز به یادواره ندارند و برگزاری این یادواره ها صرفا به دلیل 
آشنایی نسل های سوم و چهارم انقلاب با دلاورمردی و ایثارگری های 
شهدا و رزمندگان است تا ما بتوانیم به وظیفه خود بهتر عمل کنیم. 
شهاب ثابت راسخ در ادامه به وظایف شهرداری ها اشاره و تصریح کرد: 
امروز شهرداری ها فقط یک نهاد خدمات رسان نیستند، بلکه وظایف 
فرهنگی و اجتماعی مهمی دارند و در این راستا شهرداری دیزیچه نیز 
با برگزاری یادواره های شهدا و دیگر برنامه های فرهنگی اجتماعی 
س��عی کرده در انجام این مهم تلاش کند. وی افزود: ستاد برگزاری 
مراسم یادوار ش��هدای دیزیچه با محوریت و مسوولیت شهرداری و 
همکاری سپاه پاسداران، بنیاد شهید و امور ایثارگران، دفتر امام جمعه 
و شرکت سیمان سپاهان سعی کرده هر سال یادواره را نسبت به سال 
گذشته به لحاظ کمی و کیفی بهتر برگزار کند تا خروجی فرهنگی 

برای شهر داشته باشد. 
شهردار دیزیچه با اشاره به آمار کنونی ش��هدای شهر اظهار داشت: 
 سال گذشته یادواره ای برای 107 شهید برگزار شد، اما امسال با احتساب 
خانواده ه��ای معظم ش��هدایی که از دیزیچه س��فر ک��رده اند، این 
یادواره برای 122ش��هید دیزیچه، 17 ش��هید ش��رکت س��یمان 
س��پاهان و همچنی��ن گرامیداش��ت 600 ش��هید شهرس��تان 
مبارک��ه برگ��زار می ش��ود. وی اف��زود: تجلی��ل از ش��ش خانواده 
دو ش��هیدی دیزیچ��ه، خانواده های س��ه ش��هیدی شهرس��تان 
 مبارکه، جانب��ازان بالای 70 درص��د و آزادگان ش��هر دیزیچه از دیگر 
 برنامه های این یادواره خواهد بود .ثابت راسخ گفت: شهر دیزیچه در 
دوران دفاع مقدس با جمعیت 7 ه��زار نفری آن زمان بیش از 3 هزار 
رزمنده داشته که توانسته اند علاوه بر 122شهید، شش آزاده سرافراز 
نیز تقدیم انقلاب کند. وی در ادامه به س��ایر برنامه های فرهنگی و 
اجتماعی ش��هرداری نیز اش��اره کرد و اظهار داشت:کمیته فرهنگ 
شهروندی دو سال است فعالیت خود را آغاز کرده و با برنامه ریزی در 
ایام و مناسبت های ملی مذهبی برنامه های مختلفی را اطلاع رسانی 
و اجرا می کند. وی افزود: اجرای150برنامه فرهنگی و اجتماعی به 
مناسبت های مختلف از جمله برگزاری کلاس های فرهنگی هنری 
از برنامه های شهرداری دیزیچه بوده است. شهردار دیزیچه با اشاره 
به بیش از 400 وظیفه ش��هرداری ها تصریح کرد: این تنوع، وظایف 
 ش��هرداری ها را به یک دولت محلی تبدیل کرده ک��ه در این میان 

شوراها نیز نقش یک پارلمان محلی را ایفا می کنند. 

کوتاه از شهرستان ها
مسوولان  نسبت به تبعات حاشیه نشینی هشدار می دهند

حاشیه نشینی؛  بحران آینده اصفهان

حجت الاس��لام و المسلمین س��ید محمود 

ری
دها

ه قن
هر

ز

فقیهی، مدیر کل س��ازمان تبلیغات اسلامی 
 اس��تان اصفه��ان از آغ��از ب��ه کار ط��رح 
 »همس��ان گزین��ی« در اصفهان خب��ر داد. 
حجت الاسلام و المسلمین فقیهی با بیان اینکه 
مهم ترین هدف راه اندازی طرح»همسان گزینی«، 
ازدواج آسان، به هنگام، پایدار و آگاهانه است، اظهار 
داشت: این طرح برای نخستین بار در کشور و با مجوز 
رسمی، پس از تهران در اصفهان کار خود را آغاز کرد. 
وی با بیان اینکه باید به نوع و کیفیت ازدواج توجه کرد، 
افزود: پایدار بودن ازدواج از نکات مهمی است که در 
مسیر ازدواج قرار دارد و در طرح »همسان گزینی« به 

آن پرداخته می شود.
مدیرکل سازمان تبلیغات اس��لامی استان اصفهان 
به مبحث طلاق اش��اره کرد و ادام��ه داد: عدم توجه 
 به ازدواج صحیح یکی ازعوامل طلاق اس��ت که باید 
به عنوان یک موضوع محوری در جامعه مورد توجه 
قرار گیرد. حجت الاس��لام فقیهی وج��ود رابطان و 

واس��طان ازدواج را در این ط��رح از موضوعات مهم 
دانست و افزود: از تشکل ها و مجموعه های فرهنگی 
درخواست کرده ایم تا در این طرح با ما همکاری کنند. 
در ادامه این نشست سید علی حکمت منش، مدیر 
دفتر تبیان اصفهان با بیان اینکه سایت تبیان 700 
هزار عضو دارد، گفت: این موسس��ه بیش از 50 هزار 
عضو در اصفهان دارد و پس از تهران، اصفهان بالاترین 
اعضا را به خود اختصاص داده است. وی گفت: طرح 
» همس��ان گزینی« در خردادماه س��ال گذشته در 
تهران رونمایی شد و امسال همزمان با اول ذی الحجه، 
سالروز ازدواج حضرت علی )ع( و حضرت فاطمه)س( 
در اصفهان شروع به کار کرد. مدیر دفتر تبیان اصفهان 
احیای سنت حسنه وساطت را یکی از اصول اولیه این 
طرح دانس��ت و بیان کرد: واسطان به صورت رایگان 

در س��ایت ثبت نام می کنند و پس از ورود اطلاعات 
 و راس��تی آزمایی از س��وی هیات امنا و ارائه تس��ت 
روانشناس��ی، خانواده ها و زوج هم کفو را به یکدیگر 
معرفی می کنند. حکمت منش با بیان اینکه تاکنون 
 15هزار نف��ر از کل کش��ور در این س��ایت ثبت نام 
کرده اند و 600 ازدواج به وقوع پیوسته است، اظهار 
داشت: در طرح»همسان گزینی« شرایط اقتصادی 
و فرهنگی جوانان سنجیده می ش��ود و این نرم افزار 
با هوشمندی افراد هم کفو را برمی گزیند. مدیر دفتر 
تبیان اصفهان خاطر نشان کرد: موسسه تبیان علاوه بر 

تهران و اصفهان، در قم و مشهد هم دفتر دارد.
در ادامه محمد مس��عود کریمی، مع��اون فرهنگی 
اداره ورزش و جوانان در استان اصفهان گفت: عوامل 
اقتصادی علت تاخیر در ازدواج 67 درصد پسران و 43 

درصد دختران است. 
وی به بیانات مق��ام معظم رهب��ری پیرامون نقش 
کمرنگ واسطه ها در ازدواج اشاره کرد و افزود: رهبری 
از مسوولان خواس��تند که افراد متدین و مذهبی را 
برای واس��طه های ازدواج در جامع��ه انتخاب کنند. 
 معاون فرهنگی اداره ورزش و جوانان خاطرنشان کرد: 
بس��ته ه��ای فرهنگ��ی و آموزش��ی ب��ا محت��وای 
 متق��ن و مطل��وب پ��س از ازدواج به زوجی��ن ارائه 
می ش��ود و هر ش��ش ماه ی��ک ب��ار از آنه��ا درباره 
ازدواجشان نظرس��نجی می ش��ود.کریمی با بیان 
اینکه سه مجموعه از مشاوران تخصصی در اصفهان، 
شاهین شهر و ش��هرضا تاسیس ش��ده است، بیان 
کرد: تاکنون 30 مجموعه با این موضوع در کش��ور 
راه اندازی شده اس��ت. وی افزود: جش��نواره پیوند 
آسمانی با مشارکت دانش��گاه علوم پزشکی، معرفی 
و تجلی��ل از خادمان و فع��الان ازدواج و جش��نواره 
 ازدواج عش��ایر همزمان با هفت��ه ازدواج در اصفهان

 برگزار می شود.

طرح »همسان گزینی«  در اصفهان آغاز به کار کرد
برای نخستین بار در کشور؛

فرمانده انتظامی ش��هر اصفهان گفت: قرارگاه مبارزه با س��رقت این فرماندهی از ابتدای 
سال تا کنون با اجرای طرح های پیش��گیرانه و به کارگیری شیوه های تهاجمی در مقابله 
با س��ارقان، قدم های مثبتی در ارتقای احس��اس امنیت در سطح شهرس��تان برداشته 
اس��ت. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پایگاه خبری پلیس، سرهنگ حسن یاردوستی 
درباره طرح پاک سازی محله ها اصفهان از وجود مجرمان اظهار داشت: قرارگاه مبارزه با 
سرقت این فرماندهی از ابتدای سال تا کنون با اجرای طرح های پیشگیرانه و به کارگیری 
شیوه های تهاجمی در مقابله با س��ارقان، قدم های مثبتی در ارتقای احساس امنیت در 

سطح شهرستان برداشته است. وی افزود: اجرای گشت های هدفمند پلیسی و بهره گیری 
از توان تمامی نیروها و امکانات موجود، اجرای طرح های مختلف اجتماعی و فرهنگی و 
آموزشی در راستای پیشگیری از وقوع سرقت با کمک شهروندان، از جمله فعالیت های 
 پلیس اصفهان اس��ت. فرمانده انتظامی شهرس��تان اصفهان بیان کرد: در همین راستا 
طرح مش��ترکی با حضور واحدهای عملیاتی و اجرایی در محله همت آباد اجرا شد که در 
این طرح ده ها نفر از مجرمان حرفه ای ، س��ارقان ، کیف قاپان، اراذل و اوباش ، معتادان و 

فروشندگان مواد مخدر دستگیر شدند.

رییس مجمع نمایندگان اس��تان اصفه��ان گفت: وزیر نی��رو باید به س��رعت در زمینه 
جلوگیری از برداشت های بی رویه زاینده رود جدیت نشان دهد.

  حجت الاسلام سید ناصر موسوی لارگانی در گفت وگو با تسنیم اظهار داشت: متاسفانه 
در گذش��ته به خوبی از حق اصفهان در زمینه آب دفاع نش��ده و اگرچه وزیر نیرو در این 
زمینه جدیت دارد، اما برداشت های صورت گرفته در استان همجوار ادامه دار است. وی 
تصریح کرد: در استان اصفهان چاه های کشاورزانی که س��ال ها از طریق آنها زمین های 
زراعی کشت می شده و از زاینده رود حق آبه داش��تند، بسته شده است. وی تصریح کرد: 

 از س��وی دیگر، در اس��تان همجوار از برداش��ت های بی رویه جلوگیری نمی کنند و این 
در حالی است که در یکی از مصوبات ش��ورای عالی آب عنوان شده طرح های کشاورزی 
نباید گسترش پیدا کند، اما برداشت ها همچنان ادامه دارد. موسوی لارگانی خاطرنشان 
کرد: در واقع سیاست وزیر نیرو با استان اصفهان و چهارمحال و بختیاری نه سیاست یک بام و 
دوهوا، بلکه سیاست یک بام و چند هواس��ت. وی گفت: اگر این شرایط در اصفهان ادامه 
یابد، از آنجایی که اصفهان یک استان مهاجرپذیر به شمار می رود، در آینده مهاجرگریز 

خواهد شد و اصفهانی ها باید به دیگر مکان ها مهاجرت کنند.

محله های اصفهان از وجود مجرمان پاک  می شود 
رییس مجمع نمایندگان استان با انتقاد از سیاست های وزارت نیرو:فرمانده انتظامی شهر اصفهان:

اصفهان مهاجرپذیر در آینده مهاجرگریز می شود

بودجه سوزی

اصل خبر: رییس دفتر تبلیغات اسلامی استان اصفهان گفت: 
در این سازمان کارگروه های علمی ویژه ای برای تشکیل و 
تداوم خانواده راه اندازی شده است، اما این سازمان فعالیت 

اجتماعی در این زمینه ندارد.
مدیرکل فرهنگ و ارش�اد اسلامی اس�تان اصفهان، گفت: 
یکی از مشکلات استان معضل طلاق است و در همین راستا 
شورای فرهنگ عمومی استان کارگروه خانواده را با 10 عضو، 

مامور رسیدگی به این مساله کرده است.
گذر و نظر: شورای جوانان اس��تان اصفهان 23عضو دارد که البته 
کارگروه ازدواج که متولی اصلی آن اداره کل ورزش و جوانان است، 
زیر مجموعه این شوراست. جالب آنجاست که تاکنون هیچ یک از 
اعضا نظری درباره علت های اصلی کاهش ازدواج و رشد طلاق جوانان 
اصفهانی نداشتند، ولی روز ازدواج دو مدیر اصفهانی اخبار جالبی را 
 اطلاع رس��انی کردند و این درحالی است که مسوولان بانک ها و یا 
مدیرکل راه و شهرسازی استان درباره چگونگی تامین وام ازدواج یا 

مسکن جوانان هیچ گونه اطلاع رسانی نکردند.
 تبلیغات اسلامی استان کارگروه های علمی ویژه ای برای تشکیل و 
تداوم خانواده راه اندازی کرده که خود اذعان دارد هیچ گونه فعالیت 
اجتماعی ندارد. مدیرکل ارشاد نیز اعلام کرده که شورای فرهنگ 
عمومی اس��تان کارگروه خانواده را با 10 عضو مامور رس��یدگی به 
علت های رش��د طلاق کرده و این در حالی است که دادگستری و 
اداره کل ورزش و جوانان استان قبلا در قالب پژوهش این علت یابی 

را انجام داده اند. 

صرفا جهت يادآوري
گروه خبر
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پ��س از موفقیتی که پابلو  ایلیگس��یاس،  مجری ش��بکه 
هیسپان تی وی در صحنه سیاسی اس��پانیا به دست آورد، 
اکنون جرمی کوربین، مجری سابق پرس تی وی  به رهبری 
حزب کارگر انگلیس رسید. جرمی برنارد کوربین از فعالان 
سیاسی انگلیس که اخیرا موفق شد با 60 درصد آرا به رهبری 
حزب کارگر این کشور انتخاب شود در برنامه های مختلفی 
 از شبکه پرس تی وی کار  اجرا، کارشناسی و نویسندگی را 
بر عهده داشته اس��ت. وی در برنامه » forum« در شبکه 
 »comment « پرس تی وی به عنوان کارشناس و در برنامه
این ش��بکه به عنوان مجری مدت ها با شبکه پرس تی وی 
همکاری داشته است. موضع گیری های سیاسی وی بر ضد 
حمایت های آمریکا از رژیم صهیونیس��تی و عضویت او در 
کمپین های حمایت از مردم فلسطین، خلع سلاح هسته ای 
و موسسه های ضد جنگ باعث شده در میان افکار عمومی 
وجهه مثبتی کسب کند. وی بارها از طریق این شبکه عقاید 
و موضع گیری های خود را درباره موضوعات مذکور مطرح 
و با اقبال خوب مخاطبان پرس تی وی مواجه ش��ده است. 
از زمان ورود جرمی کوربین به رقابت های انتخابات درون 
حزبی در انگلیس، شبکه پرس تی وی چند برنامه درمورد 
با ابعاد مختلف فعالیت های وی تهیه کرده اس��ت که از آن 
 »Labour Decides « جمله می توان به ویژه برنامه زنده
که دو روز قبل از برگزاری انتخابات حزب کارگر در انگلیس 
در دفتر لندن صدا و سیما تهیه شد، اشاره کرد. وی همچنین 
در اول مرداد، در برنامه » مونارکی« و21 شهریور در برنامه 
» Debate« در ش��بکه پرس تی وی به اعلام مواضع خود 
بر ضد سیاست های جاری در حاکمیت انگلیس پرداخت. 
این مجری سیاستمدار شبکه پرس تی وی اکنون با میزان 
رای بالایی که در حزب کارگر انگلیس به دست آورده است 
احتمالا نیم نگاهی نیز به جایگاه نخس��ت وزیر انگلیس و 
خانه ش��ماره10 در لندن خواهد داش��ت. چندی قبل نیز 
پابلوایلیگسیاس، مجری کارشناس برنامه قلعه آپاچی ها 
موفق شد پس از سه س��ال اجرا در شبکه هیسپان تی وی 
مخاطبان را چنان جلب کند که رقیب جدی شخصیت های 

برتر سیاسی سرزمین ماتادورها در انتخابات باشد.

ماه چهره خلیلی گفت: تا به حال در س��ریال های تاریخی 
متفاوتی حضور داش��ته ام و در حال حاضر دوست دارم در 

سریال های پلیسی و اجتماعی حضور پیدا کنم. 
وی افزود: در این مدت اخیر در دو فیلم سینمایی و ویدئویی 
بازی کردم؛ در فیلم سینمایی»صله ساحر« نقش دختری 
نابینا را بازی کردم که نوازنده فلوت بود و یکی از نقش هایی 
بود که خودم دوستش داشتم. بازیگر سریال »کلاه پهلوی« 
در ادام��ه گفت:  فیل��م ویدئوی��ی »هدیه«  ب��ه کارگردانی 
امیراحمد انصاری را در ش��بکه نمایش خانگی دارم که در 
نقش یک خانم باردار بازی کردم،  نکته جالب اینجا بود که 
در آن زمان این فیلم را بازی می کردم خودم نیز در شرایطی 
مشابه با نقش قرار داشتم و به نظرم کارخاصی شده است. 
خلیلی که به تازگی مادر شده است، درباره حس مادرانگی 
خود نیز بیان داشت:  توصیف مادر بودن خیلی سخت است،  
اما انگار مثل این است که بعد از مادر ش��دن، آدم دنیا را به 
گونه ای دیگر می بیند. مادر شدن خیلی سخت است، اما یک 
لبخند کوچک فرزند، خستگی را از تن مادر به در می کند. 
وی ادامه داد:  دخترم پرواز، پنج م��اه دارد و در این مدت با 
همراهی همسرم توانس��تم هم از پرواز نگهداری و مراقبت 
کنیم و هم اینکه هر دویمان به کارهای خارج از منزل برسیم؛ 
چراکه دوست ندارم فرزندم را کسی غیر از خودمان بزرگ 
کند. این بازیگر که سال گذشته در سریال »گذر از رنج ها« 
بازی کرده بود،  از خاطراتش حین بازی در این سریال گفت:  
سال گذشته و درست قبل از حضورم در این سریال ازدواج 
کردم و تنها خاطره ای که یادم هست دوری از همسرم حین 
ضبط سریال بود که ایشان هم دقیقا همزمان با من مشغول 

تصویربرداری فیلم استراحت مطلق بودند. 
وی ادامه داد:  بازپخش این س��ریال را نیز می بینم و خیلی 
دوست دارم که از یک شبکه جهانی پخش می شود و تعداد 
زیادی از افراد از اقصی نقاط جهان می توانند آن را تماش��ا 
 کنند. بازیگر سریال»مختارنامه« در پایان بیان داشت: بعد از 
»گذر از رنج ها« پیش��نهاد تلویزیونی نداشتم. تا به حال در 
پنج سریال تاریخی بازی کردم و الان دلم می خواهد تا فضای 

متفاوتی را تجربه کنم و در کارنامه ام داشته باشم.

 در صحنه سیاسی انگلیس؛
مجری پرس تی وی رهبر 
حزب کارگر  انگلیس شد

ماه چهره خلیلی:

 مادر شدن نگاه آدم 
را تغییر می دهد

برنامه تلویزیونی »صد برگ« با همکاری مشترک منصور ضابطیان و محمد صوفی، از یازدهم مهرماه 
هر شب روی آنتن شبکه چهار سیما خواهد رفت. در این مجله شبانه موضوعات مختلفی چون ادبیات، 

روانشناسی، تربیت، تاریخ، فرهنگ عامه، گردشگری و...  مورد نظر قرار دارد.
پخش مستند، گزارش ، نماهنگ ، شعرخوانی و مرور بهترین رمان های دنیا از دیگر بخش های این برنامه 

است. »صد برگ« از شنبه تا پنجشنبه هر شب از ساعت 21 تا 22 پخش می شود.
ضابطی��ان و صوف��ی پی��ش از ای��ن 
تهیه کنندگی برنامه های��ی چون »رادیو 
هفت«، »م��زه غذای ایران��ی«، »نقره«، 

»فرش واژه« و... را بر عهده داشته اند.
پس از خداحافظی عوامل » رادیو هفت« 
با تلویزیون که پس از انتشارنامه ای صورت 
گرفت، منصورضابطیان برای مدتی برنامه  
جدیدی در تلویزیون نداشت.  هر چند در 
مقطعی از مسابقه »س��ال های نقره ای« 
ش��بکه یک، به عنوان برنام��ه  جدید این 
برنامه ساز نام برده ش��د، اما این اتفاق هم 
میس��ر نش��د، تا حالا خب��ر تولید جنگ 
فرهنگی جدید ضابطیان با نام »صد برگ« 

در شبکه چهار اعلام شود.

انیمیشن »شاهزاده روم« قصه عاشقی بانویی پاکدامن و از حواریون حضرت 
مسیح)ع( است که با مردی از  نوادگان پیامبر اسلام حضرت محمد)ص( 
ازدواج می کند و ثمره این ازدواج فرزندی نیک سرشت است که جهان را پر 
از عدل و داد خواهد کرد. با نزدیک شدن به آغاز اکران انیمیشن سینمایی 
»شاهزاده روم« )Princess Of Rome ( در آبان ماه امسال، وب سایت 

رسمی این فیلم به آدرس http://princessofrome.ir رونمایی شد.
 لذا مخاطبان محترم می توانند آخرین اخبار، آنونس، تیزر، پوستر، گالری 
تصاویر فیلم، افتخارات و جوایز، شناس��نامه فیلم و عوامل، یادداش��ت ها، 
سینماهای در حال اکران، فروش بلیت فیلم و... از طریق این سایت مشاهده 
آدرس ایمیل  info@princessofrome.ir نظرات و پیش��نهادهای کنند. همچنین مخاطبان انیمیشن »ش��اهزاده روم« می توانند از طریق 

خود را درباره این اثر به دس��ت عوامل برسانند. انیمیشن »شاهزاده روم« 
قصه عاش��قی و دلدادگی بانویی پاکدامن و مسیحی از س��لاله یشوعا، از 
حواریون حضرت مس��یح)ع( اس��ت که با مردی از نوادگان پیامبر اسلام 
حضرت محمد)ص( ازدواج می کند و ثمره این ازدواج فرزندی نیک سرشت 
است که در آینده ای نزدیک، جهان را پر از عدل و داد خواهد کرد. »شاهزاده 
روم« به کارگردانی هادی محمدیان و تهیه کنندگی حامد جعفری، محصول 
س��ینمایی گروه »هنر پویا«، کنسرسیوم مش��ترک موسسات »سلوک 
افلاکیان« و »هفت سنگ« است که در سی و سومین جشنواره بین المللی 
فیلم فجر بسیاری از اهالی سینما و متخصصان این حوزه را به تحسین آن وا 

داشت و توانست لوح تقدیر ویژه جشنواره را از دبیر جشنواره دریافت کند.

ایستاده در غبار«  به کارگردانی محمدحسین مهدویان با دریافت پروانه ساخت  فیلم سینمایی »
کلید خورد.

بازیگران این فیلم سینمایی که بیشتر آنها طی یک فراخوان انتخاب شده اند در شهرک سینمایی 
دفاع مقدس جلوی دوربین رفتند تا اولین هنرنمایی خود را رقم بزنند.

ایستاده در غبار« محصولی از سازمان  تهیه کننده این فیلم سینمایی، حبیب الله والی نژاد است و »
فرهنگی و رسانه ای اوج خواهد بود.

مهدویان نیز علاوه بر کارگردانی، فیلمنامه 
 فیلم سینمایی »ایس��تاده در غبار« را نیز 

به نگارش در آورده است.
عوامل اصلی فیلم سینمایی »ایستاده در 
غبار« در کنار کارگ��ردان و تهیه کننده 
این اثر، پیشتر سریال »آخرین روزهای 
زمستان« را تولید کرده بودند و ایستاده 
در غبار دومین اثر سازندگان این سریال 

خواهد بود.
»آخرین روزهای زمستان« در طول سال های 
اخیر باره��ا در تلویزیون بازپخش ش��ده و 
مورد استقبال بیننده ها و بسیاری از اهالی 

فرهنگ قرار گرفته است.

حمیدرضا افتخاری، مدیر گروه ورزش و تفریحات رادیو ایران گفت: »رادیو 
جمعه« جایگزین برنامه »جمعه ایرانی« می ش��ود و ب��ا حضور هنرمندان 
و بازیگران مطرح کش��ور در قالبی طنز به بررس��ی موضوعات روز کش��ور 
می پردازد. وی درباره برنامه ه��ای رادیویی افزود: یک��ی از برنامه هایی که 
 همچنان با شکل و فرمت قبلی به کار خود ادامه می دهد، »روی خط ورزش«

نام دارد. این برنامه شنبه تا پنجشنبه هر هفته آخرین اطلاعات ورزشی را به 
اطلاع شنوندگان برساند. وی در ادامه به برنامه »نوبت ترانه« نیز اشاره کرد 
و در این باره گفت: این برنامه که شنبه تا چهارشنبه هر هفته ساعت1۳:۳0 
ترانه های درخواستی مخاطبان را پخش می کند، سعی دارد بخشی از برنامه 

را به موسیقی محلی اختصاص دهد. مدیر گروه ورزش و تفریحات رادیو ایران 
جزئیات برنامه » ورزش، حاشیه، متن« را اینگونه بیان کرد: این برنامه که 
قالبی مجله ای دارد، هر روز به غیر از پنجشنبه و جمعه، ساعت 1۹تازه ترین 
رویدادهای ورزشی را با حضور کارشناسان و صاحب نظران مورد بررسی و 
تحلیل قرار می دهد. افتخاری در بخش دیگر سخنانش به برنامه شخصیت 
محور »منصور باشید« اشاره کرد و گفت: این برنامه که رگه هایی از طنز را 
 در خود دارد و جمعه ها س��اعت 1۷ تقدیم علاقه مندان می شود، در صدد 
راه اندازی باشگاه برندگان است. در این برنامه مردم درباره شکست هایی که 

باعث پیروزی شده است، صحبت می کنند. 

»رادیو جمعه« جایگزین »جمعه ایرانی«

 مهدویان  اولین فیلم سینمایی اش را می سازد»صد برگ« درمهرماه  به جای »رادیو هفت«

سایت انیمیشن سینمایی » شاهزاده روم« رونمایی شد

رقابت داغ فیلم های سینمایی در شب های بی برنامگی تلویزیون

»قندون جهیزیه« رامبد
در »مزارشریف« پیدا شد!
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علی ملاقلی پور / کارگردان فیلم 
فیلم می فروشد، اما نمی گذارند

من در سینما سال ها به عنوان دستیار کارگردان و برنامه ریز کار می کردم و گاهی از اوقات هم فیلم کوتاه می ساختم، 
آدم عملیاتی سر صحنه ای هستم. یکبار دوربین به دس��ت، در خانه ای به عنوان دستیار کارگردان مشغول 
فیلم برداری بودم که در آن خانه زن و ش��وهری بودند که به همراه فرزند خود زندگ��ی می کردند. آن خانه 
توسط زن خانه بسیار ریز و منظم و مرتب چیده ش��ده بود و قشنگ مشخص بود ظاهر خانه محصول زحمت 

یک زن خانه دار است.
کاملا مشخص بود که در زن امید است و زندگی خود را دوست دارد و این حرف را همه خانه، حتی اشیا آن خانه می زد. 
پشت دوربین که در حال فیلم برداری بودم دیدم که آنها خیلی خوشحالند که بازیگران فیلم چه کسانی هستند 
و با خودم فکر کردم که چقدر سطحی کار را نگاه می کردند و فکر نمی کردند که وقتی گروه فیلم برداری بیاید 

اینجا چه خبر می شود و خانه آنها خیلی به هم ریخته می شود.
بعد از اینکه دو روز از فیلمبرداری ما گذشت، یکی از همسایه های آن ساختمان به کار ما اعتراض کرد و به هر 
بهانه ای به ما و گروه کاری ما گیر می داد. بعد کلید خورد تو ذهن من که ما عجب بلایی سر این خانواده آوردیم. 
با خودم گفتم بهتر اس��ت که حالا از زاویه نگاه آنها و نه از زاویه نگاه گروه فیلمبرداری به این ماجرا نگاه کنم. 
سپس در مورد قصد و نیت آنها برای اجازه خانه به ما برای فیلمبرداری تخیل کردم و با خودم گفتم که حتما 

مشکل مالی دارند که این ها را تحمل می کنند. 
اینگونه بود که به س��وژه اولیه س��اخت فیلم قندون جهیزیه رس��یدم. به هر حال تقریبا30 فیلم را دس��تیار 
کارگردانی کردم و حتی با پدرم هم کار نکردم که به هم نگویند آقازاده سینمایی و پول دستیاری که سر سفره 
می برم حرام نباشد و اینگونه شد که به سمت ساخت فیلم خودم رفتم. در این مسیر و در ابتدای راه نیز حوادث 

کمدی برای من رخ داد که برخی از آنها را در فیلم می بینید. 
بالاخره با هزار جور بیم و امید به دل ساخت نخستین فیلم خودم زدم و در این راه هم با تهیه کننده ای از بخش 
خصوصی هم قرارداد بستم و فیلم را هم در نهایت ساختم و در چرخه اکران که قرار گرفتم دیدم که هفته اول 
بد نیست، در هفته دوم یک برابر و نیم رشد و هفته سوم گفتند س��اکت باش و بکش پایین. ما این همه سال 
در سینما بودیم و هر فیلمی که خوب فروش می کند با افزایش سانس نمایش هم روبرو می شود. شما تاریخ 

سینمای ایران را هم نگاه کنید این اتفاق کمی عجیب و غریب است. 
ما چیزی داریم در سینما به عنوان باورپذیری و مخاطب در س��ینما عطا را بعد از مشاهده باور می کند. اینجا 
تعریفی که برای صابر ابر داریم فقط فردی عصبی نیست بلکه پشیمان هم می شود و برای حل مشکلات هم 
فقط دعوا راه نمی اندازد بلکه جایی برای حل مشکل، دعوایی سوری راه می اندازد که نشان از زیرکی او دارد. 

او یک جا در فیلم صاحبخانه را دور می زند و مخفی می شود.
صابر ابر بر خلاف تمام فیلم های خود است. بسیاری از منتقدان می گویند که صابر ابر در تمام فیلم های خود 
 بغض و گریه بود، ولی او در این فیلم اصلا بغض نکرد بلکه فق��ط در آخر فیلم بود که گریه کرد. او در این فیلم

بچه زرنگی بود که با غیرت است و برای زندگی خود به شدت تلاش می کند. 

مه�رداد دانایی: در این ش��ب های پایانی تابس��تان 94 که تلویزی��ون هیچ برنامه 
 درست و حس��ابی به جز، خندوانه روی آنتن ندارد؛ رقابت بر روی پرده های سینما،

 داغ داغ است.
 فیلم محمد رس��ول الله)ص(، آخرین س��اخته مجید مجیدی، در 3،2 هفته اکرانش 
فروش 4میلیاردی را رد کرده است و همچنان می فروشد. در این میان، اما مابقی فیلم های 
 روی پرده س��ینما نیز، تماش��ایی اند. » قندون جهیزیه« اولین ساخته علی ملاقلی پور، 

از چندین جهت ارزش دیدن دارد.
اول اینکه علی، فرزند رسول ملاقلی پور است و همگان انتظار دارند، فیلمی با حال و 
هوای آن مرحوم ببینند. دوم اینکه کارگردان آنقدر ژانگولربازی برای تبلیغ فیلمش 

در آورده که باید رفت و دید که چه س��اخته )از پریدن وس��ط زمین چمن میدان 
آزادی تا انتقاد به فیلم محمد رسول الله)ص( برای اینکه سالن های نمایش فیلمش 
 را تسخیر کرده است( و هم اینکه منتقدان از فیلم قندون جهیزیه به شدت تعریف 
می کنند و آن را در اولین س��اخت یک کارگردان، می ستایند. در همین حال فیلم 
دیگری که گفته می شود، پرهزینه ترین فیلم جشنواره گذشته فجر است که روی پرده 

نمایش سینماهاست.  
مستحضرید که فیلم محمد رس��ول الله)ص(با هزینه تولید120میلیارد تومانی در 
بخش مسابقه جشنواره فیلم فجر حضور نداشت و عنوان پرهزینه ترین برای همین 
فیلم مزار شریف با رقم تایید نش��ده6 میلیارد تومان، باقی می ماند.  فیلمی که به 

 یاشار یشمی: اتفاقِ جالبی در برنامه  سه شنبه  ش��بِ خندوانه افتاد: رضویان و خمسه 
در حالی با یکدیگر رقابت»خنداننده  برتر« را داشتند که رضویان ) بی اعتنا به وقت مردمی که 
این برنامه را می بینند( به گفته  خودش برنامه ای برای خنداندن نداشت و خمسه با انبوهی از 
ایده ها به میدان آمده بود. ابتدا رضویان اجرای10 دقیقه ای ) از 1۵ دقیقه ( خودش را انجام 
داد و سپس خمسه اجرای خودش را به صحنه برد. مساله  جذاب آنجایی رخ می دهد که 
حتی با وجود اعلام این نکته توسط رضویان که او برای باختن به میدان آمده است، اما باز هم 

این رای های اوست که از خمسه بالاتر می رود. چرا!؟

  رضویان محبوب تر از خمسه است
یک دلیل قابل قبول، محبوبیت بیشتر رضویان نسبت به خمسه  از مد افتاده است. رضویان 
جوان است، هنوز طنز های عالی باز می کند و » باس ماس«  او به راحتی می تواند تکیه  کلام 
زبان ها شود. تقریبا همه می دانند که پتانسیل طنز رضویان بسیار بالاست و اگر شانس دوباره 
به او داده شود امکان  دارد واقعا ما را بخنداند، اما در همان حال کیست که نداند پتانسیل 
طنز شفیعی جم هم بالاست، اما او در مقابل دهقانی که به نظر می رسید محبوبیتش کمتر 
از شفیعی جم است  رای نیاورد. بنابراین مساله را صرفا نمی توان در محبوبیت بیشتر دانست 
)یا مثلا  این ادعا که رضویان با »سید بودنش« یا ارجاع به متون دینی دل ها را به دست آورده 

است( و باید به سراغ دلایل دیگر رفت. 

   اجرای خمسه، اجرای بدی بود
خمسه با وجود تمام تلاش هایش طنز بی مزه ای را به روی صحنه آورد. طنزی که به نظر 
می رسد عمرش تمام شده اس��ت و دیگر نمی تواند بخنداند. شعر خواندن های بی مورد و 
ش��لنگ تخته  انداختن های بی فایده کمکی به خنداندن مردمان امروز )با فرهنگ قالب 
امروزی( نمی کند. به نظر می رس��د جامعه  امروز ما )حداقل در زمینه  طنز( دیگر همان 
جامعه 30 تا۷0 سال پیش نیست که با »روی حوض« خوش��حال شود و »رای« بدهد.  
اجرای خمس��ه، اجرای ضعیفی بود که عنصر طنازانه ای در آن نبود و حال مساله بر سر 
 این اس��ت که آیا این همان دلیل واقعی رای دادن مردم به رضویان اس��ت؟  اگر این دلیل 

)در کنار دلیل اول( را بپذیریم، باید نتیجه بگیریم که محبوبیت رضویان و اجرای بد خمسه 
رای دهندگان را مجبور به رای دادن به رضویان )به عنوان شانس دوم( کرده است. اما با این 
حال نکته ای دیگر را باید در نظر داشت: آیا هر کسی که به رضویان رای می دهد به شعور و 

شخصیت خودش توهین نمی کند؟ 
خمس��ه )با وجود اجرای بد و ناامید کنن��ده اش( حداقل با آن ذوق دل نش��ینش به این 
مسابقه فکر کرده بود و برنامه ای چیده بود، اما رضویان به علل واهی )پروژه های بازیگری و 
کارگردانی( خودش را معاف از برنامه ریزی یک اجرای درست می دانست. بنابراین و از جهتی 
اخلاقی این گونه به نظر می رسد که حداقل فایده  رای دادن به خمسه این است که شخص 
به شان خودش به عنوان »صاحب رسانه  ملی«  احترام گذاشته است، اما آیا واقعا هر کسی 

که به رضویان رای می دهد به شعور خودش توهین می کند؟ 

   رای دهندگان موجودات باشعوری هستند
من از لفظ»رای دهندگان« و نه »رای دهنده« استفاده می کنم؛ به این معنا که به صورت 
پیش فرض آگاهی ای جامع تر را برای »جمع رای دهندگان« نسبت به »هر رای دهنده« در 
نظر می گیرم. ممکن است چنین پیش فرضی اشتباه باشد، اما به هر حال تحلیلم مبتنی بر 
این پیش فرض است. مساله بر سر ذوقی از طنازی است که در دو دهه گذشته تغییر کرده و 

به سمت و سوی جدیدی کشیده شده است. 
سریال فرندز را در نظر بگیریم: این سریال توانسته نکته های جدیدی از خلاقیت طنازی 
را به جامعه  ما معرفی کند که پیش از آن موجود نبود و جامعه  فرندز زده نیز هم گام با این 
معیار های جدید رشد کرده است. مطالبات از خنده افزایش پیدا کرده است و خنده دیگر 
هر جک بی مزه ای نیست که لزوما مبتنی بر اشاره های جنسی یا قومی باشد )هر چند که 
هنوز این سنخ از جک ها به انحای مد روزی بازتولید می شوند(.  جامعه  در مواجهه با طنازی 
از آن طنازی هایی دفاع می کند که بتوانند در خود جامعه حل شوند و تبدیل به سویه های 
جدید از طنازی شوند )دست یازیدن دهقان به تیپ شخصیتی جاافتاده اش یا ارجاع های 
مکرر ژوله به شوخی های شبکه های اجتماعی از همین سنخ است؛ به طور مثال در کیس 
ژوله مردم از اجرای همان جک هایی که قب��لا در تلگرام خوانده بودند لذت می بردند(. به 

سجاد اصفهانی: خندوانه چه در سری اول و چه در این دوره با بهره گیری از اتاق 
فکری کاربلند و خلاق توانس��ته مخاطبانش را بارها شگفت زده کند و سعی کرده 
نه تنها تکراری نش��ود که هر بار ش��گفتی آفرینی کن��د. در آخرین خلاقیت خود 
مس��ابقه خنداننده برتر را با حضور16کمدین در حال برگ��زاری دارد. در کنار هم 
قرار گرفتن بازیگران و نویس��ندگان محبوب طنز رقابتشان به اندازه کافی جذاب 

و تماشایی است. 
از همین رو اس��ت که ش��بکه نوپای نس��یم در جذب مخاطب با همین برنامه اش 
یکه تازی می کن��د؛ هر چند این ش��بکه برنامه های تولیدی دیگری ه��م دارد، اما 
علاوه بر پخش چندباره خندوانه در طی شبانه روز، آیتم های این برنامه را در قالب 
کلیپ های کوتاه در س��اعت های مختلف پخش می کند. تا نش��ان دهد این برنامه 

چقدر در میان مخاطبانش محبوب است.
در ابتدای برگزاری مس��ابقه خنداننده برتر عده ای در خصوص انتخاب چهره های 
حاضر در مسابقه ابهاماتی داشتند و در خصوص جای خالی برخی دیگر از بازیگران 
طنز نظیر مهران مدیری، س��یامک انصاری، قدرت الله ایزدی) آقا رش��ید( سخن 
گفته می ش��د؛ افرادی که حضورشان می توانس��ت بر جذابیت این برنامه بیفزاید. 
اما نه تنها این چهره ها در مس��ابقه حضور نداش��تند که به ج��ای چهره های طنز 
 سینما و تلویزیون با نویسندگانی مواجه ش��دیم که تاکنون مخاطبان با چهره آنها 

آشنایی نداشتند.
حالا که دور اول مسابقه رو به پایان است، آنچه نتایج نشان می دهد، برتری نسبی 

نویسندگان بر کمدین هاست.
هرساله در ایام جشنواره فیلم فجر بسیار از زبان منتقدان شنیده ایم که امسال نیز 
فیلمنامه و متن خوبی را در فیلم ها ندیدیم و اگر فیلمی با فیلمنامه خوبی مطرح شد 
بسیار گل می کند. در این مسابقه نیز این مساله تکرار شد. در حالی که کمدین های 
مشهوری در این برنامه به ارائه استندآپ پرداختند باید نویسندگان را شگفتی آفرین 

این مسابقات دانست. 
باید توجه داشت قالب اس��تندآپ کمدی نمی تواند تمام قابلیت های یک بازیگر را 

عیان کند، اما ویژگی اصلی آن متنی است که بازیگر آن را اجرا می کند. 
شقایق دهقان با بهره گیری از مشاوره و متن محراب قاسم خانی، همسرش توانست 
از رقیبش رضا شفیعی جم که در خندوانه یک و دو استندآپ کمدی های بی نظیری 

ارائه کرده بود پیشی بگیرد. 
علی مس��عودی که اینک سریال آقا و خانم سنگی به نویس��ندگی او از شبکه 3 در 
حال پخش است نیز توانسته به مرحله بعد صعود کند. امیرمهدی ژوله که حضور 
در مقابل دوربین را با خندوانه تجربه می کند دیگر نویس��نده ای است که ویدئوی 

اجرایش در مسابقه هزاران بار در شبکه های مجازی نیز دست به دست شد.

نگاهی به فیلم »قندون جهیزیه« و نقد و بررسی آن
یک فیلم خوب در سینمای  بی حس و رمق

عطا و معصومه در خانه ای مستاجرند، موعد اجاره آنها پایان یافته و با افزایش۷00هزارتومانی اجاره مواجه شده اند، اما می خواهند در خانه بمانند و برای همین دست به هرکاری می زند.
فیلم سینمایی »قندون جهیزیه« اولین ساخته علی ملاقلی پور، فرزند مرحوم رسول ملاقلی پور است.

 فیلمی اجتماعی با زمینه طنز است که به بهانه رابطه فرهنگ صاحبخانه و مستاجر به توصیف یک زندگی می پردازد. »قندون جهیزیه« در جشنواره فیلم شهر و جشنواره 
فیلم کوتاه سما حضور داشت، اما در کمال ناباوری به بخش مسابقه جشنواره فیلم، راه داده نشد! 

 علی ملاقلی پور، س��یمرغ بلورین بهترین استعداد جوانان س��ی و س��ومین جش��نواره بین المللی فیلم فجر را برای کارگردانی فیلم »قندون جهیزیه« به 
دست آورد. 

علی ملاقلی پور، س��ال ها در کنار پدر خود، زنده یاد رسول ملاقلی پور و دیگر پروژه های سینمایی، دس��تیار کارگردان بوده است. او در فیلم 
»سیزده« ساخته هومن سیدی علاوه بر حضورش به عنوان دستیار کارگردان، نقش کوتاهی را نیز ایفا کرده است.

مجید هاشم زاده/ منتقد سینما و فیلمنامه نویس
فیلمی خوب با پایان بندی کمی شعاری

برای بار دوم است که این فیلم را مشاهد می کنم. بر همین اساس وقتی برای اولین بار که فیلم را دیدم، انتظار 
مشاهده یک فیلم خوب را نداشتم. حتی انتظار دیدن یک فیلم متوسط به پایین را بر اساس شنیده ها و گفته های 

برخی ها داشتم. اما بعد از اینکه فیلم را دیدم یک احساس خوبی به من دست داد.
  این فیلم را بس��یار بالاتر از یک فیلم متوس��ط دیدم. حتی می توانم به آن عنوان یک فیلم خوب را هم بدهم. 

» قندون جهیزیه« فیلم خوبی بود و حال من را هم خوب کرد. 
در حقیقت احس��اس خوب��ی با دی��دن فیلم به م��ن دس��ت داد. با هم��ه نقدهایی که ب��ه فیل��م دارم، این 
فیلم را ش��ریف دیدم و فیلم��ی دیدم ک��ه از زندگی صحبت م��ی کند. این فیل��م در درون خود به مس��ائل 
 زندگی، آدم هایی ک��ه ما آنها را می شناس��یم و آدم هایی که ن��وع رفتار و حرف زدن آنها برای ما آشناس��ت

پرداخته است.
برای همین ه��م حس می کنم با همه مش��کلاتی که در موضوع فیل��م در فیلمنامه وج��ود دارد در کل فیلم 
را قابل بحث و قابل تامل دیدم. در این س��ینمای بی حس و رمقی که داریم و مدت هاس��ت که این س��ینما 
ما را آزار می دهد با فیلمی روبرو ش��دیم که نخس��تین س��اخته آقای علی ملاقلی پور اس��ت و این نوید را به 
 ما می دهد که جوانانی وارد س��ینما شدند که نگاهی درس��ت تر، عمیق تر و پرتلاش تر نس��بت به زندگی ما 

خواهند داشت.
در یک نگاهی کلی اگر بخواهم پیرامون فیلم عرض کنم از ش��روع خوبی که دارد و پایان خوب، ولی مقداری 
شعاری که برخوردار است و در کل با آن شلوغی هایی که در وسط فیلم دارد و شاید کمی آزار دهنده باشد، ولی 

در کل مفرح و برای بیننده جالب هم هست و مخاطب از دیدن آن خسته نمی شود.
در حقیق��ت فیلم توفیق پی��دا کرده و موفق بوده اس��ت. بر این اس��اس نگرانی ه��ا، ناراحتی ها و ش��تاب ها 
و گفته های خ��اص آقای ملاقل��ی پور را حس ک��ردم و متوجه ش��دم که او حق داش��ته تا نگ��ران وضعیت 
نمایش فیلم خود باش��د. الان هم این ح��ق را به این کارگردان ج��وان می دهم و می گوی��م که چقدر خوب 
است از تماش��اگرانی که فیلم را دیدند پرسش ش��ود که این فیلم چگونه بوده اس��ت. در واقع فیلم در اکران 
 و نمایش هم موفق ب��وده و اگر س��ینماهای آن را از فیل��م نمی گرفتند این فیلم با توفیق بس��یار بیش��تری 

روبرو می شد. 
وقتی پیرامون کلیشه صحبت می کنیم باید بیاد بیاریم که کلیشه ها در سینما بد نیستند. در حقیقت زمانی که 
بد اجرا شوند بد می شوند. تمام موضوعات خوب در سینما، قصه نویسی و داستان نویسی داریم همه به نوعی 
کلیشه است. اما زمانی که درست اجرا می شود و س��رجای خود قرار می گیرد زیبا هستند. اما این کلیشه به 

نوعی در سینمای ما جا افتاده و فیلمنامه نویسی را آسان کرده است. 
اما اینکه این ها چقدر درست و غلط است بحث دیگری است. اما آنچه که در فیلم وجود دارد این است که گویی 
یک نوعی جا افتاده و یک نوعی ما این شخصیت را قبول می کنیم. از ابتدای فیلم که فیلم ساز این شخصیت 
صابر ابر را به ما نشان می دهد تا نهایتی که آن س��وءتفاهم های او را برطرف می کند ما احساس می کنیم که 
یک شخصیت شکل گرفته است. آن هم ش��خصیتی که دغدغه هایی و مش��کلاتی در زندگی خود وتناقض 
رفتاری در زندگی خود دارد. ما هم در فیلم این تناقض ها را می بینیم. حتی وقتی که زن او می گوید» این پول 
حرام را به بچه ام نمی دهم بخورد و بزرگ شود« مرد می گوید» پول را به صاحبخانه برای اجاره خانه می دهیم. بر این 
اساس نوع نگاه او نشان می دهد که یک شخصیت در حال شکل گرفتن است؛ یعنی از همان نگاهی که همسر 
 او را نقد می کند از همان نگاه او دوس��ت داشتنی اس��ت. او در عین حال که جنس قلابی و چینی به مشتری 

می دهد، اما نمی توانیم او را زیاد محاکمه کنیم. 
بازی نگار جواهریان در حوض نقاشی و سایر فیلم هایی که بازی کرده با بازی او در فیلم»قندون جهیزیه« بسیار 
فرق می کند. حتی اگر در پلان های اول مخاطب فکر می کند با یک زن شیرین عقل روبرو می شود، بعد متوجه 
می شود که خیر او در این فیلم اینگونه نیس��ت. بلکه مخاطب در می یابد که با یک انسان ساده دل روستایی 
روبرو می شود. این خیلی خوب است. این سادگی عین انسان بودن است. این زن شیرین عقل نیست؛ زیرا حتی 

در فیلم به فکر چیزهایی که دارد از جمله قندون جهیزیه خودش است. 
 نکته دیگر اینکه خوب بود در یکی، دو جا قندون و یا وس��ائلی که زن روی آن حساس��یت دارد نش��ان داده 
می شود. در آن حالت بود که مساله قندون را بهتر متوجه می شدیم؛ زیرا قندون جهیزیه اسم خوبی هم برای 
فیلم است. اما قبول دارم یکسری شلوغی ها در فیلم اس��ت که شباهت هایی به سایر فیلم ها دارد. ما به دلیل 
اینکه در فیلمنامه نویسی دچار مشکل هستیم این مشکلات از اینجاست که به شروع خوبی فکر می کنیم و به 

پایان خوبی هم می اندیشیم و فاصله بین آغاز و پایان را شلوغ می کنیم.

رقابت داغ فیلم های سینمایی در شب های بی برنامگی تلویزیون

»قندون جهیزیه« رامبد در »مزارشریف« پیدا شد!

نگاهی به نحوه رای دادن مردم در مسابقه خندوانه

رای دهندگان و طنازی با شعورِخود 

مسابقه خنداننده برتر دوباره خندوانه را زنده کرد

نویسندگان ؛ برنده  رقابت کمدین ها 
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تاریخی، پرهزینه و به دنبال جذب مخاطب
محمدرضا وحیدزاده

مزارشریف، فیلمی است درباره دیپلمات های به شهادت رسیده ایران در افغانستان، در زمان پیروزی طالبان. این 
فیلم را می توان ازجمله آثار فاخر سینمای ایران در سال های اخیر دانست که اهدافی استراتژیک را دنبال می کنند.

داستان این فیلم که گفته می شود بر اساس وقایع مستند تاریخی نگاشته شده، ازاین قرار است؛ هنگام تسلط نیروهای 
طالبان بر شهر مزارش��ریف، گروهی از دیپلمات های ایرانی به همراه یک خبرنگار بااطلاع از اوضاع بحرانی شهر، 
اتفاقات در حال وقوع را به تهران گزارش می دهند و خود در داخل ساختمان کنسولگری پناه می گیرند. با سقوط 
کامل شهر و تسلط نیروهای طالبان بر آن، گروهی از نیروهای پیروز به ساختمان هجوم می آورند. دیپلمات های 
ایرانی هم با اختفای برخی اس��ناد و مدارک مهم، تلاش می کنند در زیرزمین س��اختمان پنهان شوند، اما موفق 
نمی شوند. نیروهای طالبان با تفتیش و غارت ساختمان و کارمندان آن، همه ساکنان کنسولگری را در یک اتاق 
گرد هم می آورند و زیر رگبار مسلسل به شهادت می رسانند. در این میان یکی از کارمندان به نام شاهسوندی که 
به طور معجزه آسایی تنها با اصابت یک گلوله به پایش زنده مانده است، با فهمیدن این نکته که نیروهای مهاجم از 
شاخه طالبان پاکستان بوده اند، پس از خروج مهاجمان، با لباس مبدل از ساختمان خارج می شود و خود را به منزل 
 یکی از رابطان ایران در مزارشریف می رساند. فرد رابط با تهیه یک گذرنامه جعلی شاهسوندی را برای فرار از شهر 
یاری می رساند.  شاهسوندی پس از دستگیری رابط، به همراه خانواده او شبانه از شهر خارج می شوند و به سمت مرز 

ایران حرکت می کنند. 
شاهسوندی و خانواده رابط در طول مسیر چندین بار از خطر دستگیری توسط نیروهای طالبان نجات می یابند که یکی 
از آنها منجر به جدا افتادن شاهسوندی و یک زن افغان از دیگر همراهانشان می شود. شاهسوندی که پای مجروحش 
او را از ادامه مسیر بازداشته است، در نیمه راه از هوش می رود. اما زن افغان با استقامت و ایثار خود، او را سوار بر گاری 
می کند و به مرز می رساند تا با شرح ماجرا بتواند جلوی حمله ارتش ایران به افغانستان را بگیرد.  شاهسوندی پس از 
عبور از مرز با صف آرایی گسترده نیروهای ایرانی مواجهه می شود که قصد حمله به افغانستان را دارند. مقامات ایرانی 
نیز با زنده بازگشتن او و اعتراف دولت طالبان به این جنایت هولناک و موافقت این دولت در پی وساطتت مجامع 
بین المللی برای بازگرداندن جنازه های دیپلمات های شهید، از حمله به افغانستان صرف نظر می کنند. فیلم مزارشریف 
را از جهات مختلفی می توان با فیلم استرداد مقایسه کرد؛ ازجمله آنکه هر دو فیلم پرخرج ترین فیلم در جشنواره فجر 
زمان خود بوده اند و به نوعی بزرگ پروژه های سینمایی زمان خود محسوب می شوند. هر دو فیلم نیز باهدف بازخوانی 
نقاط نیمه تاریک تاریخ تلاش دارند تا گوشه های پنهان مانده ای از تاریخ معاصر را برای مخاطبان خود به تصویر بکشند.

 فیلم اول به ماجرای استرداد غرامت از سوی شوروی به دولت پهلوی در خلال جنگ دوم جهانی می پردازد و فیلم 
دوم به موضوع شهادت گروهی از دیپلمات های ایرانی به دست نیروهای طالبان در زمان سقوط شهر مزارشریف. 

 هر دو فیلم را نیز به جهت فنی می توان ازجمله آثار مهم سینمای ایران دانست. در فیلم استرداد جهت بازسازی 
فضای جنگ دوم جهانی و نمایش قطارها، کش��تی ها و هواپیماهای آن دوران، استفاده گسترده و کم نظیری از 
جلوه های ویژه سینمایی به عمل آمد و تجارب فنی ارزشمندی برای سینمای کشور حاصل شد. در فیلم مزارشریف 
نیز جهت بازسازی شهر در حال س��قوط مزارش��ریف و نمایش ادوات جنگی ارتش ایران از جلوه های رایانه ای و 
 تکنیک هایی مثل پرده آبی بس��یار بهره برده ش��د. اما این دو فیلم ش��باهت های دیگری نیز با یکدیگر دارند که 

ای کاش نمی داشتند. 
متاسفانه پی رنگ داستانی در روایت هر دو فیلم با اشکالات غیرقابل اغماض روبرو است و بسیاری از زمینه های کنش 
و واکنش شخصیت ها دچار نقص است؛ به عنوان مثال در فیلم مزارشریف که اتفاقا بر اساس یک واقعیت تاریخی 
ساخته شده، عنصر »اتفاق« در پیشبرد داستان چنان پررنگ است که مخاطب نمی تواند به رغم واقعی بودن اصل 
ماجرا، خود را با داستان فیلم همراه سازد.  از آن جمله دلیل زنده ماندن شهسواری هیچ گاه روشن نمی شود و مخاطب 
نمی فهمد که چرا عضو طالبان باید به صورت اتفاقی از کشتن او صرف نظر کند. در طول داستان نیز نجات  یافتن های 

پی درپی قهرمان اصلی تنها بر عنصر اتفاق متکی است و منطق روایی مشخصی ندارد. 
همچنین انگیزه های رفتاری شخصیت ها نیز با خلل و فرج فراوانی روبرو است؛ به عنوان مثال برای مخاطب مشخص 
نمی شود که این همه اصرار شهسواری برای دیدار با مقام مافوق و ارائه گزارش به او برای چیست؟ تنها به این دلیل که 
زن افغان به او گفته است مردم ما دیگر طاقت یک جنگ دیگر را ندارند و اساسا انتقال این پیام چه تاثیری در سرنوشت 
ماجرا دارد؛ درحالی که به گفته خود فیلم نتیجه نهایی این حوادث را تلاش های مجامع بین المللی و تصمیم های 
مراجع ارشد ایران رقم می زنند. همچنین فیلم در نمایش لحظه شهادت دیپلمات های ایرانی نیز بسیار سهل گیرانه 
عمل می کند و بدون تمهیدات سینمایی لازم از کنار یکی از هولناک ترین صحنه هایی تاریخ معاصر ایران به سادگی 

عبور می کند. 
همچنین درحالی که در سینمای غرب شاهد تلاش های هنری شگفت انگیزی برای نمایش چهره  ای برجسته و 
ستودنی از قهرمان های خیالی و پوشالی هستیم، در فیلم مزارشریف تصویری که از شهدای دیپلمات ایرانی ارائه  
می شود چهره ای خائف و زبون است که با ترس و انفعال، به راحتی قدم به قربانگاه می نهند. حتی ارتش ایران نیز در 
این فیلم درنهایت چهره ای جنگ طلب می یابد و کم مانده است که متهم اصلی داستان، نیروهای نظامی ایران معرفی 

شود. به راستی تکلیف مخاطب با فیلم هایی مثل استرداد و مزارشریف چیست؟ 

در آورده که باید رفت و دید که چه س��اخته )از پریدن وس��ط زمین چمن میدان 
آزادی تا انتقاد به فیلم محمد رسول الله)ص( برای اینکه سالن های نمایش فیلمش 
 را تسخیر کرده است( و هم اینکه منتقدان از فیلم قندون جهیزیه به شدت تعریف 
می کنند و آن را در اولین س��اخت یک کارگردان، می ستایند. در همین حال فیلم 
دیگری که گفته می شود، پرهزینه ترین فیلم جشنواره گذشته فجر است که روی پرده 

نمایش سینماهاست.  
مستحضرید که فیلم محمد رس��ول الله)ص(با هزینه تولید120میلیارد تومانی در 
بخش مسابقه جشنواره فیلم فجر حضور نداشت و عنوان پرهزینه ترین برای همین 
فیلم مزار شریف با رقم تایید نش��ده6 میلیارد تومان، باقی می ماند.  فیلمی که به 

یک اتفاق تاریخی- سیاسی مرتبط است و باید دید که چگونه این اتفاق به تصویر 
کشیده شده است.

الغرض اینکه در این ش��ب های پایانی تابستان که فقط اس��تندآپ کمدین های 
خندوانه در تلویزیون قابل مشاهده است و هیچ برنامه درست و درمانی روی آنتن 

رسانه ملی نیست؛ تماشای این دو فیلم را از دست ندهید.
 ناگفته مشخص است که در پرونده هفته گذش��ته ویژه نامه رسانه اصفهان زیبا،

 به فیلم محمد رسول الله)ص( پرداختیم و تماشای آن را علی رقم انتقاداتی که به 
شیوه روایت مجید مجیدی وارد است، توصیه اکید کردیم. پس می توان شهریور94 

را یک شهریور خوب سینمایی دانست!

)در کنار دلیل اول( را بپذیریم، باید نتیجه بگیریم که محبوبیت رضویان و اجرای بد خمسه 
رای دهندگان را مجبور به رای دادن به رضویان )به عنوان شانس دوم( کرده است. اما با این 
حال نکته ای دیگر را باید در نظر داشت: آیا هر کسی که به رضویان رای می دهد به شعور و 

شخصیت خودش توهین نمی کند؟ 
خمس��ه )با وجود اجرای بد و ناامید کنن��ده اش( حداقل با آن ذوق دل نش��ینش به این 
مسابقه فکر کرده بود و برنامه ای چیده بود، اما رضویان به علل واهی )پروژه های بازیگری و 
کارگردانی( خودش را معاف از برنامه ریزی یک اجرای درست می دانست. بنابراین و از جهتی 
اخلاقی این گونه به نظر می رسد که حداقل فایده  رای دادن به خمسه این است که شخص 
به شان خودش به عنوان »صاحب رسانه  ملی«  احترام گذاشته است، اما آیا واقعا هر کسی 

که به رضویان رای می دهد به شعور خودش توهین می کند؟ 

   رای دهندگان موجودات باشعوری هستند
من از لفظ»رای دهندگان« و نه »رای دهنده« استفاده می کنم؛ به این معنا که به صورت 
پیش فرض آگاهی ای جامع تر را برای »جمع رای دهندگان« نسبت به »هر رای دهنده« در 
نظر می گیرم. ممکن است چنین پیش فرضی اشتباه باشد، اما به هر حال تحلیلم مبتنی بر 
این پیش فرض است. مساله بر سر ذوقی از طنازی است که در دو دهه گذشته تغییر کرده و 

به سمت و سوی جدیدی کشیده شده است. 
سریال فرندز را در نظر بگیریم: این سریال توانسته نکته های جدیدی از خلاقیت طنازی 
را به جامعه  ما معرفی کند که پیش از آن موجود نبود و جامعه  فرندز زده نیز هم گام با این 
معیار های جدید رشد کرده است. مطالبات از خنده افزایش پیدا کرده است و خنده دیگر 
هر جک بی مزه ای نیست که لزوما مبتنی بر اشاره های جنسی یا قومی باشد )هر چند که 
هنوز این سنخ از جک ها به انحای مد روزی بازتولید می شوند(.  جامعه  در مواجهه با طنازی 
از آن طنازی هایی دفاع می کند که بتوانند در خود جامعه حل شوند و تبدیل به سویه های 
جدید از طنازی شوند )دست یازیدن دهقان به تیپ شخصیتی جاافتاده اش یا ارجاع های 
مکرر ژوله به شوخی های شبکه های اجتماعی از همین سنخ است؛ به طور مثال در کیس 
ژوله مردم از اجرای همان جک هایی که قب��لا در تلگرام خوانده بودند لذت می بردند(. به 

نظر می رسد که مساله اساسی در طنازی مساله  بازتولید و برقراری نسبت های جدید با 
»تولید های گذشته« است )موج جک موز( و حال باید پرسید که مساله  بازتولید چه نسبتی 

با رای دادن به رضویان دارد؟ 
ادعای من این است که مساله  »توهین به شعور« دقیقن همان مساله  طنز آمیزی است که 
جامعه  طناز نسبتی با آن را اختیار کرده است. در واقع، دو حالت را می توان در نظر گرفت: 
حالت اول، حالتی است که در آن ما در مقابل طنازی هستیم و از آن لذت می بریم )یعنی 
وقتی کس��ی برای ما »خندگاه« اجرا می کند]همان استند آپ  کمدی اگر کسی نظر مرا 
خواست[( اما در حالت دوم ما خودمان شروع به شرکت در طنازی می کنیم و در موقعیتی» 
تعاملی« طنز را به پیش می بریم )به طور مثال بسیاری از وضعیت های طنزی که در بازی 

پانتومیم رخ می دهند(. 
مساله  انتخاب رضویان به زعم من حالت دوم اس��ت؛ یعنی ما با موقعیتی روبرو هستیم 
که جامعه طنزی را ندیده است و حال خودش س��عی می کند با حل کردن یک امر غیر 
طنازانه در خودش موقعیت طنازانه را ایجاد کند: توهین به شعور خودم. در این وضعیت 
خود جامعه است که خنداننده است و نه خنده کننده؛ حالتی را در نظر بگیریم که در آن 
یک طناز خندگاه برای خنداندن بقیه خودش را مسخره می کند و در همان حال خودش 
هم از مس��خره کردن خودش لذت می برد)مفهوم صحنه در بازی  پانتومیم کاملا عوض 
 می شود؛ ما همه در یک صحنه  واحدیم، نه اینکه پانتومیم باز مانند طنازخندگاه بر روی 

صحنه باشد(. 
رای دادن به رضویان دقیقا همین وضعیت است؛ خمسه چنان اجرای بدی داشت که جامعه 
تصمیم می گیرد با شعورخودش طنازی کند تا به او رای بدهد و این مسخره کردن به زعم 

من که نشانه  خوبی است. 
 مساله انتخاب بین بد و بدتر نیست، مساله انتخاب میان خندیدن به دیگری یا خندیدن

 به خود است)می دانیم که طنازی کردن با شعور، همان توهین کردن به شعور نیست(. در 
واقع قرار است که رای به رضویان یک جک باشد، اما ممکن است بپرسید که چرا چنین 
 چیزی خنده دار نیست؟ پاسخ در آن است که قرار نیست همه  طنازی ها خنده دار هم باشند؛

 به خصوص برای یک خنداننده  تازه کار. 

آشنایی نداشتند.
حالا که دور اول مسابقه رو به پایان است، آنچه نتایج نشان می دهد، برتری نسبی 

نویسندگان بر کمدین هاست.
هرساله در ایام جشنواره فیلم فجر بسیار از زبان منتقدان شنیده ایم که امسال نیز 
فیلمنامه و متن خوبی را در فیلم ها ندیدیم و اگر فیلمی با فیلمنامه خوبی مطرح شد 
بسیار گل می کند. در این مسابقه نیز این مساله تکرار شد. در حالی که کمدین های 
مشهوری در این برنامه به ارائه استندآپ پرداختند باید نویسندگان را شگفتی آفرین 

این مسابقات دانست. 
باید توجه داشت قالب اس��تندآپ کمدی نمی تواند تمام قابلیت های یک بازیگر را 

عیان کند، اما ویژگی اصلی آن متنی است که بازیگر آن را اجرا می کند. 
شقایق دهقان با بهره گیری از مشاوره و متن محراب قاسم خانی، همسرش توانست 
از رقیبش رضا شفیعی جم که در خندوانه یک و دو استندآپ کمدی های بی نظیری 

ارائه کرده بود پیشی بگیرد. 
علی مس��عودی که اینک سریال آقا و خانم سنگی به نویس��ندگی او از شبکه ۳ در 
حال پخش است نیز توانسته به مرحله بعد صعود کند. امیرمهدی ژوله که حضور 
در مقابل دوربین را با خندوانه تجربه می کند دیگر نویس��نده ای است که ویدئوی 

اجرایش در مسابقه هزاران بار در شبکه های مجازی نیز دست به دست شد.

سجاد افشاریان، سرپرست نویس��ندگان خندوانه نیز اجرای فوق العاده ای داشت 
و آرای بیش��تری را به خود اختصاص داده است. اما نویس��نده ناکام این مسابقه تا 
این لحظه را باید سروش صحت دانس��ت که علاوه بر بازیگری سابقه نویسندگی و 

کارگردانی را در رزومه خود دارد. 
وی که در قرعه، رقیب امین حیایی سوپر استار محبوب سینما شده بود با آغاز برنامه 
و پیش از پخش استندآپ کمدی ها، امین حیایی ده ها هزار رای از صحت جلو افتاد. 
تا صحت که اکنون بیشتر از یک میلیون رای از حیایی عقب است، نویسنده بازیگر 

ناکام مرحله اول شود.
خندوانه که سعی می کند علاوه بر خنداندن آگاهی های اجتماعی نیز به مخاطب بدهد 
و برخی رفتار های غلط را اصلاح کند بر درست مصرف کردن آب تاکید دارد و بر فرهنگ 
رانندگی و بستن کمربند ایمنی را هم شب یادآوری می کند و کتاب نخواندنمان را با 
معرفی کتاب های خوب به رخمان کش��یده و بدرفتاری مان با محیط زیست را مرتب 

تذکر می دهد. 
این بار تلنگری به سینمای ایران زد؛ سینمایی که با تمام ظرفیت و پتانسیل هایش 
 این روزها ضعف عم��ده ای دارد. ضعفی به نام فیلم نامه. ش��اید که تهیه کنندگان

 به ج��ای پرداخت هزینه ه��ای هنگفت به بازیگ��ران، به دنبال مت��ن های ناب و 
نویسندگان خلاق باشند.

نگاهی به فیلم »مزارشریف« و نقد و بررسی آن
هیچ جنگی، به نفع هیچ مردمی نیست

فیلم سینمایی » مزار شریف«، چهارمین ساخته عبدالحسن برزیده این روزها روی پرده سینماهاست. این فیلم ماجرای حمله طالبان به کنسولگری ایران و کشتار دیپلمات های ایرانی را در 17 مرداد 1۳77 
در شهر مزار شریف، طبق روایت تنها شاهد ماجرا به تصویر می کشد. یکی از مسائل حساسیت برانگیز این واقعه، چرایی ماندن دیپلمات ها در آن موقعیت خاص در مزارشریف است که به گفته 
عبدالحسن برزیده در ارتباط با این اتفاق در فیلم صحبت خواهد شد. »مزار شریف« که مقطعی از تاریخ معاصر را روایت می کند، با زیرنویس فارسی در برخی از سینماها نمایش داده می شود 
تا هموطنان ناشنوا بتوانند به راحتی در کنار دیگر »مزارشریف« را تماشا کنند. عبدالحسن برزیده پس از 11 سال دوری از سینما، »مزار شریف« را کارگردانی کرده است. »مزار 
شریف« محصول حوزه هنری سازمان تبلیغات اسلامی است و در بخش مسابقه سی و سومین جشنواره فیلم فجر، سیمرغ بلورین بهترین موسیقی متن و دیپلم افتخار 
بهترین جلوه های ویژه میدانی و بصری را دریافت کرد. این فیلم در بخش های بهترین فیلم، بهترین کارگردانی، بهترین نقش اول مرد)حسین یاری(، بهترین 
صدابرداری، بهترین صداگذاری و بهترین چهره پردازی نامزد دریافت سیمرغ بلورین سی و سومین جشنواره فیلم فجر شد. در سی وسومین جشنواره 
فیلم فجر، عنوان پرهزینه ترین پروژه به »مزار شریف« به کارگردانی عبدالحسین برزیده و تهیه کنندگی منوچهر شاهسواری داده شد، اما با توجه 
به فضای غیرشفاف درباره میزان هزینه تولید و فروش فیلم های سینمایی، رقم دقیق این پروژه نیز مشخص نیست.  بر اساس شنیده ها 
هزینه تولید »مزار شریف« بالغ بر6 میلیارد تومان بوده، اما مجموعه سینمایی حوزه هنری این رقم را رد کردند و در عین حال رقم 
دقیق و یا حدودی هزینه های این پروژه را اعلام نکردند، اما در عین حال بعید است شکی وجود داشته باشد که این فیلم 

گران ترین فیلم بخش مسابقه سینمای ایران جشنواره سی و سوم است.

رقابت داغ فیلم های سینمایی در شب های بی برنامگی تلویزیون

»قندون جهیزیه« رامبد در »مزارشریف« پیدا شد!

نگاهی به نحوه رای دادن مردم در مسابقه خندوانه

رای دهندگان و طنازی با شعورِخود 

مسابقه خنداننده برتر دوباره خندوانه را زنده کرد

نویسندگان ؛ برنده  رقابت کمدین ها 

داستان پذیرفتن بازی در یک پروژه سخت سینمایی
یاری، »یاری«  در »مزار شریف«

در لابه لای انبوه هنرمندانی که در حوزه های مختلف کار می کنند ستاره هایی یافت می شوند که نه تنها به واسطه 
هنرمندیشان بلکه به دلیل عملکرد متعهدانه  همواره می درخشند.  حسین یاری یکی از آنهاست که قریب به دو 
دهه حضوری مستمر،کم حاشیه، حساب شده و تاثیرگذار در سینما و تلویزیون از خود به جای گزارده و همچنان 
بانشاط و آماده چشم به افق های تازه دارد. کارنامه هنری یاری شامل لیستی بلند از یک عمر حضور موفق و کم 
نوسان است که او در طول نزدیک به دو دهه از خود به جای گذاشته است. بازیگری که هنوز از سرزنده گی و نشاط 
لازم برای بازی در نقش کاراکترهای جوان و پرجنب و جوش برخوردار است. او  بازیگری را با فیلم های »سرعت« و 
»دنیای وارونه« تجربه کرد و در »آخرین مرحله« سیمرغ بلورین بهترین بازیگر نقش مکمل مرد را از چهاردهمین 
جشنواره فیلم فجر به خود اختصاص داد و در »بلوغ« تحسین منتقدان را برانگیخت و دیپلم افتخار بهترین بازیگر 
نقش اول مرد را برای بازی در این فیلم از هجدهمین جشنواره فیلم فجر به دست آورد و البته با »شب دهم« و 
در نقش حیدر در میان عموم مردم محبوبیت زیادی کسب کرد. حضور حسین یاری در فیلم مزارشریف یکی از 

نقاط قوت این فیلم محسوب می شود.
 محمد حمزه زاده، مدیر عامل سازمان توسعه سینمایی س��وره طی متنی درباره حضور حسین یاری در فیلم 
مزارشریف با عنوان »آن مرد آمد« می نویسد: سینمای ایران حرف های گفته و نگفته بسیاری دارد. همان طور 
که خیلی حرف ها درباره سینما زده شده، چه بسیار نگفته ها هم در سینه سینما می ماند. بعضی حرف هایش را 
هیچ وقت نمی شود گفت. یکی از ناگفته های سینمای ایران، سلوک از سر بی مهری بعضی دست اندرکاران آن 
با موضوعات استراتژیک و امنیتی کشور است. واقعیت این است که حسین یاری اولین انتخاب گروه سازندگان 
فیلم برای ایفای نقش شاهسون در فیلم ضد آمریکایی و ضد تکفیری مزارشریف بود و او با اشتیاق پذیرفت. اما در 
آستانه شروع فیلمبرداری، گروه در اینکه حسین بهترین انتخاب است یا نه، دچار دودلی شد. پروژه حدود دو ماه 
عقب افتاد تا تهیه کننده فیلم با بیش از10 تن از بازیگران سرشناس همتای حسین مذاکره کند. نتیجه این بود که 
هیچ یک از آنان حاضر به بازی در این فیلم نشدند؛ بعضی درگیر پروژه های دیگر بودند و بعضی هم دلایل جالبی 
برای نیامدن داشتند که گفتن ندارد.  حسین را دو ماه بی خبر گذاشته بودیم و گمان می کردیم دیگر محال است 
قبول کند. اما او که در این فاصله بازی در فیلمی دیگر را تمام کرده بود، به اولین تماس تهیه کننده جواب مثبت 
داد و آمد. در حاشیه یکی از بازدیدهای پشت صحنه، در پی دلجویی از او برآمدیم. محکم گفت: این پروژه برای من 
مهم است. این فیلم متعلق به شهیدان است و خواهد درخشید. به اذعان همه دست اندرکاران فیلم، حسین حتی 

یک بار هم این موضوع را به رخ کسی نکشید و طوری رفتار کرد که گویی از ماجرا بی خبر است.
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قائ��م مقام وزی��ر تع��اون، کار و رف��اه اجتماع��ی از برق��راری یاران��ه کارگ��ران ایرانی 
 ش��اغل در خ��ارج خب��ر داد و گفت: داش��تن خ��ودرو و خانه ب��ه تنهایی م��اک قطع

 یارانه نیست.
به گزارش ایس��نا، ابوالحس��ن فیروزآبادی درباره ماک هایی همچون مسکن و خودرو 
 برای حذف یارانه ها اظهار کرد: وزارت کار هنوز وارد این حوزه ها نش��ده، اما در مجموع

تحت عنوان وسع، میزان قدرت هزینه کرد را با معیارهای تحت اختیار اندازه گیری می کند. 
وی ادامه داد: برای حذف یارانه ها یک معیار مطرح نیست و تاقی چند معیار مدنظر است.

 به گفته فیروزآبادی، تعداد کس��انی که در ایران ملک دارند بالاس��ت، لذا داش��تن خانه 
به تنهایی نمی تواند به حذف یارانه کسی منجر شود.

قائم مقام وزیر کار در مورد داش��تن خودرو به عنوان ماک حذف یارانه که برخی مردم 
نسبت به آن ابراز نگرانی کرده بودند نیز گفت: افرادی که در ایران ماشین دارند تعدادشان 
 بالاست؛ مثا پرایددارهای کشور چندمیلیون نفر هس��تند که با خانوارهایشان بیش از 
10 میلیون نفر می شوند، بنابراین اگر بخواهیم خودرو را ماک عمل قرار بدهیم باید همه 

را حذف کنیم که طبعا منطقی نیست.

واری��ز پنج��اه و پنجمی��ن مرحل��ه از یارانه های نق��دی به روزه��ای آخر ش��هریورماه 
موک��ول ش��ده و بیس��ت و هش��تم م��اه در س��اعت 24 ب��ه حس��اب سرپرس��تان 
خانوار واریز خواهد ش��د، ای��ن در حالی اس��ت که به ط��ور معمول یارانه ه��ای نقدی 
در بیس��ت و دوم هر م��اه واریزی می ش��د، ام��ا از ابت��دای امس��ال و با ش��روع حذف 
یارانه بگی��ران پردرآم��د، نظ��م واری��ز مختل ش��ده اس��ت.به گ��زارش ایس��نا،یارانه 
 ش��هریور در حالی تا چن��د روز آینده ب��ه ازای ه��ر نفر 45 ه��زار و 500 توم��ان واریز 
می شود که در آخرین اطاع رسانی دولت، حدود 2 میلیون نفر تا پایان مردادماه از بین 

یارانه بگیران حذف شده اند و با توجه به اینکه پیش تر حدود 76 میلیون نفر یارانه دریافت 
می کردند، این تعداد به 74 میلیون نفر کاهش خواهد یافت.

غربالگری یارانه بگیران بر اس��اس تکلیف قانون بودجه انجام می ش��ود، ولی با این حال 
 yaraneh10.ir شرایط برای اعام اعتراض نس��بت به حذف یارانه با راه اندازی سامانه
وجود دارد و معترضان می توانند با مراجعه به این س��امانه نس��بت به دریافت اطاعات 
 از دلایل حذف و همچنین ثبت درخواس��ت بررس��ی برای بازگردانده ش��دن به لیست 

اقدام کنند.

داشتن خودرو و خانه ملاک قطع یارانه ها نیست
آخرین یارانه تابستانی به روزهای آخر کشیدقائم مقام وزیر کار:

28شهریورماه؛ زمان پرداخت یارانه

ش��ماره 2468  پنجشنبه  26 ش��هریور 1394 80i s f a h a n z i b a . i r اق���ت���ص���اد

 مبانی ناسازگار و نادرست 
کار و تلاش با توسعه اقتصادی

کار و تاش تحت ش��رایط و هدف های زیر با توسعه اقتصادی 
مطلوب و مورد نظر اسام نادرس��ت و ناسازگار است که باید از 

آنها دوری و از ترویج آنها جلوگیری شود: 
1- کار و تاش فقط برای وضع نیازهای ضرور خود در خانواده 

2- کار و تاش با رویکرد منافع انحصاری برای وسعت بخشیدن 
به بهره وری در زندگی و ارضای نیازهای ثانوی 

3- کار و تاش برای جمع آوری ثروت هرچه بیش��تر به قصد 
تبدیل آنها به خانه، باغ و وسایل زیستی

4- کار و تاش برای جمع آوری ثروت و به گردش در آوردن آن 
جهت تراکم بیشتر برای خود یا برای فرزندان 

5- کار و تاش برای وس��عت بخش��یدن به تنعمات و ارضای 
نیازهای ثانویه و غیرضروری دیگران 

6- طراحی جریان تولید و توزیع، تنها به صورتی که قس��مت 
قابل توجهی از محصول و بهره ها نزد مدیر یا موسسه اقتصادی 
تراکم شود و مورد بهره وری عمومی و نیز در مسیر ادای حقوق 
اقتصادی عامه مردم قرار نگیرد. )ر.ک: توس��عه از دیدگاه امام 
علی علیه السام، محمد حسین پوریانی، مجله بصیرت، شماره 
23و24، صص 220-221؛ صدیق اورعی،  غامرضا، مقاله اسام 

و توسعه اقتصادی، سمینار فرهنگ و توسعه، ص 93(

کارشناس بازار  سرمایه پیش بینی کرد؛

 رونق بازار سرمایه از سال آینده 
با  اجرایی شدن توافق هسته ای

یک کارشناس بازار س��رمایه گفت: در صورتی که توافق هسته ای به 
نتیجه نهایی برسد و برطرف شدن تحریم ها کلید بخورد، باید در یک 
بازه میان و بلندمدت منتظر اثرپذیری صنایع و بنگاه ها بود و رونق بازار 
سرمایه را باید از س��ال 95 به انتظار نشست.  به گزارش تسنیم، رضا 
پورسعید با اشاره به اینکه ماراتن توافق هسته ای رفته رفته با طرح در 
سنای آمریکا و نیز بررسی برجام در مجلس شورای اسامی رو به پایان 
است، گفت: این موضوع یکی از ریسک های سیاسی بازار سرمایه است 
که با رفع آن باید به روزهای خوش در بازار امیدوار بود. این کارشناس 
بازار سرمایه اذعان داش��ت: پس از رسیدن به توافق در مذاکرات ژنو، 
معامله گران واکنش متفاوتی نسبت به بازار داشتند و به نظر می رسد 
در شرایط کنونی سرمایه گذاران به این نتیجه رسیده اند که باید منتظر 

رسیدن به نتیجه ای قطعی در این زمینه باشند.

سبـک زندگی
سید مهدی  سلطانی

خبر

شکات و ش��یرینی از پرمصرف ترین تنقاتی 

دی
حم

از ا
هستند که در تمام فصول و روزهای سال مورد مهن

استفاده همه مردم قرار می گیرند. خوشبختانه 
کش��ور ما در س��ال های اخیر پیشرفت خیلی 
خوبی در زمینه تولید انواع ش��کات داشته و 
صنعت شکات س��ازی در ایران تا حدی پیش رفته 
اس��ت که در حال حاضرما به بیش از 100کشور دنیا 
ش��کات صادر می کنیم، اما سوال اینجاست که چرا 
 امروز در بازار، انواع ش��کات های خارجی مش��اهده 

می شود؟ 
حتی در پاس��اژها و فروش��گاه های بزرگ دکه هایی 
برای عرضه انواع شکات خارجی در نظرگرفته شده 
اس��ت که اغلب این ش��کات ها دارای تاریخ مصرف 

هم نیستند.

  وجود شکلات های خارجی قاچاق در تمام 
استان های کشور

دبیرکل کان��ون انجمن های صنف��ی صنایع غذایی 
ایران در این زمینه گفت: صنعت ش��کات سازی در 
ایران مانند دیگر صنایع غذای��ی از تکنولوژی بالایی 
برخورداراست و استانداردهای تولیدشکات درکشور 

ما چیزی از کشورهای آمریکایی و اروپایی کم ندارد.
کاوه زرگران اظهار داش��ت: طعم شکات های ایرانی 
دراغلب کش��ورهای دنیا طرف��دار دارد و هم اکنون 
 ما صادرکننده ش��کات ب��ه بیش از 100کش��ور در 

دنیا هستیم.
وی ادامه داد: تنها مشکل موجود درصنعت شکات سازی 
ایران عدم حمایت دولت است و درواقع هیچ یارانه ای 
به این بخش تعلق نمی گیرد، از سوی دیگر نیز جلوی 

قاچاق شکات به کشور هم گرفته نمی شود.
دبیرکل کان��ون انجمن های صنف��ی صنایع غذایی 
 ایران عنوان کرد: درحال حاضر در تمام اس��تان های

کشور شاهد فروش ش��کات های  قاچاق هستیم و 
اغلب این شکات ها تاریخ مصرف هم ندارند و واقعا 
جای تاسف دارد. در استان اصفهان نیز ما شاهد فروش 
انواع و اقسام شکات ها و آدامس های قاچاق هستیم 
 که با قیمت گزاف به فروش می رس��ند و گاهی یک 
تکه شکات 10 س��انتی متری حدود 40 هزارتومان 
قیم��ت دارد، این در حالی اس��ت که کش��ور ما خود 

صادرکننده شکات به جهان است.
اخیرا در اصفه��ان در برخ��ی مراکز ب��زرگ فروش 
همچون سیتی س��نتر نیز مغازه های کوچکی برای 
تبلیغ و فروش ش��کات های خارجی در نظرگرفته 
ش��ده ان��د ک��ه هی��چ نظارتی ه��م ب��ر محصولات 
 ای��ن مراک��ز نیس��ت و قیم��ت ها ه��م ب��ه دلخواه

فروشنده هستند.

  عدم خودباوری؛ عام�ل گرایش به مصرف 
محصولات خارجی

یکی از مهم ترین دلایل گس��ترش کالاهای خارجی 
قاچاق در بازار، عدم خودب��اوری و اعتماد به نفس در 
بین مردم و غرب زدگی و مصرف گرایی است. در حالی 
 که ایران بهترین و خوشمزه ترین شکات ها را تولید 
می کند، مصرف کننده بازهم برای خرید ش��کات 
خارجی رغبت بیشتری نش��ان می دهد، درحالی که 
مواد تشکیل دهنده شکات های خارجی حال نیست 

و اغلب این شکات ها تاریخ تولید و انقضا ندارند.
عامل مهم دیگر، عدم حمایت دولت از تولیدکنندگان 
ش��کات ایرانی اس��ت و اینک��ه اصا ب��رای عرضه 
نمایشگاهی هیچ حمایتی از تولیدکنندگان نمی شود 
و فعالان این صنعت هیچ گونه یارانه صادراتی هم از 

سوی دولت دریافت نمی کنند.
مهم تری��ن دلی��ل ای��ن همه ب��ی نظم��ی، نبودن 
نظ��ارت کاف��ی از س��وی دس��تگاه های مس��وول 

 اس��ت و ای��ن ب��ی توجهی ت��ا جای��ی پی��ش رفته
که قاچاقچیان شکات به راحتی می توانند در مراکز 
بزرگ فروش ش��هر کالاهای خود را به هرقیمتی که 

دلخواهشان است به فروش برسانند.
رییس اتحادیه گز و شیرینی اصفهان در این خصوص 
گفت:90 درصد شکات های خارجی موجود در بازار 

از طریق قاچاق وارد کشور می شوند.
مهدی رهگذر اظهارداشت: شکات قاچاق از مبادی 
رسمی وارد کشور نمی شود که بتوان جلوی ورود آن 
را گرفت، بلکه به صورت قاچاق چمدانی و غیرقانونی 

از مرزها وارد کشور ما می شود.

  تقاض�ای م�ردم؛ دلی�ل افزای�ش عرضه 
شکلات های خارجی  

وی افزود: مهم ترین دلیل مشاهده انوع و اقسام 
شکات های خارجی در بازار، استقبال مردم از 

 خرید آنهاس��ت و این در حالی است که کیفیت
شکات های تولید ایران به مراتب در اغلب مواقع بهتر 

از نمونه های خارجی است.
رییس اتحادیه گز و ش��یرینی اصفه��ان تاکید کرد: 
به هر حال در بازار کالاهای خارجی دیده می ش��ود؛ 

اعم از خوراکی یا غیرخوراکی، اما برای اینکه 
م��واد غذای��ی مانند ش��کات از س��امت 

کامل برخوردار باش��ند، تحت نظارت 
بازرسان اتحادیه مجمع امور صنفی 
و ماموران بازرس��ی اتاق بازرگانی 

استان قرار می گیرند.
رهگذر عن��وان کرد: در 
حال حاضر شکات های  

ایرانی در بس��ته بندی های بسیار 
زیبا و شکیل به مردم عرضه شده و همچنین در تولید 
آنها از مواد اولیه مرغوب استفاده می شود، اما متاسفانه 

برخی از مص��رف کنندگان 
ب��رای خرید ش��کات های 
خارج��ی رغبت بیش��تری 

نشان می دهند.
وی در پای��ان صحبت های 

خود بیان داشت: مردم 

 بای��د بدانند خرید هرن��وع کالا و محص��ول خارجی 
عقب ماندگی ملی را برای کشور رقم خواهد زد.

وزیر امور اقتصادی:
بیمه ها باید امن ترین جا باشند

وزیر ام��ور اقتص��ادی و دارایی با بی��ان اینکه صنعت 
بیمه با عمر نس��بتا طولانی خود در جامعه گس��ترش 
پیدا نکرده اس��ت، گفت: وظیفه صنعت بیمه کش��ور 
پوش��ش خطرها و ریسک هاس��ت و اگر خود صنعت 
بیمه با ریسک مواجه باشد، نمی تواند وظایف خود را 

به خوبی انجام دهد. 
به گزارش تس��نیم وی گفت: با توجه ب��ه اینکه ذات 
صنعت بیمه امیدبخش��ی اس��ت، انتظار م��ی رود که 

شرکت های بیمه از امن ترین فضاها باشد. 
طیب نیا با اشاره به این مس��اله که در سال های اخیر 
مشکات عدیده ای در بخشی از نظام بانکی و صنعت 
بیمه وجود داش��ت، گفت: این مش��کات ب��ه دلیل 
توانگر نبودن ش��رکت ه��ا و نبود نظ��ارت صحیح بر 
 آنها ایجاد ش��د و کل بازارهای مال��ی را با خطر مواجه

 کرده است. 
وزیراموراقتصادی و دارایی تصریح کرد: صنعت بیمه 
با عمر نس��بتا طولانی خود در جامعه گس��ترش پیدا 
 نکرده و اگر لطمات دیگری بر این صنعت وارد ش��ود، 

نمی تواند به جایگاه اصلی خودش برسد. 
رییس مجمع بیمه مرکزی ب��ا تاکید بر افزایش 
توانگری شرکت های بیمه گفت: در این مسیر 
باید موضوع افزایش س��رمایه شرکت ها را جدی 
بگیریم و وضعیت مالی و حرفه ای متقاضیان شرکت های 

جدید نیز باید مورد تایید بیمه مرکزی باشد. 

تلنگر
ضمانتي برای سلامت خوشمزه ترین کالای قاچاق نیست

شیرینی شکلات های خارجی زیر دندان اصفهانی ها

سرپرس��ت امور بانوان وزارت صنعت گفت: بنا بر آمار 
رسمی2/5 میلیون زن سرپرس��ت خانوار وجود دارد 
که حدود یک میلیون نفر از آنها تحت پوشش کمیته 
امداد امام خمینی )ره( هستند، 200 تا 300 هزار نفر 
آنها توسط خیریه ها حمایت می شوند و مابقی نیازمند 
کارند. به گزارش تس��نیم، سهیا جلودارزاده  اظهار 
کرد: کار، یکی از نیاز های اولیه هر فردی است که اگر 
این حق از افراد به دلیل عدم وجود بستر های مناسب 
اقتصادی گرفته ش��ود، بخش عظیمی از حق الناس 
است. وی خاطر نش��ان کرد: به دلیل انفال و مالیاتی 
که پرداخت می شود، وظیفه هر دولتی است که زمینه 

کسب و کار را برای مردم فراهم کند.
سرپرست امور بانوان وزارت صنعت ادامه داد: دولت باید 
به سرعت و دقت پژوهش و قوانین و مقرات موجود را  

تغییر دهد یا اصاح کند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت از راه اندازی بانک صنایع 
کوچک برای رونق کارآفرینی خبرداد و گفت: هدف از 
راه اندازی این بانک از سوی دولت، کمک به کارآفرینان 

و حمایت از کارآفرینی است.
به گزارش مهر، محمدرضا نعمت زاده در خصوص ارائه 
تسهیات برای راه اندازی کس��ب و کارهای کوچک 
گفت: موسسات مختلفی در کش��ور وجود دارند که 
تس��هیاتی برای کارآفرینی به متقاضی��ان از جمله 
بانوان رائه می دهند. وی افزود: موسسات دیگری نیز 
 در این عرصه فعالیت می کنند و بانک ها نیز با توجه به 
ظرفیت های خود می توانند در این زمینه حضور داشته 
باش��ند. نعمت زاده تصریح کرد: امیدواریم در آینده 
 بانک صنایع کوچ��ک را راه اندازی کنی��م که در ابتدا 
زیرمجموعه بانک صنعت و معدن خواهد بود تا بتواند با 

نگرشی خاص به توسعه کارآفرینی کمک کند.

معاون سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای از تغییر 
میزان سهمیه گازوئیل ناوگان حمل و نقل عمومی از 
اول مهرماه امس��ال خبر داد. به گزارش ایسنا، شهرام 
آدم نژاد با اش��اره به اجرای طرح تخصیص س��وخت 
براساس پیمایش، گفت: نزدیک به 50 درصد گازوئیل 
در حمل و نقل عمومی مصرف می شود. در سال گذشته 
در 14 بهمن ماه هیات وزیران مصوبه ای داشت مبنی 
بر اینکه تکالیفی بر عهده دستگاه های مختلف گذاشت 
تا سوخت براساس پیمایش انجام شود. وی افزود: در 
 این مصوبه آمده بود که تخصیص س��وخت به ناوگان 
حمل و نقل عمومی براس��اس پیمایش باش��د و دوم 
اینکه کنترل خودروهای عمومی براساس سامانه های 
ردیاب صورت گیرد. معاون سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای گف��ت:  از اول مهر ماه س��ال 95 تمام ناوگان 

حمل و نقل عمومی باید مجهز به این سامانه باشد.

علیرضا دائمی، مع��اون وزیر نیرو ب��ر لزوم تدوین 
برنامه ای جهت رونمایی از برخی طرح های صنعت 
آب و برق برای جذب سرمایه گذاری خارجی تاکید 
کرد. وی در گفت و گو با ایلنا با اشاره به لزوم رونمایی 
و معرفی برخی طرح های مربوط به آب و برق، گفت: 
ما باید برخی طرح های صرفه جویی در آب و برقمان 
را به گونه ای رونمایی کنیم و در این راستا نشریه ای 
نیز آماده کرده ایم. دائمی ادام��ه داد: ما همچنین 
 در زمینه کاهش مصرف آب و برق، سیس��تم های

خنک کنن��ده و سیس��تم های مربوط ب��ه تولید 
همزمان آب و برق و انرژی کار شده نیز کار کرده ایم 
که البته نی��از به کارهای تبلیغاتی نی��ز داریم. وی 
همچنین بر لزوم تدوین برنامه ای جهت رونمایی 
 از برخی طرح های صنع��ت آب و برق برای جذب 

سرمایه گذاری خارجی تاکید کرد.

رییس س��ازمان امور اراض��ی گفت: با اج��رای طرح 
کاداستر، راه اندازی سامانه 131 و اقدامات پیشگیرانه 
در دو سال گذش��ته، تخریب و تغییر کاربری اراضی 
کشاورزی در کشور 30 تا 40 درصد کاهش یافته است.

به گزارش ایسنا، قباد افشار خاطرنشان  کرد: مدیریت 
انفرادی و انحصاری در زمین نداریم، هیچ دستگاهی 
به تنهایی در این زمینه نمی تواند کار کند و رسیدن به 
هدف در مقابله با زمین خواری و تغییر کاربری نیازمند 

هماهنگی همه دستگاه هاست.
وی اظهارداشت: تقابل در دستگاه های اجرایی باید به 
تعامل تبدیل شود و با برنامه ریزی درست کاری کنیم 
که تخلف کمتر شود و ش��کل نگیرد. رییس سازمان 
امور اراضی تاکید کرد: در این میان رویکرد ما حمایت 
از تولید در روستاهاس��ت، نه آنکه ابزار چکشی بر سر 

روستایی ایجاد کنیم و نگذاریم تولید کند.

وجود 2/5 میلیون زن 
سرپرست خانوار در کشور

راه اندازی بانک
 صنایع کوچک 

تغییر  سهمیه گازوئیل 
خودروهای عمومی از مهرماه

معرفی طرح  برای جذب 
سرمایه گذاری خارجی

کاهش 30 درصدی تغییر 
کاربری اراضی کشاورزی

معاون اجرایی رییس جمهور درباره صنعت خودروسازی گفت: 
مردم گاهی خودرو تولید داخلی را گ��ران تر و باکیفیت کمی 

پایین تر از مشابه خارجی خریداری کرده اند.
به گزارش فارس، محمد شریعتمداری اظهار کرد: 26درصد از 
قطعات وانت دوکابین ایس��وزو در شروع کار تولید این خودرو 
از داخل تامین می شود و قرار اس��ت این سهم تا پایان سال به 

40درصد افزایش یابد.
وی گفت: صنعت خودروسازی ما با وجود همه افت و خیزها و 
فراز و فرودها و همچنین فش��ارهای ناشی از جنگ تحمیلی و 

تحریم های پس از آن در انتقال فناوری و دانش فنی و سرمایه 
و دسترسی به امکانات برای تولید برتر تا حدود زیادی راه خود 

را پیدا کرده است.
شریعتمداری با بیان اینکه مردم شریف ما در این سال ها همراه 
تولید داخلی بوده اند، افزود: مردم گاهی خودرو تولید داخلی را 
گران تر و باکیفیت کمی پایین تر از مشابه خارجی خریداری 
کرده اند. وی گفت: ما باید از روحیه جهادی مردم پاس��داری 
کنیم و شرایطی را فراهم کنیم تا در آینده نه چندان دور کیفیت 

تولید محصولات ایرانی در خور و شایسته مردم ایران باشد.

در جریان عرضه اولیه سهام س��رمایه گذاری مسکن پردیس، 25 هزار 
معامله گر آناین مشارکت داش��تند و رکورد حجم معامات روزانه 
فرابورس ایران در س��ال جاری شکس��ته ش��د. به گ��زارش روابط 
عموم��ی فرابورس ای��ران، معامات 25 ش��هریور فراب��ورس ایران 
 با خرید و ف��روش 5 میلی��ارد و 714 میلیون ورقه به��ادار به ارزش

10 هزار و 881 میلیارد ریال به پایان رس��ید. روزگذش��ته با عرضه 
اولیه سهام شرکت سرمایه گذاری مسکن پردیس، بیشترین حجم 
معامات روزانه به میزان 30 میلیون س��هم در اختیار این ش��رکت 
 بود و پس از آن، معامله گران فرابورسی بیشترین معامات خود را به 

داد و ستد سهام آ.س.پ و پتروشیمی مارون اختصاص دادند، ضمن 
اینکه پتروشیمی مارون بیش��ترین ارزش معامات را به ارزش 220 
میلیارد و 500 میلیون ریال به نام خود کرد. با توجه به اینکه نیمی از 
سهام عرضه شده توسط سرمایه گذاری مسکن پردیس به معامله گران 
آناین اختصاص داده شده بود، 25 هزار معامله گر آناین در این عرضه 
مشارکت کردند، این در حالی است که بیشترین افزایش قیمت دیروز 
مربوط به سرمایه گذاری اقتصاد نوین و قند شیروان بود و آیفکس با 
افت 8 واحدی، روی 680 واحد متوقف شد. از سوی دیگر، پالایش نفت 
شیراز، پتروشیمی مارون و زاگرس با بیشترین افت قیمت روبرو شدند.

با اب��اغ مصوبه دولت، وزارت جهادکش��اورزی مکلف ش��د با 
نظارت مرکز آمار ایران نس��بت به طراحی و راه اندازی سامانه 

جامع داده های کشاورزی اقدام کند.
  به گزارش ایلنا، هیات وزیران در جلس��ه هش��تم شهریورماه 
 سال جاری به پیش��نهاد وزارت جهادکش��اورزی و به استناد 
ماده )48( قانون رفع موانع تولید رقاب��ت پذیر و ارتقای نظام 
مالی کش��ور - مص��وب 1394- تصویب ک��رد: وزارت جهاد 
کش��اورزی مکلف اس��ت با نظارت مرکز آمار ایران نسبت به 
طراحی و راه اندازی س��امانه جامع داده های کشاورزی اقدام 

کند. همچنی��ن مرکز آمار ایران موظف اس��ت همه داده های 
حاصل از سرش��ماری عمومی دوره های کش��اورزی و س��ایر 
سرش��ماری های موضوعی از قبیل سرشماری دامداری های 
صنعتی و نیمه صنعتی را برای اس��تفاده ب��ه عنوان اطاعات 
پایه در س��امانه طراحی ش��ده، در چارچوب قوانین و مقررات 
 مربوط در اختیار وزارت جهاد کشاورزی قرار دهد. ضمنا تمام 
دس��تگاه ه��ای اجرای��ی موظفن��د ب��ه درخواس��ت وزارت 
جهادکشاورزی و در چارچوب قوانین و مقررات مربوط نسبت 

به ارائه داده های مرتبط با حوزه کشاورزی اقدام کنند.

 سازمان بورس و اوراق بهادار از راه اندازی بورس مسکن در بورس 
کالا خبر داد. این سازمان در اطاعیه ای اعام کرد: مطابق قانون 
رفع موانع تولی��د رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کش��ور، وصول 
مطالبات بانک ها و موسسات مالی و اعتباری با استفاده از ساز و کار 
بورس کالای ایران در اولویت قرار داده شده است. به گزارش ایلنا، 
این اطاعیه می افزاید: در بسته سیاست های اقتصادی دولت برای 
خروج غیرتورمی از رکود در س��ال های 1393 و 1394 استفاده 
 از ظرفیت ب��ورس کالای ایران برای فروش اماک و مس��تغات

بانک ها و موسسات دولتی مورد اشاره قرار گرفته است. اطاعیه 

 س��ازمان بورس و اوراق بهادار تصریح دارد: ب��ه این ترتیب تمام 
بانک ها و دستگاه های دولتی برای فروش اماک مازاد و غیرمازاد 
خود می توانند به جای استفاده از روش مزایده از طریق بورس کالا 
اقدام کنند. سازمان بورس و اوراق بهادار در بخش دیگری از این 
اطاعیه، مستند به بند )یک( ماده )یک( دستورالعمل بازار فرعی 
بورس کالای ایران مصوب 23 بهمن ماه 1391، اموال غیرمنقول 
را شامل اماک و مستغات با کاربری های گوناگون اعم از اداری، 
تجاری، مسکونی و اراضی زراعی تعریف می کند که قابلیت معامله 

آنها باید در هیات پذیرش بورس به تصویب برسد.

سامانه جامع داده های کشاورزی طراحی و راه اندازی می شود  مردم خودرو داخلی را گران تر و باکیفیت پایین تر خریده اند

راه اندازی بورس مسکن به بورس کالا واگذار شدرکورد حجم معاملات فرابورس شکست

ابلاغ مصوبه دولت؛ معاون اجرایی رییس جمهور  مطرح کرد؛

 سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد:فرابورس اعلام کرد:

باجه

چگونگی دریافت تسهیلات بانکی
دریافت تسهیات بانکی یکی از مسائلی است که همه ما با آن روبرو بوده ایم. 
برای آشنایی شما در این ستون قصد داریم به صورت هفتگی  به معرفی 
روش ها و گردش کاری اخذ تسهیات بانکی بپردازیم. امروز این مطلب 

از اقتصاد آناین انتخاب شده است.

   تسهیلات تعویض خودروهای فرسوده
معمولا خودروهایی که حداقل 30 س��ال از عمر آنها گذش��ته باشد 
فرس��وده به ش��مار می آیند. اگ��ر خودروی فرس��وده ش��ما از نظر 
 معاونت نوس��ازی ناوگان شرایط اسقاط داشته باش��د، برای تعویض 
ثبت نام می ش��ود. برای ثبت نام باید به یکی از دفاتر پیشخوان دولت 
مراجع��ه کنید، البته هم��راه داش��تن کارت ملی هم الزامی اس��ت. 
ه��ر متقاضی فقط یک ب��ار حق اس��تفاده از تس��هیات جایگزینی 
خودروهای فرسوده را دارد. البته ارائه فرم مخصوص صادر شده توسط 
نمایندگی های مجاز هم الزامی است. مدارک لازم؛ اصل و کپی کارت 
پایان خدمت س��ربازی، گواهی امضای محضری متقاضی و ضامن و 

سفته به مبلغ اصل و سود وام است.

  وام پشتیبانی از طرح های سرمایه گذاری
 اگر طرح��ی ب��رای راه انداختن یک واحد تولیدی داش��ته باش��ید، 
می توانید با برنامه های اجرایی زمانبندی ش��ده و مش��خص کردن 
 بودجه به بانک ه��ای دولتی یا خصوصی مراجعه کنید تا طرح ش��ما

 بررس��ی ش��ود. هرچند که این وام عما به اف��رادی تعلق می گیرد 
که سابقه مش��خص تولیدی داشته باش��ند یا نامه از نهادهای خاص 
داشته و یا ارتباطی با روسای شعب! به همین جهت مراکزی تشکیل 
 ش��ده اند که برای ش��ما طرح های توجیه��ی تهیه می کنن��د و وام

 می گیرند و البته درصدی- از 10 تا 30 درصد- از وام را به عنوان حق الزحمه 
دریافت می کنند. به هرحال در برخی از سایت های بانک ها، پرسشنامه 

الکترونیکی  پذیرش طرح برای دریافت تسهیات نیز وجود دارد.

  نکات طلایی
 برای دریافت تمام وام های تا س��قف یک میلیون ریال به یک ضامن، 
برای وام های تا سقف 10 میلیون تومان به دو ضامن و برای مبالغ بیش 
از 10 میلیون تومان به بیش از دوضامن احتیاج دارید؛ البته این قانون 

نانوشته بنابر نظر شخصی رییس شعبه به راحتی قابل تغییر است.
اگر احیانا در بین اقوام و دوستانتان کارمند دولتی سراغ ندارید، جای 
نگرانی نیست؛ چون بعضی از بانک ها از جمله اکثر بانک های خصوصی 
و نیز برخی بانک های دولتی نظیر صادرات و ملی، کاسب دارای جواز 
کسب معتبر را هم قبول می کنند. فراموش نکنید هنگام مراجعه به 

شعبه، حتما اصل تمامی مدارک را برای مطابقت همراه داشته باشید.
در صورتی که سابقه چک برگش��تی دارید یا پیش از این وام دیگری 
دریافت کرده اید که در پرداخت اقساط آن چندان خوش حساب نبوده اید 

بهتر است یک کفش آهنی بپوشید!

گروه بانک و بیمه



مریم ب��رادران راوی کتاب »ر« به منظور ش��رکت در ش��صت و هفتمین نمایش��گاه 
بین المللی کتاب فرانکفورت راهی کشور آلمان می شود. به گزارش مهر، مریم برادران، 
نویسنده و پژوهشگر عرصه ادبیات دفاع مقدس که در س��ال جاری از سوی نشر آرما 
کتاب »ر« را روانه ب��ازار کتاب کرده بود، از س��فر به آلمان برای حضور در نمایش��گاه 
بین المللی کتاب فرانکفورت خب��ر داد. برادران در این زمینه گف��ت: با دعوت مجمع 
ناشران دفاع مقدس به عنوان نویسنده و به منظور معرفی تمامی آثاری که تا کنون در 
این عرصه از من منتشر شده است، در نمایشگاه کتاب فرانکفورت حاضر خواهم بود.وی 

تصریح کرد: معرفی کتاب »ر« در کنار سایر آثار من، برنامه ای است که در این سفر در 
برنامه ما خواهد بود.کتاب »ر« روایت مریم برادران از خاطرات ش��هید رسول حیدری 
است که در نمایشگاه بین المللی کتاب امسال منتشر و با استقبال قابل توجهی نیز روبرو 

شد و چندی پیش نیز توانست برای دومین نوبت تجدید چاپ شود.
 از دیگ��ر آث��ار منتش��ر ش��ده از مریم ب��رادران می ت��وان ب��ه کتاب ه��ای »حنانه«، 
»یادگاران: کت��اب میثمی و همت«، »دوره درهای بس��ته«، »حتی یک قطره اش��ک 

نریختم« و »زمانی برای آسودن« اشاره کرد.

مجید درخشانی و اعضای گروه موسیقی »ماه« از سوی دادسرای عمومی و انقلاب تبرئه 
شدند. به گزارش فارس، مجید درخشانی که سرپرس��تی گروه »ماه« را بر عهده دارد، از 
سوی دادسرای عمومی و انقلاب تبرئه شد. همچنین برای اعضای این گروه از جمله مهدیه 
محمدخانی، ش��اهو عندلیبی، کوش��ان یغمایی، جمشید اصغرزاده، نس��یم اربابی، شیوا 
احمدی، سحر کمالوند، سارا مهرافشا و زهرا رنج پور قرار منع تعقیب صادر شده و اتهامات 
وارده به این گروه رفع شده اس��ت. بر همین اساس، مجید درخش��انی در کنسرت گروه 
»سروآزاد« به سرپرستی سید علی مصطفوی و خوانندگی مجتبی عسگری حضور خواهد 

داشت. این کنسرت در تاریخ پنجشنبه دوم مهر ماه در تالار وحدت تهران برگزار می شود.
همچنین چندی پیش اثر جدید مجید درخش��انی تحت عنوان »حریر شبنم« با صدای 
رحیم عدنانی که مدتی زمان انتشار آن به تعویق افتاده بود، توسط حوزه هنری منتشر و 

روانه بازار موسیقی شد.
اعضای گروه موسیقی »ماه« به سرپرستی مجید درخشانی ٢٥ خردادماه به دادگاه احضار 
شدند تا به دلیل »اس��تفاده از تکخوان زن«، توضیحاتی را ارائه دهند. مجید درخشانی و 

دیگر اعضای این گروه، طی این مدت ممنوع الخروج بوده اند.  

امیدواری برای ساخت قسمت دوم 
فیلم »محمد رسول الله)ص(«

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حاشیه پانزدهمین جشنواره صنعت 
چاپ درباره فروش فیلم »محمد رسول الله)ص(« گفت: امیدوارم این 
فروش بیشتر از هزینه سرمایه گذاری شده باشد تا قسمت دوم فیلم نیز 
ساخته شود.  جنتی در پاسخ به سوال دیگری در خصوص فروش فیلم 
»محمد رسول الله)ص(« گفت: آخرین وضعیت فروش را نمی دانم،  
اما تا یک هفته پیش 3 میلیارد تومان فروش داشته است. این فیلم در 
140 سالن سینمایی نمایش داده می شود.  با توجه به اینکه دوبله عربی و 
زیرنویس انگلیسی هم دارد، در خارج از کشور نیز نمایش داده می شود.

امیدوارم از رقمی که برای تولید این فیلم سرمایه گذاری شده فروش 
بیشتری حاصل شود تا بخش دوم این فیلم هم که بازه زمانی مهم تری؛ 
یعنی از زمان رسالت تا رحلت پیامبر)ص( را در بردارد ساخته شود. 
جنتی درباره اینکه آیا فیلم »محمد رسول الله)ص(« نماینده ایران در 
اسکار خواهد بود، گفت: تاکنون تصمیمی در این زمینه گرفته نشده و 

ما نمایندگان اسکار را هنوز مشخص نکرده ایم.

 عملیاتی شدن طرح 
»هر نویسنده یک کتاب«

 دبیر انجمن نویس��ندگان کودک و نوجوان از عملیاتی ش��دن طرح 
» ه��ر نویس��نده ی��ک کت��اب« ب��رای تجهی��ز کتابخانه ه��ای 
شهرس��تانی و مناط��ق مح��روم خب��ر داد. معصوم��ه انصاری��ان 
در گفت وگ��و با ایس��نا اظه��ار کرد:  انجم��ن نویس��ندگان کودک 
و نوج��وان ب��ه منظ��ور تجهی��ز کتابخانه ه��ای شهرس��تان ها 
و مناطق محروم ط��رح »هر نویس��نده یک کت��اب« را به تصویب 
 رس��انده و اخی��را ب��ه مرحله اج��را گذاش��ته اس��ت. وی اف��زود:

بر اساس این طرح، نویس��ندگان می توانند آثار خود را به هر میزان 
که بخواهند با مزین کردن کتاب هایش��ان با امض��ا و جملات خود، 
در اختیار ک��ودکان و نوجوانان علاقه مند قرار دهند. بر اس��اس این 
طرح، کتابخانه های سراسر کشور که تا کنون از انجمن نویسندگان 
کودک و نوجوان برای تجهیز کمک خواسته اند، می توانند با مشارکت 
نویسندگان و ناشران کتاب های مورد نیاز خود را تامین کنند. اولویت 
اصلی در این طرح، تجهیز کتابخانه ها با کتاب های کودک و نوجوان و 
امضاشده توسط نویسندگان آنهاست. انصاریان تصریح کرد: این طرح 
می تواند به ترویج کتابخوانی و ارتباط گیری بیشتر بین نویسندگان و 

مخاطبان کمک کند. 

»بادیگارد« به سکانس پایانی رسید

فیلم س��ینمایی »بادیگارد«، تازه ترین ساخته ابراهیم حاتمی کیا با 
موضوعی اجتماعی در شرایطی روزهای پایانی فیلمبرداری را سپری 
می کند که گروه سازنده از هرگونه ارائه خبر به اهالی رسانه جلوگیری 
کرده اند. به گزارش خبرگزاری فارس، این فیلم که بیشتر صحنه های 
آن خارجی فیلمبرداری شده است،  از تاریخ 10 تیرماه فیلمبرداری 
آن آغاز شده بود و هم اینک گروه در حال فیلمبرداری سکانس پایانی 
فیلم در یکی از تونل های تهران است. بخش��ی از این تونل  مسدود 
است و فضای مناسبی دارد تا گروه بتواند صحنه های مربوط به انفجار 
و تصادف را در آن به راحتی فیلمبرداری کند.  بخش پایانی فیلم شامل 
صحنه های انفجار و تصادف است که ظرف  یک هفته،  فیلمبرداری 
آن به پایان خواهد رسید. پیش از ضبط سکانس پایانی فیلم گروه در 
خیابان باکری مشغول فیلمبرداری بود. فیلم سینمایی »بادیگارد« 
مضمونی اجتماعی دارد و همان طور که از نام آن مشخص است، درباره 
محافظی شخصی است. نقش محافظ شخصی را پرویز پرستویی بازی 
می کند و از یکی از شخصیت های مهم نظامی محافظت می کند، اما 
با کمی تامل به این مهم پی می برد  که این شخصیت بیشتر به فکر 
منافع شخصی خود است. محافظ شخصی دچار تشکیک می شود و 
به همین دلیل محافظت از شخصیت مهم نظام را کنار می گذارد و از 

یکی از شخصیت های هسته ای محافظت می کند.

 فیلم سینمایی »نیم« 
آماده نمایش شد

»نیم« اولین اثر بلند بهمن کامیار اس��ت که فیلمنامه آن را خود 
او نوشته اس��ت. این اثر، یک درام اجتماعی اس��ت که به مصائب 
زندگی ی��ک دختر جوان با بازی هس��تی مهدوی ف��ر می پردازد. 
در خلاصه داس��تان این فیل��م آم��ده: »بعضی لکه ه��ا رو باید از 
جنس همون لکه پاک ک��رد.« به گزارش خبرگ��زاری فارس، در 
این فیلم بازیگرانی چون هس��تی مهدوی فر، حس��ین سلیمانی، 
نگار عابدی، افشین س��نگ چاپ، میرطاهر مظلومی، صدرالدین 
 حجازی، عباس موسوی، سام مشایخی و فرشته عروجی با حضور 
آش��ا محراب��ی و هنرمن��دی فریم��اه فرجام��ی به ایف��ای نقش 
پرداخته اند.آریا عظیمی نژاد ساخت موسیقی این فیلم اجتماعی 
 را به پایان رس��اند و پس از اصلاح رنگ توس��ط عل��ی تصدیقی،

این اثر برای نمایش عمومی در س��ینماها و در جشنواره ها آماده 
نمایش شد. همزمان اولین پوستر این اثر نیز توسط ایران انتظام 

طراحی شد. 

سبد خبر

به همراه نشست رونمایی از آثار دفاع مقدس؛

راوی »ر« در راه آلمان 
از سوی دادسرای عمومی و انقلاب؛

مجید درخشانی تبرئه شد
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بیست وهفتم ش��هریورماه بیس��ت وهفتمین سالروز 
درگذشت محمدحس��ین بهجت تبریزی، متخلص 
به »شهریار« و روز بزرگداشت این شاعر است که در 
تقویم به نام روز ش��عر و ادب فارسی نام گذاری شده 
است. به گزارش ایسنا، رضا یعقوبی درباره نام گذاری 
روز درگذشت و بزرگداشت استاد سیدمحمدحسین 
شهریار به نام »روز شعر و ادب فارسی« و انتقادهایی 
که به این روز شده است، گفت: س��ال ها پیش آقای 
شعردوس��ت، نماین��ده تبری��ز در مجلس ش��ورای 
اس��لامی، پیش��نهاد این نام گذاری را از طرف اهالی 
تبریز و دوس��تداران ش��هریار مطرح کردند که مورد 
تایید شورای فرهنگ عمومی و شواری عالی انقلاب 
فرهنگی قرار گرفت، اما اهالی شعر و ادب می توانستند 

این پیشنهاد را زودتر و به نام شاعر دیگری بدهند. 
او درباره دلای��ل پذیرفتن این پیش��نهاد، گفت: باید 
توجه کرد که شهریار جزء شاعران بزرگ ایران است. 
او شاعری ترک زبان است که اش��عار بسیار خوبی به 
زبان فارس��ی دارد، بنابراین انتخاب روز درگذشت او 
به نام روز شعر و ادب فارسی می تواند انتخاب خوبی 
باشد؛ البته در آن زمان دلایل دیگری هم مطرح شد 

که من با گذشت سال ها آن دلایل را در ذهن ندارم. 
یعقوب��ی درباره انتقاده��ای مطرح ش��ده درباره این 
انتخاب اظهار کرد: همان زمان شاعران و خبرنگارانی 
با ما تماس می گرفتند و انتقاداتی را مطرح می کردند، 
اما هیچ کدام از این انتقادات به صورت رسمی صورت 
نگرفت. اینکه افراد انتقادات شان را در جراید و محافل 
عمومی مطرح کنند، فایده ای ندارد. آنها می توانستند 
به صورت رسمی درخواست بدهند که روز شعر و ادب 
فارسی در روز تولد یا درگذش��ت حافظ ، سعدی  و یا 

رودکی، قدیمی ترین شاعر ایران، باشد. 
معاون دبیرخانه ش��ورای فرهنگ عمومی همچنین 
با اشاره به اینکه امکان تغییر روز شعر و ادب فارسی 
از ٢7 ش��هریورماه وجود دارد، گف��ت: اگرچه تغییر 
روز ش��عر و ادب فارسی کار آس��انی نیست  و مسلما 
با نام گذاری این روز در روز درگذش��ت شهریار طیف 
عظیمی از مردم ترک زبان خوش��حال هستند و اگر 
نام گذاری تغییر کند ممکن است ناراحتی آنها را در 
پی داشته باشد، اما امکان تغییر این روز وجود دارد. 
ولی هیچ وقت درخواس��ت رس��می برای تغییر این 
نام گذاری مطرح نشده است و اگر از سوی بنیادی یا 
دانشگاهی درخواستی مطرح شود، راهی برای تغییر 
این روز وجود دارد و اگر دلایل آنها قانع کننده باشد 

این تغییر اتفاق می افتد. 
سیدمحمدحس��ین بهج��ت تبری��زی از چهره های 
شاخص ادبیات و شاعر منظومه معروف »حیدر بابایه 
س��لام« بود که در س��ال 1٢8٥ در تبریز متولد شد. 
تحصیلات مقدماتی را با خواندن گلستان و نصاب در 
مکتب نزد پدر دانشمند خویش شروع کرد و در همان 

زمان با دیوان خواجه، الفتی سخت یافت. 
پس از تحصیلات مقدماتی خود، دوره متوس��طه را 
در مدرس��ه های متحده و فیوضات به پایان برد و در 
س��ال 1300 به تهران آمد و دنبال��ه تحصیلات خود 
را در دارالفن��ون ادامه داد، تا اینکه بالاخره در س��ال 
1303 وارد مدرسه طب آن زمان ش��د و پس از پنج 
سال تحصیل در رشته پزشکی؛ یعنی یک سال قبل از 
دریافت درجه دکترای خویش، دست از ادامه تحصیل 

کشید و به خراسان رفت. 
ش��هریار از دوران کودک��ی ب��ه س��خن خواجه دل 
باخت و اکثر اوق��ات خود را با مطالع��ه دیوان حافظ 
می گذراند. طبع لطیف، دل حساس و روح سرگشته 
 و پرشور ش��هریار روز به روز او را به سرودن شعرهای 

پرسوزتر وا داشت. 
سخن شناسان و دوس��تان ش��هریار در سال 1308 
 مجموع��ه ای از س��روده های او را چ��اپ کردن��د.

برای این دیوان س��ه مقدمه به قلم ملک الشعرا بهار، 
سعید نفیسی و پژمان بختیاری نگاشته شد. 

ش��هریار پس از به سر بردن چندین س��ال در تهران، 
بالاخره ب��ه زادگاه خود، تبریز رفت. این ش��اعر پس 
از انقلاب اسلامی، س��روده هایی نیز به مناسبت های 
مختلف در همگامی با مردم انقلابی سرود. او سرانجام 

در سال 1367 در سن 84 سالگی از دنیا رفت. 
محمدعلی س��پانلو، بازیگر فقید فیلم »رخساره« در 
نقش شاعری برگرفته از شخصیت ش��هریار، درباره 
این شاعر گفت: شهریار ش��اعر ملی است و برخلاف 

حرف ه��ای تجزیه طلبان��ه در آذربایجان، ش��هریار 
وحدت طلب بود و این در شعرش هم نمود دارد. 

منوچهر آتش��ی، ش��اعر فقید نیز گفته است: حافظ 
شاعری آسمانی است و زبانی فخیم و 
سنگین دارد، اما شهریار سبک و سلیقه 
حافظانه را ساده تر کرد و این باعث شد 
تا شعر او امروزی تر شود و بیشتر مورد 
اقبال جوان ها ق��رار بگیرد، همان طور 
که جوانی خود من هم با غزل شهریار 
گذش��ت. عشقی که در ش��عر شهریار 
مطرح می شود کاملا زمینی و انسانی 
است. ش��هریار به خاطر عشق زمینی 
طب را رها کرد و دنبال ش��اعری رفت 
و همین عشق زمینی است که در کار 
او زیبا و موفق است. در کلیات شهریار 
شعرهای بسیار پراکنده و بی عمق هم 
به چش��م می خورد، ام��ا او به هرحال 
تعدادی غزل بسیار درخشان دارد که 
ارزش ماندگاری دارد و قابل اعتناست. 

مفت��ون امین��ی، ش��اعر پیشکس��وت ک��ه کت��اب 
»شهریارنامه« را نوشته است، گفته: زندگی شهریار 
از راه ش��عر و برای ش��عر می گذش��ت و از آغ��از روز 
برای نوشتن یا بازنوش��تن تازه ترین شعرهایش قلم 
برمی داشت و اگر کسی به منزل او می رفت، تنها برای 
ارزش نهادن به شعر و لذت بردن از آثار او بود. شهریار، 
ش��اعر ممتاز و بی نظیری بود که با دیگ��ران تفاوت 

زیادی داشت و تمام ساعت های خواب و بیداری اش 
با شعر و شاعری اش سپری می شد. مضامین شعرهای 
شهریار بیش��تر در دو زمینه عش��ق و اخلاق است و 
او از نخس��تین و کامل ترین ش��اعران 
رمانتیک ایران به شمار می رود، البته 
او مانن��د حافظ و مول��وی خط عرفان 
را ش��رح نمی دهد، بلکه تنها عرفان را 
یادآوری می کند. هرچند او در جوانی 
درویش بوده و روحیه عرفانی داشته، 
ولی ش��عرش به اندازه حافظ و مولوی 

عرفانی نیست. 
محمد ش��مس لنگ��رودی، ش��اعر و 
پژوهشگر پیشکس��وت درباره جایگاه 
شعر ش��هریار و نفوذ آن در بین مردم 
می گوید: همین که همزمان با شهریار، 
صدها شاعر غزل سرا پیدا شدند که از 
بسیاری از آنها نامی نمانده و از بعضی 
فقط چند ش��عر بر جای مانده اس��ت، 
نشان گر وسعت شعر شهریار و موفقیت 
اوست. نقطه برجسته کار شهریار این بود که بسیاری 
از کلمات روزمره را به تاسی از نیما وارد شعرش کرد 
که غزل سرایان همزمان و حتی بعد از او جرات این کار 
را نداشتند، البته تمام شاعران اولیه مشروطیت این 
کار را کردند، ولی خیلی موفق نبودند و شهریار از این 

نظر شاخص است. 
حس��ین من��زوی، ش��اعر فقی��د ک��ه »ای��ن ترک 

پارسی گوی« را درباره ش��هریار نوشته، معتقد است: 
شاخص ترین بعد شاعری شهریار ارتباط او بین شعر 
گذشته و شعر جدید اس��ت و توفیق آمیزترین جنبه  
شهریار در غزل زبان اوس��ت. زبان ساده و نزدیک به 
زبان گفت وگو و مردم عادی باعث ش��ده تا مخاطبان 
زیادی با غزل ه��ای او ارتباط برق��رار کنند. علاوه بر 
زبان، ح��ال و هوا و موضوعات غزل های ش��هریار نیز 
در ای��ن ارتباط صمیمان��ه بی تاثیر نیس��ت. بهترین 
بخش دفتر شعر شهریار با نام مکتب شهریار شناخته 
می ش��ود که از این بین، شعر بس��یار زیبای »هذیان 
دل« شاخص ترین و موفق ترین شعر فارسی شهریار 
محسوب می شود که در ضمن از موفق ترین نمونه های 
شعر پازلی اس��ت؛ یعنی پاره هایی اس��ت که ظاهرا 
ارتب��اط چندانی به ه��م ندارند، ولی مجموعه ش��ان 
ش��عری را می س��ازد که مانند »حیدربابا« به روایت 

کودکی های شاعر و خاطرات ذهن او می پردازد. 
همچنین ش��هرزاد بهجت تبریزی، دختر ش��هریار 
درباره پ��درش می گوید: تا آنجا که ب��ه یاد داریم، در 
تمامی گردش ها یا شب ش��عرهایی که می رفت، مرا 
همراه خویش می ب��رد. می توانم ب��ه صراحت بگویم 
که بیشتر از مادرم با او مانوس بودم و وقتی با او بودم، 
هیچ وقت س��راغ مامان را نمی گرفت��م. در همان ایام 
بچگی کتابچه  شعر بابا را ورق می زدم و او بدون اینکه 
مانع ش��ود، فقط مواظب بود که کتابچه را پاره نکنم 
و با نگاهی محبت آمیز مرا می نگریس��ت. در س��نین 
پایین و مواقعی که به مدرسه نمی رفتم، »حیدربابا« 
و ش��عرهای ترکی را که برایم قابل فه��م بود، به من 

یاد می داد. 
کمی که بزرگ شدم و سواد خواندن پیدا کردم، خودم 
کتابچه  شعر او را می خواندم و ش��عرهایی را که زیاد 
دوست داشتم، حفظ می کردم. پدرم معمولا تا پاسی 
از شب گذشته به عبادت و خواندن قرآن می پرداخت و 
بعد از فراغت، با خواندن کتاب های شعر و بیشتر مواقع 
با سرودن شعر معمولا تا اذان صبح نمی خوابید؛ مگر 
مواقعی که واقعا خس��ته بود. در زندگانی خصوصی، 
آدمی بس��یار بخش��نده بود. غیر از کمک های مالی، 
وسایل شخصی اش را نیز می بخش��ید. قلبی رئوف و 
مهربان داشت. بسیار احساساتی و حساس بود و خیلی 
زود تحت تاثی��ر قرار می گرفت. از مرگ دوس��تانش 
خیلی متاثر می شد؛ چنان که وقتی مرگ صبا، دوست 
نزدیکش را به وی اطلاع دادند، اش��ک در چشمانش 

جمع شد. 
ابوالقاس��م قوام، اس��تاد ادبیات هم درباره  ش��هریار 
می گوید: ش��هریار در هن��ر ش��اعری و به کارگیری 
امکانات هنری زبان فارس��ی، انس��ان موفقی بوده و 
به خصوص در غزل س��رایی توانسته اس��ت خیلی از 
جنبه های هنری غزل حافظ و سعدی را جذب کند و 

در شعرش به کار گیرد. 

چرا قرعه به نام او افتاد؟

كه چرخ، سكه دولت به نام »شهرياران« زد

شاخص ترین بعد 
شاعری شهریار 

ارتباط او بین شعر 
گذشته و شعر 
جدید است و 

توفیق آمیزترین 
جنبه  شهریار در 
غزل زبان اوست. 

زبان او ساده و 
نزدیک به زبان 

گفت وگو و مردم 
عادی بود

مریم ب��رادران راوی کتاب »ر« به منظور ش��رکت در ش��صت و هفتمین نمایش��گاه 
بین المللی کتاب فرانکفورت راهی کشور آلمان می شود. به گزارش مهر، مریم برادران، 
نویسنده و پژوهشگر عرصه ادبیات دفاع مقدس که در س��ال جاری از سوی نشر آرما 
کتاب »ر« را روانه ب��ازار کتاب کرده بود، از س��فر به آلمان برای حضور در نمایش��گاه 
بین المللی کتاب فرانکفورت خب��ر داد. برادران در این زمینه گف��ت: با دعوت مجمع 
ناشران دفاع مقدس به عنوان نویسنده و به منظور معرفی تمامی آثاری که تا کنون در 
این عرصه از من منتشر شده است، در نمایشگاه کتاب فرانکفورت حاضر خواهم بود.وی 

تصریح کرد: معرفی کتاب »ر« در کنار سایر آثار من، برنامه ای است که در این سفر در 
برنامه ما خواهد بود.کتاب »ر« روایت مریم برادران از خاطرات ش��هید رسول حیدری 
است که در نمایشگاه بین المللی کتاب امسال منتشر و با استقبال قابل توجهی نیز روبرو 

شد و چندی پیش نیز توانست برای دومین نوبت تجدید چاپ شود.
 از دیگ��ر آث��ار منتش��ر ش��ده از مریم ب��رادران می ت��وان ب��ه کتاب ه��ای »حنانه«، 
»یادگاران: کت��اب میثمی و همت«، »دوره درهای بس��ته«، »حتی یک قطره اش��ک 

نریختم« و »زمانی برای آسودن« اشاره کرد.

کتاب »چوپان معاصر« مجموعه طنز رضا احسان پور با تصویرگری مجید کاظمی از سوی 
انتشارات سروش وارد بازار نشر شد که ش��امل مناجات های نویسنده با پرودگار خویش 
است که با زبانی س��اده و عامیانه به نگارش در آمده اس��ت. به گزارش فارس، نویسنده با 
تسلطی که بر هنر کاریکلماتور )طنز کلمات( داشته، س��عی کرده با بازی کلمات روحی 
از طنز را در جمات خود جاری س��ازد تا خواننده با خواندن آنها ع��اوه بر تعمق و تفکر، 
لبخندی نیز بزند. چاپ اول و دوم »چوپان معاصر« همزمان با نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران منتشر و بعد از آن پرفروش ترین اثر انتشارات سروش شد و مورد استقبال گسترده 

عاقه مندان قرار گرفت.
چاپ س��وم این کتاب ماه جاری منتش��ر ش��د که با اس��تقبال عاقه من��دان، در کمتر 
از یک م��اه »چوپ��ان معاصر« ب��ه چهارمین چاپ رس��ید. چ��اپ چهارم ای��ن کتاب در 
72 صفحه، مصور با صفح��ات و کاغذ کرافت در ش��مارگان یک هزار نس��خه و با قیمت 
5 هزارتومان از س��وی انتش��ارات س��روش منتش��ر ش��ده و در اختیار عاقه مندان قرار 
 گرفته اس��ت. فروش اینترنتی کتاب نیز از طریق س��ایت انتش��ارات س��روش به نشانی

 http: //soroushpublishingco. ir امکان پذیر است. 

امیدواری برای ساخت قسمت دوم 
فیلم محمد)ص(

وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی در حاشیه پانزدهمین جشنواره صنعت 
چاپ درباره فروش فیلم محمد )ص( گفت: امیدوارم این فروش بیشتر 
از هزینه سرمایه گذاری شده باشد تا قسمت دوم فیلم نیز ساخته شود.  
جنتی در پاسخ به سوال دیگری در خصوص فروش فیلم محمد)ص( 
گفت: آخرین وضعی��ت فروش را نمی دانم،  اما ت��ا یک هفته پیش 3 
میلیارد تومان فروش داشته است، این فیلم در 140 سالن سینمایی 
نمایش داده می شود با توجه به اینکه دوبله عربی و زیرنویس انگلیسی 
هم دارد در خارج از کشور نیز نمایش داده می شود.امیدوارم از رقمی 
که برای تولید این فیلم سرمایه گذاری شده فروش بیشتری حاصل 
شود تا بخش دوم این فیلم هم که بازه زمانی مهمتری یعنی از زمان 
رسالت تا رحلت پیامبر)ص( را در بردارد، ساخته شود. جنتی درباره 
اینکه آیا فیلم محمد )ص( نماینده ایران در اسکار خواهد بود، گفت: 
تاکنون تصمیمی در این زمینه گرفته نشده و ما نمایندگان اسکار را 

هنوز مشخص نکرده ایم.

عملیاتی شدن طرح »هر نویسنده 
یک کتاب«

دبیر انجمن نویسندگان کودک و نوجوان از عملیاتی شدن طرح "هر 
نویسنده یک کتاب" برای تجهیز کتابخانه های شهرستانی و مناطق 
محروم خبر داد.معصوم��ه انصاریان در گفت وگو با خبرنگار ایس��نا 
اظهار کرد:  انجمن نویس��ندگان کودک و نوجوان به منظور تجهیز 
کتابخانه های شهرستان ها و مناطق محروم طرح "هر نویسنده یک 
کتاب" را به تصویب رس��انده و اخیرا به مرحله اجرا گذاش��ته است.

وی افزود: بر اساس این طرح، نویس��ندگان می توانند آثار خود را به 
هر میزان که بخواهند با مزین کردن کتابهایش��ان با امضا و جمات 
خود در اختیار کودکان و نوجوانان عاقه مند قرار دهند.بر اساس این 
طرح، کتابخانه های سراسر کشور که تا کنون از انجمن نویسندگان 
کودک و نوجوان برای تجهیز کمک خواسته اند می توانند با مشارکت 
نویسندگان و ناشران کتاب های مورد نیاز خود را تامین کنند.اولویت 
اصلی در این طرح، تجهیز کتابخانه ها با کتاب های کودک و نوجوان 
و امضاشده توسط نویس��ندگان آن ها اس��ت.انصاریان تصریح کرد: 
این طرح می تواند به ترویج کتاب خوانی و ارتباط گیری بیش��تر بین 
نویسندگان و مخاطبان کمک کند.بر اساس گفته وی، این طرح که 
اخیرا کلید خورده محدودیت زمانی ندارد و پیوسته قابل اجراست.

دبیرخانه انجمن نویسندگان کودک و نوجوان مسوولیت جمع آوری 
و بسته بندی و ارسال کتاب های اهدایی به کتابخانه های مورد نیاز را 

بر عهده دارد.

»بادیگارد« به سکانس پایانی رسید
فیلم سینمایی »بادیگارد« تازه ترین س��اخته ابراهیم حاتمی کیا با 
موضوعی اجتماعی در شرایطی روزهای پایانی فیلمبرداری را سپری 
می کند که گروه سازنده از هرگونه ارایه خبر به اهالی رسانه جلوگیری 
کرده اند. به گزارش خبرگزاری فارس، این فیلم که بیشتر صحنه های 
آن خارجی فیلمبرداری شده است  از تاریخ 10 تیرماه فیلمبرداری 
آن آغاز شده بود و هم اینک گروه در حال فیلمبرداری سکانس پایانی 
فیلم در یکی از تونل های تهران هستند. بخشی از این تونل  مسدود 
است و فضای مناسبی است تا گروه بتوانند صحنه های مربوط به انفجار 
و تصادف را در آن به راحتی فیلمبرداری کنند.  بخش پایانی فیلم شامل 
صحنه های انفجار و تصادف است که ظرف  یک هفته  فیلمبرداری 
آن به پایان خواهد رسید. پیش از ضبط سکانس پایانی فیلم گروه در 
خیابان باکری مشغول فیلمبرداری بودند. فیلم سینمایی بادیگارد 
مضمونی اجتماعی دارد و همان طور که از نام آن مشخص است درباره 
محافظی شخصی می باشد. نقش محافظ شخصی را پرویز پرستویی 
بازی می کند و از یکی از شخصیت های مهم نظامی محافظت می کند 
اما با کمی تامل به این مهم پی می برد  که این شخصیت بیشتر به فکر 
منافع شخصی خود است. محافظ شخصی دچار تشکیک می شود و 
به همین دلیل محافظت از شخصیت مهم نظام را کنار می گذارد و از 

یکی از شخصیت های هسته ای محافظت می کند.

فیلم سینمایی »نیم« آماده
 نمایش شد

»نیم« اولین اثر بلند بهمن کامیار اس��ت که فیلمنامه آن را نیز 
نوشته و این اثر یک درام اجتماعی است که به مصائب زندگی 
یک دختر جوان با بازی هستی مهدوی فر می پردازد و در خاصه 
داستان این فیلم آمده: »بعضی لکه ها رو باید از جنس همون لکه 
پاک کرد«.به گزارش خبرگزاری فارس در این فیلم بازیگرانی 
چون هستی مهدوی فر، حسین سلیمانی، نگار عابدی، افشین 
س��نگ چاپ، میرطاهر مظلومی، صدرالدی��ن حجازی، عباس 
موسوی، سام مشایخی و فرشته عروجی با حضور آشا محرابی 
و هنرمندی فریم��اه فرجامی به ایفای نق��ش پرداخته اند.آریا 
عظیمی نژاد س��اخت موس��یقی این فیلم اجتماعی را به پایان 
رساند و پس از اصاح رنگ توس��ط علی تصدیقی این اثر برای 
نمایش عمومی در سینماها و در جشنواره ها آماده نمایش شد 
و همزمان اولین پوستر این اثر نیز توسط ایران انتظام طراحی 
شد.دیگر عوامل »نیم« عبارتند از مجری طرح: رضا زنده  جاه، 
مدیر فیلمبرداری: حسین ناظریان، طراح چهره پردازی: مهری 
شیرازی، مدیر تولید: رضا بش��یری، مدیر صدابرداری: فرشید 
کیوان  مهر، ط��راح صحنه و لب��اس: ش��هرام غدیری فر، مدیر 
برنامه ریزی و دس��تیار اول کارگردان: فرزاد ظریفی، منش��ی 
صحنه: فرشته عروجی، عکاس و طراح پوس��تر: ایران انتظام و 

سبد خبر

به همراه نشست رونمایی از آثار دفاع مقدس؛

راوی »ر« در راه آلمان 
مناجات های یک نویسنده در چاپ چهارم

»چوپان معاصر« باز هم رکورد زد 
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گروه فرهنگ

بیست وهفتم ش��هریورماه بیس��ت وهفتمین سالروز 
درگذشت محمدحس��ین بهجت تبریزی، متخلص 
به »شهریار« و روز بزرگداشت این شاعر است که در 
تقویم به نام روز ش��عر و ادب فارسی نام گذاری شده 
است. به گزارش ایسنا، رضا یعقوبی درباره نام گذاری 
روز درگذشت و بزرگداشت استاد سیدمحمدحسین 
شهریار به نام »روز شعر و ادب فارسی« و انتقادهایی 
که به این روز شده است، گفت: س��ال ها پیش آقای 
شعردوس��ت، نماین��ده تبری��ز در مجلس ش��ورای 
اس��امی، پیش��نهاد این نام گذاری را از طرف اهالی 
تبریز و دوس��تداران ش��هریار مطرح کردند که مورد 
تایید شورای فرهنگ عمومی و شواری عالی انقاب 
فرهنگی قرار گرفت، اما اهالی شعر و ادب می توانستند 

این پیشنهاد را زودتر و به نام شاعر دیگری بدهند. 
او درباره دلای��ل پذیرفتن این پیش��نهاد، گفت: باید 
توجه کرد که شهریار جزء شاعران بزرگ ایران است. 
او شاعری ترک زبان است که اش��عار بسیار خوبی به 
زبان فارس��ی دارد، بنابراین انتخاب روز درگذشت او 
به نام روز شعر و ادب فارسی می تواند انتخاب خوبی 
باشد؛ البته در آن زمان دلایل دیگری هم مطرح شد 

که من با گذشت سال ها آن دلایل را در ذهن ندارم. 
یعقوب��ی درباره انتقاده��ای مطرح ش��ده درباره این 
انتخاب اظهار کرد: همان زمان شاعران و خبرنگارانی 
با ما تماس می گرفتند و انتقاداتی را مطرح می کردند، 
اما هیچ کدام از این انتقادات به صورت رسمی صورت 
نگرفت. اینکه افراد انتقادات شان را در جراید و محافل 
عمومی مطرح کنند، فایده ای ندارد. آنها می توانستند 
به صورت رسمی درخواست بدهند که روز شعر و ادب 
فارسی در روز تولد یا درگذش��ت حافظ ، سعدی  و یا 

رودکی، قدیمی ترین شاعر ایران، باشد. 
معاون دبیرخانه ش��ورای فرهنگ عمومی همچنین 
با اشاره به اینکه امکان تغییر روز شعر و ادب فارسی 
از 27 ش��هریورماه وجود دارد، گف��ت: اگرچه تغییر 
روز ش��عر و ادب فارسی کار آس��انی نیست  و مسلما 
با نام گذاری این روز در روز درگذش��ت شهریار طیف 
عظیمی از مردم ترک زبان خوش��حال هستند و اگر 
نام گذاری تغییر کند ممکن است ناراحتی آنها را در 
پی داشته باشد، اما امکان تغییر این روز وجود دارد. 
ولی هیچ وقت درخواس��ت رس��می برای تغییر این 
نام گذاری مطرح نشده است و اگر از سوی بنیادی یا 
دانشگاهی درخواستی مطرح شود، راهی برای تغییر 
این روز وجود دارد و اگر دلایل آنها قانع کننده باشد 

این تغییر اتفاق می افتد. 
سیدمحمدحس��ین بهج��ت تبری��زی از چهره های 
شاخص ادبیات و شاعر منظومه معروف »حیدر بابایه 
س��ام« بود که در س��ال 1285 در تبریز متولد شد. 
تحصیات مقدماتی را با خواندن گلستان و نصاب در 
مکتب نزد پدر دانشمند خویش شروع کرد و در همان 

زمان با دیوان خواجه، الفتی سخت یافت. 
پس از تحصیات مقدماتی خود، دوره متوس��طه را 
در مدرس��ه های متحده و فیوضات به پایان برد و در 
س��ال 1300 به تهران آمد و دنبال��ه تحصیات خود 
را در دارالفن��ون ادامه داد، تا اینکه بالاخره در س��ال 
1303 وارد مدرسه طب آن زمان ش��د و پس از پنج 
سال تحصیل در رشته پزشکی؛ یعنی یک سال قبل از 
دریافت درجه دکترای خویش، دست از ادامه تحصیل 

کشید و به خراسان رفت. 
ش��هریار از دوران کودک��ی ب��ه س��خن خواجه دل 
باخت و اکثر اوق��ات خود را با مطالع��ه دیوان حافظ 
می گذراند. طبع لطیف، دل حساس و روح سرگشته 
 و پرشور ش��هریار روز به روز او را به سرودن شعرهای 

پرسوزتر وا داشت. 
سخن شناسان و دوس��تان ش��هریار در سال 1308 
 مجموع��ه ای از س��روده های او را چ��اپ کردن��د.
برای این دیوان س��ه مقدمه به قلم ملک الشعرا بهار، 

سعید نفیسی و پژمان بختیاری نگاشته شد. 
ش��هریار پس از به سر بردن چندین س��ال در تهران، 
بالاخره ب��ه زادگاه خود، تبریز رفت. این ش��اعر پس 
از انقاب اسامی، س��روده هایی نیز به مناسبت های 
مختلف در همگامی با مردم انقابی سرود. او سرانجام 

در سال 1367 در سن 84 سالگی از دنیا رفت. 
محمدعلی س��پانلو، بازیگر فقید فیلم »رخساره« در 
نقش شاعری برگرفته از شخصیت ش��هریار، درباره 
این شاعر گفت: شهریار ش��اعر ملی است و برخاف 

حرف ه��ای تجزیه طلبان��ه در آذربایجان، ش��هریار 
وحدت طلب بود و این در شعرش هم نمود دارد. 

منوچهر آتش��ی، ش��اعر فقید نیز گفته است: حافظ 
شاعری آسمانی است و زبانی فخیم و 
سنگین دارد، اما شهریار سبک و سلیقه 
حافظانه را ساده تر کرد و این باعث شد 
تا شعر او امروزی تر شود و بیشتر مورد 
اقبال جوان ها ق��رار بگیرد، همان طور 
که جوانی خود من هم با غزل شهریار 
گذش��ت. عشقی که در ش��عر شهریار 
مطرح می شود کاما زمینی و انسانی 
است. ش��هریار به خاطر عشق زمینی 
طب را رها کرد و دنبال ش��اعری رفت 
و همین عشق زمینی است که در کار 
او زیبا و موفق است. در کلیات شهریار 
شعرهای بسیار پراکنده و بی عمق هم 
به چش��م می خورد، ام��ا او به هرحال 
تعدادی غزل بسیار درخشان دارد که 
ارزش ماندگاری دارد و قابل اعتناست. 

مفت��ون امین��ی، ش��اعر پیشکس��وت ک��ه کت��اب 
»شهریارنامه« را نوشته است، گفته: زندگی شهریار 
از راه ش��عر و برای ش��عر می گذش��ت و از آغ��از روز 
برای نوشتن یا بازنوش��تن تازه ترین شعرهایش قلم 
برمی داشت و اگر کسی به منزل او می رفت، تنها برای 
ارزش نهادن به شعر و لذت بردن از آثار او بود. شهریار، 
ش��اعر ممتاز و بی نظیری بود که با دیگ��ران تفاوت 

زیادی داشت و تمام ساعت های خواب و بیداری اش 
با شعر و شاعری اش سپری می شد. مضامین شعرهای 
شهریار بیش��تر در دو زمینه عش��ق و اخاق است و 
او از نخس��تین و کامل ترین ش��اعران 
رمانتیک ایران به شمار می رود، البته 
او مانن��د حافظ و مول��وی خط عرفان 
را ش��رح نمی دهد، بلکه تنها عرفان را 
یادآوری می کند. هرچند او در جوانی 
درویش بوده و روحیه عرفانی داشته، 
ولی ش��عرش به اندازه حافظ و مولوی 

عرفانی نیست. 
محمد ش��مس لنگ��رودی، ش��اعر و 
پژوهشگر پیشکس��وت درباره جایگاه 
شعر ش��هریار و نفوذ آن در بین مردم 
می گوید: همین که همزمان با شهریار، 
صدها شاعر غزل سرا پیدا شدند که از 
بسیاری از آنها نامی نمانده و از بعضی 
فقط چند ش��عر بر جای مانده اس��ت، 
نشان گر وسعت شعر شهریار و موفقیت 
اوست. نقطه برجسته کار شهریار این بود که بسیاری 
از کلمات روزمره را به تاسی از نیما وارد شعرش کرد 
که غزل سرایان همزمان و حتی بعد از او جرات این کار 
را نداشتند، البته تمام شاعران اولیه مشروطیت این 
کار را کردند، ولی خیلی موفق نبودند و شهریار از این 

نظر شاخص است. 
حس��ین من��زوی، ش��اعر فقی��د ک��ه »ای��ن ترک 

پارسی گوی« را درباره ش��هریار نوشته، معتقد است: 
شاخص ترین بعد شاعری شهریار ارتباط او بین شعر 
گذشته و شعر جدید اس��ت و توفیق آمیزترین جنبه  
شهریار در غزل زبان اوس��ت. زبان ساده و نزدیک به 
زبان گفت وگو و مردم عادی باعث ش��ده تا مخاطبان 
زیادی با غزل ه��ای او ارتباط برق��رار کنند. عاوه بر 
زبان، ح��ال و هوا و موضوعات غزل های ش��هریار نیز 
در ای��ن ارتباط صمیمان��ه بی تاثیر نیس��ت. بهترین 
بخش دفتر شعر شهریار با نام مکتب شهریار شناخته 
می ش��ود که از این بین، شعر بس��یار زیبای »هذیان 
دل« شاخص ترین و موفق ترین شعر فارسی شهریار 
محسوب می شود که در ضمن از موفق ترین نمونه های 
شعر پازلی اس��ت؛ یعنی پاره هایی اس��ت که ظاهرا 
ارتب��اط چندانی به ه��م ندارند، ولی مجموعه ش��ان 
ش��عری را می س��ازد که مانند »حیدربابا« به روایت 

کودکی های شاعر و خاطرات ذهن او می پردازد. 
همچنین ش��هرزاد بهجت تبریزی، دختر ش��هریار 
درباره پ��درش می گوید: تا آنجا که ب��ه یاد داریم، در 
تمامی گردش ها یا شب ش��عرهایی که می رفت، مرا 
همراه خویش می ب��رد. می توانم ب��ه صراحت بگویم 
که بیشتر از مادرم با او مانوس بودم و وقتی با او بودم، 
هیچ وقت س��راغ مامان را نمی گرفت��م. در همان ایام 
بچگی کتابچه  شعر بابا را ورق می زدم و او بدون اینکه 
مانع ش��ود، فقط مواظب بود که کتابچه را پاره نکنم 
و با نگاهی محبت آمیز مرا می نگریس��ت. در س��نین 
پایین و مواقعی که به مدرسه نمی رفتم، »حیدربابا« 
و ش��عرهای ترکی را که برایم قابل فه��م بود، به من 

یاد می داد. 
کمی که بزرگ شدم و سواد خواندن پیدا کردم، خودم 
کتابچه  شعر او را می خواندم و ش��عرهایی را که زیاد 
دوست داشتم، حفظ می کردم. پدرم معمولا تا پاسی 
از شب گذشته به عبادت و خواندن قرآن می پرداخت و 
بعد از فراغت، با خواندن کتاب های شعر و بیشتر مواقع 
با سرودن شعر معمولا تا اذان صبح نمی خوابید؛ مگر 
مواقعی که واقعا خس��ته بود. در زندگانی خصوصی، 
آدمی بس��یار بخش��نده بود. غیر از کمک های مالی، 
وسایل شخصی اش را نیز می بخش��ید. قلبی رئوف و 
مهربان داشت. بسیار احساساتی و حساس بود و خیلی 
زود تحت تاثی��ر قرار می گرفت. از مرگ دوس��تانش 
خیلی متاثر می شد؛ چنان که وقتی مرگ صبا، دوست 
نزدیکش را به وی اطاع دادند، اش��ک در چشمانش 

جمع شد. 
ابوالقاس��م قوام، اس��تاد ادبیات هم درباره  ش��هریار 
می گوید: ش��هریار در هن��ر ش��اعری و به کارگیری 
امکانات هنری زبان فارس��ی، انس��ان موفقی بوده و 
به خصوص در غزل س��رایی توانسته اس��ت خیلی از 
جنبه های هنری غزل حافظ و سعدی را جذب کند و 

در شعرش به کار گیرد. 

چرا قرعه به نام او افتاد؟

كه چرخ سكه دولت به نام »شهرياران« زد

شاخص ترین بعد 
شاعری شهریار 

ارتباط او بین شعر 
گذشته و شعر 
جدید است و 

توفیق آمیزترین 
جنبه  شهریار در 
غزل زبان اوست. 

زبانش ساده و 
نزدیک به زبان 

گفت وگو و مردم 
عادی بود

آگهی مناقصه 94-22 

 معاونت عمران شهری شهرداری اصفهان

شهرداری اصفهان درنظرداردجهت اجرای پروژه های زير ازطريق برگزاری مناقصه انتخاب پیمانكار نمايد.

مبلغ برآورد اولیه نام پروژه
تقریبی به ریال

محل تامین 
اعتبار 

شهرداری 

مدت 
اجرای 
عملیات

سپرده شرکت 
درمناقصه به ریال

احداث مسیرBRT ضلع 
شمالی خیابان جی )میدان 

احمدآبادتاهمدانیان( 
)94-22-110(

//336/500/000ماه منطقه 10 10/000/000/000

احداث مسیرBRT ضلع 
جنوبی خیابان جی )میدان 

احمدآبادتاهمدانیان( 
)94-22-111(

//336/500/000 ماه منطقه 10/000/000/0004

پیاده روسازی خیابان پروین 
حدفاصل میدان لاله تاخیابان 
عطارنیشابوری )94-22-112(

//530/500/000 ماه منطقه 8/000/000/00010

سامان دهی کوی بهار 
)94-22-113(

//315/500/000ماه منطقه 3/000/000/0006

احداث پل هوایی عابرپیاده بزرگ 
راه شهید آقابابایی )94-22-114(

//312/500/000ماهمنطقه 2/000/000/00010

تذکرات:

 شرکت کنندگان موظف به ارایه رتبه بندی مرتبط از معاونت برنامه ریزی 
ونظارت راهبردی ریاست جمهوری می باشد.

 پیمانکاران ملزم به ارایه اسناد ومدارک شرکت، گواهی تشخیص صلاحیت 
،گواهی تایید صلاحیت ایمنی وس�وابق کاری خود قبل ازتهیه اسناد می باشند، 
بدیهی اس�ت تحویل اس�ناد مناقصه منوط به ارزیابی س�وابق وتوان ش�رکت 

کنندگان می باشد.
  برنده مناقصه جهت عقد قرارداد باید معادل 5 درصد مبلغ مورد پیمان را 
به عنوان تضمین تعهدات پیمان بصورت ضمانتنامه بانکی ، اسناد خزانه یا اوراق 

مشارکت به شهرداری تسلیم نماید.
  واجدین شرایط می توانند ازتاریخ  94/06/28 لغایت 94/07/05 همه روزه به 
جز روزهای تعطیل به حوزه معاونت عمران ش�هری واقع درخیابان کاوه ابتدای 
اتوبان دکتر چمران مراجعه وبا ارایه معرفینامه کتبی ش�رکت وس�ایر مدارک 
نس�بت به دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند.لازم به ذکراست   کلیه اسناد 
مناقصه می بایست توسط شرکت کننده تایید،مهروامضاء شده وطبق شرایط 

مناقصه ضمیمه پیشنهاد خود نمایند.
  آخرین مهلت ارس�ال پیش�نهاد قیمت تا س�اعت 14 روز س�ه ش�نبه مورخ 
1394/07/07 می باشدبدیهی است دریافت پاکت ها بعد ازساعت مقررامکان 

پذیر نمی باشد.
  حضور نماینده تام الاختیار ومطلع به آنالیز قیمت پیش�نهادی وبا معرفینامه 
کتبی پیمانکار درروز بازگشائی پاکت ها جهت ارایه توضیحات تکمیلی احتمالی 

درمحل معاونت عمران شهری الزامی است. 
  شهرداری اصفهان دررد یک یا تمام پیشنهادات مختاراست. 

  برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضربه انعقاد قرارداد نش�وند سپرده 
آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

  هزینه چاپ آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه می باشد.
 http://www.isfahan.ir جهت دریافت اطلاعات بیش�تر به آدرس اینترنتی 

مراجعه نمایید.



بیماری ها و مرگ و میر در مشاغلی که فرد مجبور 
است س��اعت های طولانی را پشت میز و بی تحرک 
باقی بماند، بیشتر از مش��اغل دیگری که با حرکت 
و فعالیت فیزیکی همراه اس��ت. بیش��تر تهدیدات 
مرگی در نتیج��ه اضافه وزن هایی اس��ت که به نوع 
فعالیت و شغل فرد بس��تگی دارد، پشت میزنشینی باعث 
 افزایش ب��روز بیم��اری های قلب��ی و چاقی ه��ای مفرط 
می ش��ود. پیش��رفت تکنولوژی، هرچند کیفیت زندگی 
 وکار را بهبود می بخش��د  ول��ی به علت ک��م  تحرکی عواقب 
جبران ناپذیری را به همراه دارد. دکتر بابک در خصوص خطر 

مشاغل نشسته گفت: در مشاغل نشس��ته، افراد در طول 
روز مدت زیادی را نشس��ته و به فعالیت جبرانی نیاز دارند 
تا بتوانند خود را از خطرمرگ و میر ناشی از این بی تحرکی 
حفظ کنند، در واقع این افراد30 درصد بیش��تر نسبت به 
افرادی که دارای تحرک اند مرگ و میرش��ان زیادتر است. 
وی در ادامه بحث تصریح کرد: توصیه عادی برای تحرک 

 حداقل نیم س��اعت فعالیت فیزیکی با شدت متوسط  در 
پنج روزهفته اس��ت و این میزان برای افرادی که مشاغل 
 نشس��ته دارند،کافی نیست و باید هفت س��اعت در هفته 
پیاده روی تند داشته باش��ند تا بتوانند خطر بی تحرکی را 
جبران کنند و این نکته را جوانانی مورد توجه قرار دهند که 

به کار و فعالیت مشغول هستند.

  60 درص�د از ک�ودکان و نوجوان�ان ب�ی تح�رک
 هستند

 این پزش��ک متخصص در خصوص ک��ودکان و نوجوانان
بی تحرک گفت: بس��یاری از کودکان و نوجوانان بیش��تر 
 اوقات س��رگرمی های نشس��ته و بازی ه��ای کامپیوتری 
 می کنند و اکنون حدود60 درص��د ازکودکان و نوجوانان 

بی تحرکند و بیش از چهار ساعت در شبانه روز مشغول این 
بازی ها هستند، درصورتی که حد مجاز این بازی ها روزانه 
2 ساعت است و هرم ورزشی کودکان و نوجوانان نسبت به 

بزرگسالان متفاوت است.
کودکان باید از هر فرصتی برای تحرک بدنی استفاده کنند و 
روزانه حداقل یک ساعت فعالیت ورزشی با شدت متوسط و 

شدید را داشته باشند و سه روز در هفته  به فعالیت ورزشی 
تفریحی بپردازند؛ فعالیت های شدت متوسط مثل پیاده روی 
تند، دوچرخه سواری تفریحی، اسکیت، یوگا، بازی های دسته 
جمعی بدمینتون، شنا و در نوع شدیدتر دو، بسکتبال، فوتبال و 

ایروبیک و... را انجام دهند.
اهمیت فعالیت بدن��ی در نوجوان��ان و جوان��ان علاوه بر 
پیشگیری از بس��یاری بیماری های مزمن و بهبود شرایط 
روحی روان��ی، عدم گرای��ش کودک و نوجوان به س��مت 
 رفتارهای پرخطری مثل خش��ونت، مصرف س��یگار و... 

در این گروه سنی می شود.

علل بروز افسردگی سالمندان؛
 سالمندی بانشاط

 با برقراری ارتباطات اجتماعی
سالمندی در کشور سن بالای60 سال اس��ت و در برخی از کشورها 
سن سالمندی بالای70 سال محسوب می شود که به دلیل زندگی 
صنعتی و استفاده از وسایل نقلیه و تحرک کم است، خانه نشینی و 
دوری ازتحرک موجب افزایش دردها، ناامیدی و افسردگی سالمندان 
می شود.  متخصص روانپزش��کی درخصوص علل انزوا و زمینه های 
افسردگی سالمندان گفت: کناره گیری علامت شایعی است که ممکن 
است نشانه ای از افسردگی باشد، تنهایی وخلوت فرد سالمند حاکی از 
تغییر و تحولات درون است و می دانیم که در این سن وجود بسیاری از 
مسائل فرد را گوشه گیرکرده  است. تعدادی از افراد سالمند در دوران 
جوانی، افسردگی را تجربه کرده و قبلا به این بیماری مبتلا شده اند و 
تعدادی هم ممکن است که فقط در دوران سالمندی به این امر مبتلا 
شوند که نیازمند توجه بیشتر به لحاظ مس��ائل عمیق تر؛  از جمله 
عروق مغزی و اختلالات فراموشی است. دکترعمرانی در ادامه بحث 
تصریح کرد: به هرحال افسردگی هایی که در سنین بالاتر و سالمندی 
شروع می شوند نیاز به بررسی بیشتری دارد و مواردی هم وابسته به 

اختلالات دوره های قبلی است.
متاسفانه علائم افسردگی در سنین سالمندی با سنین میانسالی و 
جوانی تفاوت دارد وکوچک ترین تغییر در حالات افراد سالمند را باید 
جدی گرفت. افس��ردگی برخوردار از ملاک های خاص خود است، 
شاید غیر ازکاهش فعالیت های لذت بخش که به گونه ای با افسردگی 
مرتبط است؛ حتی تماش��ا نکردن تلویزیون، قدم نزدن در پارک و... 
باید از نشانه های افس��ردگی تلقی کنیم. اختلال افسردگی را با سه 
جنبه زیست شناختی، روانش��ناختی و اجتماعی مورد بررسی قرار 
داده و با درنظر داشتن این سه علت  و غلبه فاکتورها در زمینه مسائل 
خانوادگی، روانی و...  به درمان اقدام کنیم.  متخصص روانپزشکی در 
ادامه عنوان کرد: تفاوت افسردگی در سالمندان وابسته به ماهیت این 
سن، دارای فرمولی مشترک در اکثریت افراد سالمند است که اغلب 
با گرفتگی خلق،کمی حوصله همراه است. مشکل دیگر توجه بیش 
از حد به مشکلات جسمانی اس��ت، فکر کردن به بیماری ها زمینه 
مراجعات بیش از اندازه به پزش��ک درگروه سالمندان است و درگیر 
 ش��دن به علائم جس��می و تفاوت هایی که در این سنین مشاهده 
می ش��ود، همانند بس��یاری از اختلالات که به طورکامل نمی توان 
پیش��گیری کرد و تعدادی از این اختلالات اس��اس جسمانی دارد. 
بسیاری از موارد هم وابس��ته به علل روانی و اجتماعی است که قابل 
پیشگیری است، پیشگیری در واقع نیاز به سرمایه گذاری در سالیان 
قبل داشته وتوسط خود فرد وخانواده؛ فرد سالمند خواهد توانست 
 که این دوران را با موفقیت پش��ت س��ر بگذارد  و نیاز اس��ت که در

  دوران جوانی و میانسالی خود با تفکر به این دوران صفت های شخصیتی 
آسیب رسان در وجودش را تعدیل کند.

وی در خاتمه متذکر شد: همدردی با سالمندان در روند بهبودی شان 
فوق العاده موثر است و سالمندی، دوران زیبا وکوله باری از تجربیات 
گذشته است، افراد سالمند می توانند با مراجعه به سیستم های روان 
درمانی، بهداشتی و روانی و سیستم های حمایتی ارتباطی قوی تری 
برای خودشان مهیا کنند که در این دوران بسیار سازنده وکمک کننده 
است. ارتباطات اجتماعی و صله رحم نقش ارزشمندی در پیشگیری 
از افسردگی سالمندان دارد، توجه به سلامت جسمانی و تحرک کافی 
و اجتناب از مسائلی مثل سیگار، رژیم های غذایی نامناسب و... فرد 
 را در مقابل بروز افسردگی مقاوم خواهد کرده و سالمندی بانشاط و

سازنده ای را برای او رقم می زند.

منطقه حفاظت شده قمصر و برزک
گونه های جانوری ش��اخص این منطقه کل وبز و قوچ و میش است. 
به  محدوده اي  از منابع  طبیعي  کش��ور اعم  از جنگل  و مرتع  و دشت  
و آب  وکوهستان  اطلاق  مي ش��ود که  از لحاظ  ضرورت  حفظ  وتکثیر 
نسل  جانوران  وحشي  یا حفظ  و یا احیای رستني ها و وضع  طبیعي  
آن  داراي  اهمیت  خاصي  بوده  وتحت  حفاظ��ت  قرار مي گیرد. علاوه 
بر مناطق چهارگانه، سازمان مي تواند به منظور حفظ حیات وحش، 
برخي از مناطق دیگر را نیز تحت حفاظت و مدیریت قرار دهد که در 
این مورد مي توان به مناطق شکارممنوع، رودخانه ها و تالاب ها اشاره 
کرد.  از  ابتداي تاسیس کانون شکار در سال 1335شعبه اي از این نهاد 
در شهرستان کاشان جهت حفاظت از مناطق اطراف پایه گذاري شد 
که بعدها به شکارباني و سپس اداره حفاظت محیط زیست تغییر نام 
 پیدا کرد. در طول این مدت با وجود اینکه منطقه قمصر کاشان جزو 
هیچ کدام از مناطق چهارگانه نبوده است، لیکن پرسنل زحمت کش 
این اداره به دلیل اهمیت فوق الع��اده منطقه مزبور به عنوان کریدور 
زیستي بین پناهگاه حیات وحش موته و منطقه شکار ممنوع کرکس 
برنامه هاي حفاظت نظیرگشت، کنترل منطقه، برخورد با شکارچیان 
متخلف را درحد توان اجرا کرده اند. این منطقه با وسعت60 هزار هکتار 
در حاشیه شهرتوریستي قمصر در جنوب غربي شهرستان کاشان و 
در داخل گستره جغرافیاي سه شهر مهم؛ شامل برزک، قمصر، کامو و 
جوشقان قالي واقع شده است. اغلب بخش هاي این منطقه کوهستاني 
و بخش محدودي دشت است به طوري که 13.4 درصد منطقه داراي 
ارتفاع زیر 1400 مت��ر، 54.95 درصد منطقه ارتفاعي بین 1400 تا 
2500 متر، 28 درصد وس��عت منطقه ارتفاع بین 2500 تا 3000 و 
65.3 درصد ارتفاع بالاي 3000 دارد. منطقه مورد نظر داراي اقلیم 
خشک و نیمه خشک با متوسط سالیانه بارندگي بیش از200 میلیمتر 
و میانگین سالیانه دما 11 درجه سانتیگراد است. جهت وزش بادهاي 
قالب درمنطقه شمالي -  جنوبي و شمال شرقي، جنوب غربي است.  
 پوش��ش گیاهي متنوعي در این ناحیه رویش دارد که عمدتا از نوع 
بوته اي- علوفه اي اس��ت. گونه های جانوری دیگ��ر موجود در این 
منطقه عبارتنداز: پلنگ،گربه وحش��ی،گربه پ��الاس، کفتار،گرگ، 
روباه، پایکا، ان��واع جوندگان و خزن��دگان، انواع پرن��دگان ازجمله 

کبک،تیهو،بلدرچین، کوکر شکم سیاه،عقاب صحرائی،پیغو است.

مصاحبه
سمیه سهرابی 
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خطر مشاغل نشسته و کم تحرکی
افزایش بیماری های قلبی و چاقی های افراطی

در تقسیم بندی ها مدارس به سه دسته؛ 

نی
کیا

م 
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 اک

مقاوم و مستحکم، نیازمند مقاوم سازی و 
تخریبی تقس�یم می ش�وند. هنگامی که 
قدمت یک مدرسه به 15 سال قبل وابسته 
اس�ت و با آخرین آیین نامه ه�ا مطابقت 
ن�دارد، برحس�ب مطالعات مقاوم س�ازی برای 
مدرس�ه در نظر می شود. س�اختمانی که عمر 
مفیدش تمام شده، تخریبی تلقی می شود و 26 
هزار کلاس درس در استان وجود دارد و 14 هزار 
کلاس مقاوم اندو 5500 کلاس تخریبی و 6500 

کلاس نیازمند مقاوم سازی است.
مدرسه یکی ازمهم ترین ارکانی است که بخش اعظم 
شکل گیری شخصیت هر فردی در این نهاد آموزشی 
و فرهنگی ش��کل می گیرد و همان طور که به مسائل 
آموزش��ی و تربیتی و فرهنگی در این نهاد آموزش��ی 
بسیار توجه می ش��ود، باید به فضای آموزشی و نکات 

ایمنی هم توجه بسیار شود.
مدرسه یکی از نهادهای سازمان یافته است که امکان 
فراهم کردن محیطی امن برای روان و جسم کودک 
فراهم می کند، با ارتقای کیفیت محیط آموزش��ی و 
یا به وجود آوردن نگرش مثبت نس��بت به موضوعات 
درسی و مدرسه می توان انتظار جامعه ای فعال، سالم 

و پویا را داشت.
مناسب س��ازی فضای مدارس به پیشرفت یادگیری 
و ایج��اد انگیزه در دانش آموزان کم��ک می کند. اگر 
مدرسه خانه دوم بچه هاس��ت پس به اندازه خانه اول 

باید صمیمی، آزاد، امن و آموزنده باشد.
 افراد خانه ش��ان را ب��ا دنیا عوض نمی کنن��د حتی با 
بهترین و لوکس ترین اقامتگاه های دنیا؛ پس اگر خانه 
اول چنین حس��ی به افراد می دهد خانه دوم هم باید 

اینچنین باشد.
مدرسه فقط یک چهاردیواری خشک و رسمی نیست 
که بچه ها برای باسواد شدن چاره ای جز آمدن به آن 
نداشته باش��ند، بلکه ابزاری برای یادگیری، تعلیم و 

تربیت و رسیدن به آرامش است.
این روزها که زندگی در آپارتمان حتی در کوچک ترین 
شهرها نیز رسم شده، عده ای زندگی آپارتمان نشینی 
را دستمایه ای می دانند تا بگویند برای بچه هایی که از 
صبح تا شب در خانه های کوچک که کمتر جای جم 
خوردن در آن پیدا می شود، زندگی می کنند، مدرسه 
می تواند روزنه امید باش��د؛ جایی که می شود در آن 

تحرک داشت، رشد کرد و خلاق بار آمد.
مناسب سازی فضای مدارس در پیشرفت یادگیری و 
انگیزه دانش آموزان تاثیر زیادی دارد، اما متاسفانه به 
دلایلی نظیر مشکل اعتبارات و یا عدم شناخت بناهای 
مدرسه این مس��اله نادیده گرفته می شود. غفلتی که 
گاه ممکن اس��ت در حادثه ای نظیر زلزل��ه، عاقبتی 
بس��یار ناگوارتر از حالت طبیعی در پی داشته باشد، 
این فرس��ودگی و عدم ایمنی در مدارس، در سراسر 
کشور دیده می ش��ود و بیش��ترین آمار این مدارس 
غیراس��تاندارد در مناطق بافت فرس��وده قرار دارد و 
شاید این قضیه یکی از جنبه های مثبت مناطق تازه 
تاسیس باش��د که مشکل فرس��ودگی را در اینچنین 
مناطق مش��اهده نمی کنیم. به همی��ن جهت وزارت 
آموزش و پ��رورش بر مبنای س��ند تح��ول و تحقق 

شعار عدالت آموزش��ی باید س��عی در بهبود شرایط 
داشته باش��د و اقداماتی را در این راس��تا انجام دهد. 

حفظ تامین ایمنی دان��ش آموزان در 
کلاس ها و س��ایر فضاهای آموزش��ی 
می توان��د حت��ی در روند آموزش��ی و 
 افزایش تمرکز دانش آموزان اثر مثبت

 داشته باشد.

    مساعدت خیران مدرسه ساز 
در کنار اعتبارات دولتی

مدیرکل اداره نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس اس��تان اصفهان  در خصوص 
استاندارد س��ازی مدارس به سیستم 
گرمایش��ی گفت: سیس��تم گرمایش 
274 مدرسه شامل 2 هزار 485 کلاس 
درس با اعتباری بالغ بر 185میلیون و 
100 هزار ریال اس��تاندارد ش��ده و به 
بهره برداری خواهد رس��ید، همچنین 
با شروع سال تحصیلی جدید50 درصد 
مدارس استان مجهز به سیستم های 

استاندارد گرمایشی خواهند شد.
 همزم��ان ب��ا ش��روع س��ال تحصیلی 

95-94 تع��داد70 پ��روژه ب��ا 433 کلاس درس با 
زیربنای 65 هزار و 525 مترمرب��ع و با هزینه ای بالغ 
بر586 میلیون و 814 هزار ریال، به آموزش و پرورش 

تحویل داده می شود. 
 محمد حسین سجاد، مس��اعدت خیران مدرسه ساز را  
در کنار اعتبارات دولتی  برای بازس��ازی مدارس موثر 
دانس��ت و گفت: از70 پ��روژه آماده تحوی��ل 15پروژه 
ب��ا 94 کلاس درس و زیربن��ای 15ه��زار و 689 متر 
مربع با هزین��ه ای بالغ ب��ر163 میلی��ون و 208 هزار 
ری��ال از محل اعتب��ارات دولت��ی و 55 پ��روژه با 339 
کلاس درس و زیربن��ای 49 ه��زار و 836 مت��ر مربع 
با هزینه ای بال��غ بر423 میلی��ون و 606 ه��زار ریال 
 توسط خیران مدرسه ساز و یا با مش��ارکت آنان انجام 

خواهد شد.
وی در ادام��ه بحث تصری��ح کرد: 18 مدرس��ه با 151 
کلاس درس و زیربن��ای21 ه��زار 
 و 303 مت��ر مرب��ع از ای��ن پ��روژه ها 
از مح��ل اعتب��ارات ط��رح تخری��ب و 
بازس��ازی جایگزین مدارس فرس��وده 
و قدیم��ی و ی��ک فض��ای آموزش��ی 
ب��ا  12 کلاس درس و زی��ر بن��ای یک 
 ه��زار و 610 مت��ر مربع مقاوم س��ازی

شده است.

    ه�ر س�ال 500 کلاس ب�ا 
 تخصیص اعتبار تخریب و بازسازی 

می شوند
سید مهدی میربد، معاون اجرایی اداره 
نوسازی مدارس استان در دسته بندی 
 مدارس گف��ت: در تقس��یم بندی ها

مدارس به سه دسته مقاوم و مستحکم، 
نیازمن��د مق��اوم س��ازی و تخریب��ی 
تقسیم می ش��وند. هنگامی که قدمت 
یک مدرس��ه به 15س��ال قبل وابسته 
است و با آخرین آیین نامه ها مطابقت 
 ندارد، برحس��ب مطالعات مقاوم سازی برای مدرسه 

در نظر می شود. 
معاون اجرایی اداره نوس��ازی مدارس اس��تان اظهار 
داش��ت: س��اختمانی که عمر مفیدش تمام ش��ده، 
تخریبی تلقی می ش��ود و 26 ه��زار کلاس درس در 
استان وجود دارد و 14هزارکلاس مقاوم اند و5500 
کلاس تخریبی و6500 کلاس نیازمند مقاوم سازی 

است.
میربد در ادامه تصریح ک��رد: کلاس های تخریبی از 
ابتدای طرح تخریب، بازسازی و مقاوم سازی از سال 
80 به بعد تا اکنون 2500 کلاس مدارس تخریب و 
ساخته شده و تعداد زیادی هم مقاوم سازی شده اند.

با تخصیص اعتبار، هر س��ال قریب ب��ه 500 کلاس 

تخریب، بازسازی و مقاوم سازی می شود که مشارکت 
و مساعدت خیران را می طلبد.

معاون اجرایی اداره نوس��ازی مدارس اس��تان یادآور 
شد: برای اول مهرماه 95-94 حدود70 پروژه آموزش 
و پرورش با مشارکت خیران تحویل آموزش و پرورش 
شده است و 15 مورد با تامین اعتبارات دولتی و هفت 
مورد با تامین اعتبارات مردمی و 48 مورد با مشارکت 
خیران و دولت ساخته شده که شامل مدرسه، فضای 

ورزشی و نمازخانه است.
از تعداد70 پروژه حدود 433 کلاس درس،  65 هزار و 
530 متر مربع فضای زیرساختی و متراژ این پروژه ها 
است و هزینه این امر  58 هزار میلیارد و 680 میلیون 

تومان است.

   شروع استاندارد سازی مدارس از سال 92
مسعود  ضیاء، مسوول اجرایی تاسیسات اداره نوسازی 
مدارس استان؛ در خصوص استاندارد سازی مدارس 
استان به سیستم گرمایشی به اصفهان زیبا گفت: در 
ابتدای س��ال 92 استاندارد س��ازی مدارس را شروع 
کردیم و کل کلاس های درس 26 هزار و400 کلاس 
درس در استان بوده است که در این کلاس ها دانش آموز 
حضور یافته و آموزش انجام ش��ده و آمار س��الن ها و 

اجتماعات مدارس مجزا از این ارقام است.
از این تعداد کلاس قریب ب��ه 19 هزار کلاس با بخاری 
نفتی و گازی سیستم گرمایشی صورت پذیرفته است 

و 7هزار و 400 کلاس به شوفاژ و سیستم موتورخانه و 
استانداردسازی گرمایشی تجهیز ش��ده اند و این عدد 
28 درصد را ش��امل می ش��ود. و بخاری ها و سیستم 
گرمایشی بقیه کلاس ها مجهز به سیستم موتورخانه ای 
نبوده اند و در س��ال 92 حدود 2 هزار و 368 کلاس 
 درس استاندارد و بخاری های نفتی  از این کلاس ها

 جم��ع آوری ش��دند و مجه��ز  سیس��تم  موتورخانه 
شدند.

سید مسعود  ضیاء در ادامه بحث تصریح کرد: در سال 93 
حدود 3 هزار 205 کلاس درس به سیس��تم گرمایشی 
استاندارد تجهیز و تحویل آموزش و پرورش شدند که 12 
 درصد افزایش را نشان می دهد و آمار نهایی در این سال
 استانداردس��ازی  49 درص��د  از م��دارس و 41 درصد

دیگر با  با بخاری های نفتی سیستم گرمایشی داشته اند. 
در سال 94 با شروع سال تحصیلی، چنانچه تخصیص 
اعتبار کامل که 32 میلیارد اس��ت؛ صورت گیرد؛ 14 
درصد افزایش را خواهیم داشت و 3 هزار و 658 کلاس 
درس اضافه می شود و در پایان سال 94 آمار حدود  63 

درصد می شود.
مس��وول اجرایی تاسیس��ات اداره نوس��ازی مدارس 
اس��تان در زمینه تجهیز سیستم همه مدارس استان 
به سیستم گرمایشی اظهار داش��ت: تجهیز مدارس 
به سیستم گرمایش��ی را که در سال 94 انجام دهیم، 
حدود 9 ه��زار و 770 کلاس درس باقی خواهد ماند 
که به سیستم گرمایشی تجهیز و استاندارد نشده اند و 
به اعتباری نزدیک 80 میلیارد تومان و سه سال زمان 
نیاز است تا همه مدارس استان به سیستم گرمایشی 

مجهز شوند.
وی در ادام��ه تاکید کرد:  این امری قطعی اس��ت که 
مدارس با صرف هزینه ها مجهز و استاندارد می شوند، 
لکن این تجهیزات نیازمند سرویس و نگهداری است 
و اعتباری برای نگهداری این تجهیزات ضروری است 
که باید دول��ت اعتباری جهت س��رویس و نگهداری 

مدارس معین کند.
مسعود ضیاء ضمن اشاره به استانداردسازی سیستم های 
گرمایش��ی اس��تان اصفهان در مهرماه س��ال جاری 
افزود: هزینه تغییر سیس��تم گرمایشی یک کلاس به 

شوفاژ و پکیج است. 
 وی در ادامه می افزاید: سیس��تم گرمایش��ی مدارس

 استاندارد شده و به بهره برداری خواهد رسید، همچنین 
با شروع سال تحصیلی جدید50 درصد مدارس استان 
مجهز به سیستم های اس��تاندارد گرمایشی خواهند 
ش��د و برای مهر ماه هم2500 کلاس درس با تجهیز 
 به سیستم گرمایشی استاندارد س��ازی شده اند که به 

بهره برداری می رسد.

به منظور حفظ ایمنی دانش آموزان صورت گرفت؛

تجهیز  سیستم گرمایشی نیمی از مدارس استان
هر سال 500 کلاس با تخصیص اعتبار، تخریب و بازسازی می شوند
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 تخریبی

6500 کلاس
 نیازمند مقاوم سازی

مهم ترین عامل احس��اس رضایت زوجین از زندگی، 
وجود محبت و صمیمیت درخانواده است. بدون وجود 
این عامل، همسران از زندگی درکنار یکدیگر، احساس 
لذت نمی کنن��د و هر لحظه احتم��ال وقوع اختلاف و 
مشاجره خانواده را تهدید می کند. چنین رابطه رضایت 
بخشی به خودی خود حاصل نمی شود، بلکه لازم است 

افراد آن را ایجاد کنند.
 همسران باید به دنبال عواملی باشند که ضامن ایجاد 
و حفظ محبت در روابط آنان باش��د. احترام متقابل، 
ابرازمحبت، مشورت وتبادل نظر، اهمیت دادن به نظر 
و خواسته همسر، گذش��ت از خطاهای همسر، مدارا 
کردن، احترام گذاشتن به بستگان همسر، گفت وگوی 

صمیمانه ازجمله این عوامل است.
همسران درمقابل هم، دارای وظایفی هستند که باید 
حقوق یکدیگر را محترم بشمارند، البته باید پذیرفت 
که قبل از الزامات قانونی و اح��کام دادگاه ها،تضمین 
دوام و بقای ی��ک خان��واده به اخ��لاق و فطرت پاک 
انس��ان ها برمی گردد، ول��ی قانونا زن و ش��وهرمکلف 
به داش��تن روابط انس��انی ب��وده و باید تم��ام تلاش 
 خود را جه��ت تحکیم خان��واده و پ��رورش فرزندان

 به کارگیرند.

    تعامل جسم و روان
روانشناس بالینی و مش��اور خانواده در این خصوص 
گفت: وقتی صحبت از انسان می ش��ود، انسان به جز 

بدن دارای روان و احساسات هم است. 
احساس��ات، عواطف، هیجان ها و روان در واقع بخش 
جداگانه ای در وجودش بوده که با جس��م در تعامل و 
همکاری اس��ت و در واقع رضایت از تعامل این دو امر 
ناشی شده و چنانچه مهم ترین نیازهای جسمی را آب، 
غذا، هوا و اکس��یژن بدانیم؛ روان انسان هم برخوردار 
از نیازهایی است و اگر برآورده نشود در بحران شدید 

قرار گرفته و موجب استرس می شود.
احترام گذاش��تن به دیگ��ران به معنی این اس��ت که 
حضور افراد را تایید کنیم و احترام گذاشتن به طرف 

مقابل در واقع برآورده کردن نیازهای روانی او است.
هنگامی که به کس��ی احت��رام می گذاری��م، موجب 
 ایجاد احساس رضایت در او شده و بقایش را تضمین

 می کنی��م. از نظر روانش��ناختی اگر نیازه��ا برآورده 
نشوند،  فرد حتی تا سرحد مرگ پیش خواهد رفت که 

روانشناسان به آن، مرگ روان می گویند.
این پدیده فقط مختص انس��ان ها نبوده و درحیوانات 
هم قابل مشاهده است و این امر بدان معناست که تمام 

موجودات به فضای روانشناختی نیاز دارند.
احترام گذاش��تن به دیگران در واقع نیازی است که با 

بقای شخص ارتباط دارد و هنگامی که به کسی احترام 
گذاریم در راستای زنده بودن شخص و مراقبت از او گام 
برداش��ته ایم  و بالعکس با ایجاد احساس بد در وجود 

کسی قصور کرده ایم.

    با درک شرایط رفتارها را بپذیریم
نصی��ری در ادامه بحث خاطر نش��ان کرد: ب��ا احترام 
گذاش��تن به دیگران نیازهای روانش��ناختی ش��ان را 
برطرف ک��رده و قبل از ازدواج این احترام وابس��ته به 
والدین، خواهر و بردار است که درگفتمان خود به فرد 
احترام گذاشته و ارزش قائل شوند و بعد از ازدواج منبع 

تامین نیازهای و شاهرگ بقای روانی همسر است.
داشتن مهارت، پرهیز از باورهای غلط و غیرمنطقی، 
استفاده از واژه های خوب و الفاظ شاد کننده ضرورت 
دارد. ایجاد احترام با توجه به بستر فرهنگی، ارزش ها، 
بایدها و نبایدهای جامعه اس��ت ک��ه درچه موقعیتی 

الفاظ را به کار ببریم.
نکته دیگر اینکه فرد با ازدواج ک��ردن وارد موقعیت و 
فرهنگ دیگری شده و الگوهای رفتاری متفاوت است 
و قرار نیست که خانواده و وابستگان همسر مطابق میل 

شخص رفتار کنند. درحقیقت اینکه انسان ها برخوردار 
از ویژگی های خودشان هستند و باید با درک شرایط 
رفتارها را بپذیریم. می توان با رفتارها  لحظات خود را 
خراب کرد یا ارتقا داد و از ی��اد نبریم که لحظات فقط 
یکبار تکرار ش��ده و باید در ارتباط با همسر و گفتمان 
دقت کنیم که موجب اصلاح و بهتر شدن رابطه شود 
و نکته دیگر اینکه با نگه داشتن حرمت ها، ارزش های 

خود را حفظ کنیم.

    توجه به نیازها و انتظارات همدیگر
وی در زمینه شوخی کردن یادآورشد: شوخی کردن از 
ویژگی های انسان های پخته )برخوردار از توان شوخی 
کردن( و ناپخته )ع��دم برخورداری از توان ش��وخی 

کردن( است.
افراد ناپخته رشد روانش��ناختی نکرده اند و با تمسخر 
دیگران و خندیدن به رفتار دیگران شوخی می کنند، 
شوخی کردن، واقعی خندیدن به اتفاقات است و نیازی 
به مضحکه کردن دیگران ندارد و بس��یاری از اتفاقات 

ساده زندگی می تواند لذت بخش باشد.
برای ایجاد یک رابطه پخته بین خود و همسر، توجه به 

نیازها و انتظاراتش اهمیت زیادی خواهد داشت و یکی 
از توصیه ها به زوجین این است که انتظارات خود را به 
زبان بیاورند و به طور مشخص به هم بگویند تا  موجب 
پدیده نارضایتی نش��وند و این امر موجب ایجاد رابطه 

بهتر و پخته تر می شود.
افراد نیازمند بیان هیجان ها و احساسات خود هستند و 
چنانچه توان بیان احساسات در جمع باشد؛ ارزش فرد 
به طور تصاعدی بالا خواهد رفت و موجب می شود که 

فرد احساس کند جمع به او توجه دارند.
باید بدانیم که هیچ انس��انی کامل نبوده و همه افراد 
دارای نقص هس��تند و انتظار اینکه ط��رف مقابل ما 
غیرنقص باش��د انتظاری غیرمنطقی اس��ت و نیاز به 

گذشت و بخشش طرفین دارد.
روانشناس بالینی و مش��اور خانواده درخاتمه متذکر 
ش��د: رفتار صحیح و منطقی داش��تن عفو،گذش��ت، 

انصاف و پذیرش شرایط است.
نصیری در ادامه اف��زود: پذیرش اش��تباهات موجب 
کمک ب��ه تغییر اتفاق��ات زندگی، بیان احساس��ات و 
برخ��ورداری از امنیت اس��ت و در واقع ف��رد نیازمند  
احس��اس امنیت و صمیمیت اس��ت و گفت وگو بین 
همس��ران بهتری��ن راه دس��تیابی به این امراس��ت و 
صبوری، گذشت در وقوع این امر فوق العاده تاثیرگذار 
بوده و موجب حل بسیاری از  مسائل خواهد شد، افراد 
همان طور که هر روز موظف به رعایت بهداشت فردی اند؛ 

باید بهداشت روانی را هم رعایت کنند.

بررسی ایجاد محبت و احترام بین زوجین

تامین نیازهای روانی، تضمین کننده بقای انسان هاست

عه
جام

وه 
��ر

گ

 با شروع سال 
تحصیلی جدید 

50 درصد مدارس 
 استان مجهز به 
سیستم های 

استاندارد 
گرمایشی خواهند 
شد و برای مهر ماه 
هم 2500 کلاس 
درس با تجهیز به 

سیستم گرمایشی 
استاندارد سازی 

 شده اند که به
  بهره برداری 

می رسد



ورزش سه: کارشناس فوتبال ایران با تمجید از محرم نویدکیا آرزو کرد، این بازیکن هرچه زودتر 
به فوتبال ایران برگردد.امیر حاج رضایی در پاسخ به این سوال که نظرش راجع به اتفاقات رخ داده 
برای نویدکیا و غیبت او در تمرینات سپاهان چیست، گفت: نمی دانم دلیل غیبت ادامه دار نویدکیا 
 چیست، ولی باید بگویم که یک سال و نیم در کنار او بودم. او شخصیت خاصی دارد. اعتقاد دارم 
با توجه به شخصیت خاص نویدکیا، او برای فوتبال ایران زیاد است. نمی دانم چه واژه ای برای توصیف 
او به کار ببرم. به خاطر دارم که یک بار در سفری چندین بازیکن جوان در کنار ما بودند و سرپرست یا 
مسوول تیم اجازه نداشت پول تو جیبی به بازیکنان بدهد. نویدکیا به او گفت اجازه پرداخت پول به 

بازیکنان را از مسوولان سپاهان بگیرد و تا زمانی که جوابی برای 
این درخواست آمد، نویدکیا از جیب خودش به بازیکنان جوان 

پول داد تا آنها سوغاتی بخرند. نویدکیا خیلی زود از تیم ملی رفت 
و دلیلش این بود که جاه طلب نبود وگرنه حداقل 100 بازی 

ملی در کارنامه اش بود. مثل او بعد از انقلاب بازی ساز 
ندیده ام و بعد از او با اندکی فاصله مجتبی جباری 

بهترین بازی ساز فوتبال ایران بود.

ورزش س�ه:مدافع تی��م فوتب��ال س��پاهان اصفه��ان 
گف��ت: مش��خص اس��ت ک��ه م��ا نی��از ب��ه ج��ذب 
بازیک��ن داری��م و اگ��ر این ش��رایط ادامه داش��ته باش��د 
 قطع��ا دچ��ار مش��کل خواهی��م ش��د. ه��ادی عقیل��ی 
درباره بازی تیمش برابر تراکتورسازی که با تساوی 
بدون گل به پایان رسید، گفت: با اینکه بازی گل 
نداشت، اما در مجموع بازی خوبی بود. تیم ما 

فرصت های خوبی داشت که اگر گل می شد سه امتیاز را می گرفتیم. تعداد دفعاتی که تراکتورسازی 
به محوطه جریمه ما رسید دو یا سه بار بود و تیم ما در این مسابقه صددرصد مستحق برد بود، ولی 
فرصت های مان را تبدیل به گل نکردیم. وی در واکنش به صحبت های حسین فرکی که بعد از بازی 
گفته بود بازیکنان سپاهان از باخت احتمالی ترس داشتند، تاکید کرد: نمی دانم منظور سرمربی مان 
چه بوده است، اما من که شخصا ترسی نداشتم. عقیلی در پاسخ به این پرسش که آیا امتیاز از دست 
دادن در اصفهان برای شما ناراحت کننده نیست، گفت: قطعا ناراحت کننده است، به ویژه اینکه ما 
دیگر چنین تراکتورسازی ضعیفی به پسُتمان نمی خورد. تراکتوری ها تا اینجا خوب نتیجه نگرفته اند.

دیگر چنین تراکتورسازی ضعیفی به پسُتمان نمی خورد نویدکیا یک الماس است
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عشوری: کلی خاطره دارم
 ایمنا: سینا عشوری پس از دیدار تیمش برابر سپاهان در ارتباط 
با این بازی اظهار داش��ت: ما هم در نیمه اول و هم در نیمه دوم 
بازی خوبی انجام دادیم و یک سری موقعیت ها روی ضد حمله 
به دست آوردیم که استفاده نکردیم، اما در کل بازی قابل قبولی 
بود.وی در مورد ش��رایط خودش در تراکتورسازی خاطرنشان 
کرد: وضعیت خوبی دارم و اکنون 3 بازی اس��ت که در ترکیب 

ثابت بازی می کنم. 
شرایط تبریز خوب است و مردم این شهر همه ورزشی هستند و 
واقعا با تراکتورسازی زندگی می کنند. تلاش می کنیم تیم را به 

صدر جدول باز گردانیم تا دل این مردم شاد شود. 
هافبک سابق ذوب آهن که پس از مدت ها به ورزشگاه فولادشهر 
بازگش��ته بود در این م��ورد تصریح کرد: من بعد از یک س��ال 
محرومیتی که پشت س��ر گذاشتم برابر س��پاهان به ورزشگاه 

فولادشهر آمدم. 
خاط��رات خ��وب و ب��د زی��ادی از ای��ن ورزش��گاه دارم، ولی 
 واقع��ا ه��واداران دو تی��م س��پاهان و ذوب آه��ن برای��م 

قابل احترام هستند.

چالش کوبیدن سر به در و دیوار!
بان�ک ورزش: هم��ه فوتبال دوس��تان ب��ا این جمل��ه عادل 
فردوسی پور که می گوید: »اجازه بدهید سرم را به میز بکوبم« 
آش��نا هس��تند. جمله ای که خیلی کاربردی و البته تاثیرگذار 
اس��ت. در کنفرانس خب��ری بعد از ب��ازی ف��ولاد و ذوب آهن، 

اسکوچیچ کروات نیز از کوبیدن سرش به دیوار سخن گفت.
 او مدعی شد: »من 4 پیشنهاد از تیم های دیگر داشتم، اما فولاد 
را انتخاب کردم. اما آیا حالا باید س��رم را به دیوار بکوبم که چرا 

تیم های دیگر را انتخاب نکردم؟«
 به نظر می رسد کوبیدن سر به در و دیوار اپیدمی جدید فوتبال 
ایران است و احتمالا بیش��تر از قبل باید شاهد استفاده عبارات 

این چنینی باشیم.

 ساهاکیان:  بعضی کارهای 
باوئرمن مثال زدنی است

تسنیم: بازیکن تیم ملی بسکتبال گفت: گروه چندان سختی 
نداریم ولی نباید حریفان را دست کم بگیریم. 

اوشین ساهاکیان عنوان کرد: هفته آخر تمرینات را برای حضور 
در مسابقات قهرمانی آسیا پشت س��ر می گذاریم. روند خوبی 
داشتیم و بازی های مناسب تدارکاتی خوبی برگزار کردیم. حالا 
هم به مرور تاکتیک ها و تمرین سبک برای حضور در جام ملت ها 
می پردازیم و س��رمربی با کم کردن فشار تمرینات قصد دارد با 

انرژی کامل به چین برویم. 
وی در مورد عملکرد باوئرمن،سرمربی آلمانی تیم ملی بسکتبال 
گفت: عملکرد او را همه ما خواهیم دید. بعضی کارهای باوئرمن 

واقعا مثال زدنی است. 
او مربی خوبی اس��ت و نکات ریزی را به ما اشاره می کند که در 
پیش��رفت ما تاثیر زیادی می گذارد. باوئرم��ن همچنین از نظر 
روحی و اخلاقی نیز تاثیر زیادی روی بازیکنان ما داشته است. 
این مربی توانس��ته در ذهن بچه ها نفوذ کند. بازیکن تیم ملی 
بسکتبال تصریح کرد: ما گروه چندان سختی نداریم، ولی نباید 

حریفان را دست کم بگیریم. 
از تیم های هن��د، مالزی و ژاپن ش��ناخت خوب��ی داریم، ولی 
نمی توان گفت: آنها حریفان آس��انی هس��تند. ب��ه اعتقاد من 
بازی های اصلی ما از مرحله بعدی شروع می شود. انتظارها از ما 
بالاست باید روی قهرمانی تمرکز کنیم و اسم حریفان نباید برای 

ما اهمیتی داشته باشد.

آفساید

مهری مصور: مرحله دوم رقابت های گرند پری2015 
به میزبانی ترکیه برگزار خواهد شد و تیم ملی تکواندوی 
کشورمان با 7 ورزش��کار در این مسابقات شرکت خواهد 
کرد. مسابقات گرندپری با حضور 32 تکواندوکار برتر جهان 
برگزار خواهد شد و به نفرات اول تا سوم مشترک به ترتیب 
40، 24 و 14.4 امتیاز تعلق می گیرد که در راستای افزایش 
امتیازات رنکینگ المپیکی برای کسب سهمیه المپیک ریو 
2016 موثر خواهد بود.در مرحله اول این مسابقات در سال، 
فرزان عاشورزاده به طلا رسید و ابوالفضل یعقوبی برنزی 
شد. کادر فنی تیم ملی پس از بررسی های صورت گرفته، 
7 تکواندوکار را برای حضور در این مسابقات انتخاب کرده 
است که سه تکواندوکار اصفهانی در لیست نفرات اعزامی 
هستند.علیرضا نصرآزادانی در وزن 68- کیلوگرم )وزن 
دوم المپیکی( و س��جاد مردانی و امی��د عمیدی در وزن 
87- کیلوگرم )وزن چهارم المپیکی( در مسابقات گرندپری 
ترکیه به دنبال غلبه بر رقبا و کسب امتیازات لازم هستند.

آرمین هادی پور، بهنام اسبقی، مهدی خدابخشی و مسعود 
حجی زواره نیز سایر ورزشکاران اعزامی کشورمان به این 
رقابت ها خواهند بود، همچنین فرزان عاشورزاده پدیده 
تکواندوی کشورمان در این رقابت ها شرکت نخواهد کرد 
زیرا وی امتیازات لازم را برای المپیکی شدن کسب کرده 

است، اما به همراه تیم عازم ترکیه خواهد شد.

  مردانی و شانس خوب برای سهمیه گرفتن
پس از رقابت ه��ای المپیک 2012 بود که فدراس��یون 

جهانی تکواندو تغییرات جدیدی را در این رشته اعمال 
کرد. براساس دس��تور العمل جدید، چهار تکواندو کار 
در بخش بان��وان و چهار تکوان��دوکار در بخش آقایان 
سهمیه کشورها خواهد بود، اما تقسیم سهمیه بر اساس 
امتیازهای به دست آمده خواهد بود بدین ترتیب که در 
پایان دسامبر سال 2015 هر تکواندوکاري که بتواند در 
جایگاه اول تا ششم رنکینگ المپیک قرار بگیرد، جواز 
حضور در المپیک 2016 ریو برزیل را کسب می کنند.

فدراس��یون جهانی تکواندو در پای��ان هرماه رنکینگ 
نهای��ی اوزان المپیکی را اعلام می کند ک��ه با توجه به 
 ش��رایط فعلی امتیازگی��ری تکوان��دوکاران می توان 
پیش بینی هایی را در مورد نفرات المپیکی داشت که 
در این میان سجاد مردانی، تکواندوکار اصفهانی دسته 

سنگین وزن از شرایط نسبتا خوبی برخوردار است.
در وزن چهارم المپیک، جسور بایکازوف از ازبکستان 
با 246.41 امتی��از، دونگمی��ن چا از ک��ره جنوبی با 
 232.79 امتیاز و انتوني اوبامه از گابن با 211.10 امتیاز 
رده های اول تا سوم را در اختیار دارند و سجاد مردانی نیز 
با 181.61 امتیاز در رده ششم جای گرفته امید عمیدی 
دیگر تکواندو کار اصفهانی نیز ب��ا 50.73 امتیاز در رده 
سی و سوم ایستاده اس��ت.مردانی به دلیل مصدومیت 
فرصت حض��ور و نتیجه گیری در چن��د تورنمنت را از 
دست داد اما همچنان امکان شرکت در چند تورنمنت 
و مسابقه و افزایش امتیازاتش را دارد و اگر موقعیت را 
قدر بداند، م��ی تواند در رقابت ه��ای المپیک به روی 

شیاب چانگ برود، اما برای عمیدی نمی توان شانسی 
در نظر گرفت و این ورزشکار باید برای چهار سال آینده 

برنامه ریزی کند.

  کار سخت نصر
در وزن دوم المپیکی شرایط دش��واری برای علیرضا 
نصرآزادانی به وقوع پیوسته است، زیرا از یک طرف وی 
امتیازات کمی تاکنون جمع آوری کرده و از سوی دیگر 

نیز رقیبان ایرانی دیگری در این وزن دارد.
در این وزن دائی هون لی از ک��ره جنوبی با 278.24 
امتیاز، الکسی دنیسنکو از روس��یه با 254.88 امتیاز 
و بهنام اس��بقي از ایران با 240.64 امتیاز در رده های 
اول تا س��وم جای دارن��د؛  علیرض��ا نصرآزاداني نیز با 
67.98 امتیاز در رده بیست و چهارم جای گرفته است 
که تف��اوت امتیازی با نفرات برتر نش��ان می دهد این 

ورزشکار اصفهانی چه کار دشواری را پیش رو دارد.
نصرآزادانی که تاکنون فرصت حضور در دو المپیک را 
از دست داده اس��ت، المپیک 2016 را آخرین فرصت 
برای ش��رکت در این رویداد مهم م��ی داند. وی برای 
المپی��ک 2012 لن��دن در بهترین ش��رایط آمادگی 
قرار داش��ت،اما کادر فنی از بین نصر و باقری معتمد 
 به حریف تهرانی رای داد.نصر که س��ابقه قهرمانی در 
بازی های آس��یایی و قهرمانی در مس��ابقات جهانی 
تکواندو را در کارنام��ه  دارد، برای رس��یدن به هدف 
مهمی که برای خودش ترسیم کرده است، باید بهترین 

نتایج را در چند میدان پیش رو کسب کند، زیرا با توجه 
به فاصل��ه امتیازی موجود، رس��یدن وی به بین 6 نفر 

دشوار تر از حد تصور است.

 سهمیه نسبتا قطعی عاشورزاده وخدابخشی
در بین تکوان��دوکاران ایرانی فعلا فرزان عاش��ورزاده 
بهترین شرایط را دارد و می توانیم سهمیه گرفتن وی 
را قطعی قملداد کنیم. فرزان عاش��ورزاده با 301.20 
امتی��از در رده دوم این وزن ق��رار دارد و تاهیون کیم 
از کره جنوبی با 241.44 امتیاز و کس��ر رودریگوز از 
مکزیک با 206.49 امتیاز در رده های دوم و سوم جای 

گرفته اند.عاشورزاده که طی یک سال گذشته ستاره 
تکواندوی ایران بوده اس��ت، با توجه به اینکه خیالش 
از بابت س��همیه راحت ش��ده، می تواند از هم اکنون 
ب��رای نتیجه گی��ری در رقابت ه��ای المپیک 2016 
برنامه ریزی کند.در وزن س��وم المپی��ک  نیز مهدي 
خدابخش��ي با 282.96 امتیاز در رده نخس��ت جای 
گرفت و شرایط مشابهی با عاشورزاده دارد. در این وزن  
مس��عود حجی با 115.18 امتیاز و  فرزاد عبدالهی از 
ایران با 41.52 امتیاز ش��رایط چندان خوبی را ندارند 
و می توان خدابخشی را نماینده تکواندوی کشورمان 

در این وزن دانست.

گزارشی از وضعیت کسب سهمیه المپیکی تکواندوکاران اصفهانی

خیال راحت مردانی؛ ماموریت دشوار نصر

چه کس��ي فکرش را مي کرد ذوب آهن در اهواز با 
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س��ه گل حریفش را در هم بکوب��د؟ مطمئنا کمتر 
هواداري چنین انتظاري را داشت!

 اما ذوب آهن نش��ان داد مي تواند چنین کاري را 
انجام دهد و از آنجا که در این فصل از 4 دیدار خارج 
از خانه 9 امتیاز کسب کرده است به هر حال مي توان لقب 
قدرت دیدارهاي خارج از خان��ه را به این تیم داد، از طرف 
دیگر بایس��تي به دیدار تیم هاي سپاهان و تراکتورسازي 
هم پرداخت که بیش از یک امتیاز براي تیم ش��هرمان در 

پي نداشت!
هفته ششم لیگ برتر فوتبال با کسب 4 امتیاز از حداکثر 
6 امتیاز ممکن برای فوتبال اصفهان همراه بود. این چهار 
امتیاز اما صدرنشینی س��پاهان را تداوم بخشید و صعود 

ذوب آهن به رده چهارم جدول را رقم زد.

  باز هم برد، باز هم خارج از خانه
 ذوب آه��ن که در هفت��ه ه��ای ابتدایی فص��ل نتایج 
قابل قبولی کس��ب نکرده بود حالا دیگر روی دور برد 
افتاده و حریفان خود را یکی بعد از دیگری پش��ت سر 
می گذارد. این روند اما گویا به عادت ذوب آهن تبدیل 
ش��ده اس��ت. تیم گل محمدی فصل چهاردهم را هم 
همین گونه آغ��از کرد، اما در ادامه تغییر مس��یر داد و 
با رس��یدن به ش��رایط مطلوب ناکامی های ابتدایی را 
فراموش کرد. البت��ه موتور ذوب آه��ن در فصل جاری 
زودتر به راه افتاده و این تیم خیلی زودتر از فصل گذشته 
هفته های بدون امتیاز را پشت سر گذاشت و به شرایط 
آرمانی نزدی��ک و نزدیک تر می ش��ود. ذوب آهن روند 
پیروزی های خود را از هفته سوم و بعد از شکست برابر 
ملوان و سپاهان با شکست سرخابی ها به ریل موفقیت 

بازگشت. نکته جالب اما در عملکرد ذوب آهن در شش 
هفته ابتدایی لی��گ رقم زدن پیروزی ه��ای متوالی در 
 خانه حریفان است که رکوردی جالب به شمار می رود. 
ذوب آهن البته در روزهایی که فولاد با مشکلات بسیاری 
روبرو بوده است پیروزی قاطع س��ه گله را برابر این تیم 
رقم خورده، اما نتایج این تیم بعد از هفته س��وم نشان 
می دهد نمی ت��وان این نتیجه را چن��دان هم به ضعف 
فولاد در مقطع کنونی نسبت داد. چیزی که هست 10 
امتیازی شدن شاگردان گل محمدی و رسیدن به رده 
چهارم جدول و خط و نشان کشیدن برای صدرنشیان 
فعلی اس��ت. از نکات دیدار ذوب آهن برابر فولاد، اما از 
عدم پخش این بازی از ش��بکه اصفه��ان نیز نمی توان 
گذاش��ت. در روزی که به لطف برنامه ریزی س��ازمان 
لیگ باز هم نمایندگان اصفهان در یک روز به دیدار رقبا 

رفتند سپاهان که دیداری خانگی در برنامه داشت این 
فرصت را پیدا کرد تا روی آنتن ش��بکه اصفهان برود و 
هرچند دیدار ذوب آهن برابر فولاد  یک ساعت و پانزده 
دقیقه بعد از سوت آغاز مصاف سپاهان در اصفهان آغاز 
شد، اما راهی به برنامه های شبکه اصفهان پیدا نکرد تا 
هواداران فوتبال در اصفهان فرصت تماشای این دیدار 

جذاب را از دست داده باشند.

  بحران خط حمله در سپاهان 
اما س��پاهان در دیداری که ی��ادآور اتفاق��ات عجیب 
و غریب هفته پایان��ی فصل چهاردهم ب��ود به مصاف 
تراکتورس��ازی رفت. تراکت��وری ها که پی��ش از این 
مصاف امیدوار بودند با شکس��ت س��پاهان در خانه به 
نوعی انتقام جام از دس��ت رفته در هفت��ه پایانی فصل 
گذشته را بگیرند در تحقق کامل هدفش ناکام بود، اما 
بی نتیجه هم از اصفهان نرفت. شاگردان تونی در روزی 
که در ترکیب س��پاهان نام محرم نویدکیا، محمد رضا 
خلعتبری و احسان حاج صفی هر یک به دلایلی خاص 

دیده نمی شد، یک امتیاز از اصفهان سوغاتی بردند. 
س��پاهان در این دیدار به یک امتی��از خانگی دلخوش 
کرد و اگر خط حمله این تیم در ایجاد موقعیت و حضور 
پررنگ در نیمه زمین پررنگ تر ظاهر می ش��دند شاید 
بازیکنی مانند مهدی شریفی از فرصت های بیشتری 
 برای بالا ب��ردن آمار گل ه��ای خ��ود در فصل جاری 
بهره می برد.نکته قاب��ل ذکر در عملکرد س��پاهان در 
این دیدار عدم توانایی در باز کردن دروازه حریف بود. 
ش��اگردان حس��ین فرکی اولین دیداری را پشت سر 
گذاشتند که نتوانستند گلی به گل های زده خود اضافه 
کنند، هرچند سپاهان با این نتیجه روند بی شکستی 
خود را حفظ کرد، اما تا حدی به نفع استقلال کار کرد 
که یک بازی عقب افتاده دارد و به شدت جایگاه این تیم 

را تهدید می کند.

سوت

گزارش های داوری هفته ششم خوب بوده است

 اصفهانیان: با  اتهام  زنندگان 
به داوری برخورد  می شود

فارس: رییس کمیته داوران فدراسیون فوتبال گفت: 
کمیته انضباطی با اتهام زنندگان به داوری برخورد کند.

 فریدون اصفهانیان درمورد تغییر دربی مشهد در هفته 
شش��م لیگ برتر و اتهام هایی که مدیرعامل باش��گاه 
سیاه جامگان به داور این مسابقه زد مبنی بر اینکه او با 
افرادی معلوم الحال ارتباط داشته، گفت: وقتی داوری 
به مسابقه نرس��د طبق قانون داور ذخیره مسابقه آن 
بازی را سوت می زند. در مورد دربی مشهد هم همین 
طور بوده است.وی ادامه داد: داور دربی مشهد هم اهل 
مشهد اس��ت و بچه همان شهر اس��ت و اگر دوستان 
مدرکی برای صحبت های خود دارند به کمیته انضباطی 
ارائه کنند. من می گویم بهتر اس��ت کمیته انضباطی با 
اتهام زنندگان برخورد کند، زیرا در آن صورت دیگر هر 

فردی هر حرفی را بدون سند بیان نمی کند.
اصفهانیان در مورد اینکه ف��رد معلوم الحال در داوری 
می شناسد، گفت: من فقط داوران را می شناسم و از این 
افرادی که خودشان می گویند نمی دانند چطور تا وسط 

زمین هم رفته شناختی ندارم.
رییس کمیته داوران فدراسیون فوتبال در مورد دلیل 
غیبت بخش��ی زاده در دربی مش��هد گفت: پرواز او از 
شهرش به تهران به موقع انجام نشده و به پرواز تهران 
نرسید و هیچ شک و شبهه ای هم در این میان در کار 
نبود.اصفهانیان در مورد اینک��ه از قضاوت های هفته 
ششم راضی هس��ت یا نه گفت: تاکنون گزارش هایی 
که به ما رس��یده خوب بوده، ولی باید فیلم بازی ها را 
هم بررسی کنیم. وی درمورد اینکه سرمربی گسترش 
فولاد معتقد بود 2 پنالتی این تیم در بازی با استقلال 
گرفته نشده، گفت: به هر حال فیلم بازی ها را بازبینی 

خواهیم کرد.

ایمنا: مرحله نخس��ت لیگ برتر وزنه برداری کشور از فردا 
پنجش��نبه به میزبانی تیم ذوب آهن در خان��ه وزنه برداری 
اصفهان آغاز می شود. مسوولان س��ازمان لیگ فدراسیون 
وزنه برداری هم مانند همکاران خود در س��ایر فدراسیون ها 
به دنبال برگزار کردن لیگ برتر با حضور حداکثری تیم های 
شرکت کننده بودند.در ابتدا 9 تیم ذوب آهن اصفهان، هیات 
وزنه برداری خراسان رضوی، شرکت ملی حفاری اهواز، نیروی 
زمینی تهران، عقاب نیروی هوایی همدان، کوثر ساری، رعد 
پدافند همدان، مناطق نفت خیز جنوب و پارس مهر فارس 
برای حضور در مس��ابقات اعلام آمادگی کردند که با اضافه 
و کم شدن تعدادی از این تیم ها، لیگ امسال با حضور 7 تیم  
ذوب آهن اصفهان، ملی حفاری اهواز، مناطق نفت خیز جنوب، 
پدافند همدان، عقاب نیروی هوایی، نیروی زمینی و یاسین 
پیشرو قم برگزار خواهد شد تا تعداد لیگ برتری ها نسبت به 

فصل قبل یک تیم بیشتر باشد.

 یاسین- ذوب آهن- ملی  حفاری؛ مثلث قهرمانی
تیم وزنه برداری ذوب آهن در فصل گذشته لیگ برتر و درحالی 
که پس از وقفه ای چندین س��اله دوباره پا ب��ه عرصه لیگ 

گذاشته بود، با تیمی قدرتمند و ترکیبی از برترین ملی پوشان 
ایران و بازیکنان بومی به سرمربی گری علی جباری مقتدرانه 
قهرمان شد. بهداد سلیمی، رشید شریفی، رسول تقیان، مجید 
عسگری، جابر بهروزی و علی هاشمی از شناخته  شده ترین 
وزنه برداران ایران بودند که سال گذشته با ذوب آهن بر سکوی 

قهرمانی ایستادند.
هرچند عملکرد شاگردان جباری به گونه ای بود که با وجود 
مصدومیت گاه و بیگاه ملی پوشان، این تیم در راه قهرمانی 
به مشکل خاصی برنخورد، اما ذوب آهن امسال تفاوت هایی 
با ذوب آهن پارسال دارد.ذوبی ها که برخلاف یاسین پیشرو 
قم با بهداد سلیمی بر سر مسائل مالی به توافق نرسیدند، در 
فصل پیش رو مجید عسگری، جابر بهروزی و علی هاشمی 
را هم که به تیم تازه وارد قمی پیوشته اند در اختیار نخواهند 
داشت.یاسین پیشرو قم که عده ای آن را در قد و قواره تیم ملی 

می بینند تا یک تیم باشگاهی، با به خدمت گرفتن سهراب 
مرادی اصفهانی و جذب جابر به��روزی از ملی حفاری، عزم 
خود را برای قهرمانی جزم کرده اس��ت. ذوبی ها نیز علاوه بر 
حفظ مهره های تاثیرگذار خود نظیر رسول تقیان، مسعود 
چترایی و رشید شریفی، کیانوش رستمی را هم به اصفهان 
آورده اند و به نظر می رسد شاهد رقابت داغ این دو تیم در لیگ 
امسال خواهیم بود. چترایی در فصل گذشته پنج هفته متوالی 
عنوان صدرنشینی دسته 77 کیلوگرم را به دست آورد و در 
میان تمام وزنه برداران شرکت کننده در رقابت ها بیشترین 
امتیاز را برای ذوب آهن به دست آورد تا در پایان مسابقات، 

موثرترین وزنه بردار لیگ نام گیرد.
ترکیب تیم وزنه برداری ذوب آهن در فصل جدید لیگ برتر:

رس��ول تقیان، حافظ قش��قایی، میثم زارعی، رضا قاسمی، 
محمد خدادادی، کیانوش رستمی، مسعود چترایی، احمد 

وادی، علی اصغر غف��وری، ایوب مرادی، عم��اد باقری، رضا 
آقازاده، کیومرث مقدسی، امیرحس��ین ناظم الرعایا، عارف 

خاکی و رشید شریفی
سرمربی: علی جباری؛ سرپرست: محسن کاظمی

ترکیب تیم وزنه برداری یاسین پیش��رو قم در فصل جدید 
لیگ برتر:

بهداد سلیمی، بهادر مولایی، سجاد بهروزی، جابر بهروزی، 
سهراب مرادی، مجید عسگری، علی هاشمی، سعید رفیع نژاد، 
محمد اصغرنژاد، عباس زارعی، قاسم داودی، محمد قلی زاده 

و مرتضی زارعی

 آغاز جدال با پولاد سرد از نصف جهان
مرحله نخست فصل جدید لیگ برتر وزنه برداری باشگاه های 
کش��ور از صبح فردا پنجشنبه 26 ش��هریورماه به میزبانی 

ذوب آهن در خانه وزنه برداری اصفهان آغاز می شود و تا عصر 
روز جمعه 27 شهریورماه ادامه خواهد داشت.مراسم افتتاحیه 
مسابقات هم س��اعت 17 فردا برگزار خواهد شد. تیم های 
حاضر در لیگ برتر روز گذشته وارد اصفهان شدند و جلسه 
فنی این رقابت ها نیز هم اکنون در محل خانه وزنه برداری در 

حال برگزاری است.
طبق اعلام فدراسیون وزنه برداری، لیگ امسال در 5 مرحله 
برگزار خواهد شد و قهرمان این فصل 26 دی ماه در تهران 

معرفی خواهد شد.
برنامه مسابقات امسال به صورت زیر است:

هفته اول: 25 تا 28 ش��هریورماه در اصفه��ان و به  میزبانی 
تیم ذوب آهن

هفته دوم: 6 تا 9 آبان ماه )میزبان مشخص نیست(
هفته س��وم: 4  تا 7 آذرماه در اهواز و به میزبانی شرکت ملی 

حفاری خوزستان
هفته چهارم: 2  تا 5 دی ماه در اهواز و به میزبانی تیم مناطق 

نفت خیز جنوب
هفته پنجم: 23  تا 26 دی ماه در تهران و به میزبانی نیروی 

زمینی ارتش

سپاهان و ذوب آهن هر دو در کورس

بحران خط حمله؛  سلطان ضد حمله

ذوب آهن از خانه استارت می زند

نبرد قهرمانی در جاده اصفهان- قم

عکس نوشت
گروه ورزش

شکستگی بینی کاوه رضایی
ورزش سه: کاوه رضایی در دیدار مقابل فولاد دچار شکستگی از 

ناحیه بینی شد.
در روز خوب ذوب آهن در اهواز که موفق ش��د با سه گل فولاد را 
شکست دهد، شوت بازیکن فولاد به دماغ کاوه رضایی برخود کرد و 
او دچار شکستگی از ناحیه بینی شد. این مصدومیت شدید رضایی 
البته باعث نش��د تا داور بازی به بازیکن فولاد اخطار بدهد. جالب 
اینجاس��ت که ذوبی ها هم در ش��ادی برد اعتراضی به این مساله 
نداشتند. ولی شکستگی نسبتا شدید بینی کاوه رضایی مهاجم ملی 
پوش ذوب آهن او را برای مدتی از تمرینات دور خواهد کرد و این 

خبر خوشی برای ذوب و تیم ملی نخواهد بود.
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نمایش» ردپ��ا اگر ماندنی بود، کس��ی راه خانه اش را 
گم نمی کرد«  نوشته و کارگردانی سعید محسنی از 
29 شهریور  تا 15 مهر ماه در سالن کوچک  تالار هنر 
اصفهان برگزار می شود. این هنرمند با بیان این مطلب 
افزود: این نمایش در فضای یک عکاس��خانه یا آتلیه 
عکس اتفاق می افتد که تع��دادی خانم برای گرفتن 
عکس به آنجا مراجع��ه کرده اند و بخش��ی از زندگی 
ش��ان را روایت می کنند تا اینکه اتفاقی می افتد که 
تمام روایت ها را به هم پیوند می زند...سعید محسنی 

ادامه داد: سعی شده این کار به سمت اجرایی رئالیستی 
 نزدیک ش��ود و در این امر هم با توجه به اینکه تعداد 
قابل توجهی از بازیگ��ران هنرجویانم بودند، امیدوارم 
توفیق نسبی حاصل شده باش��د. وی درباره برگشت 
به صحنه تئات��ر پس از چند س��ال دوری از آن  گفت: 
خوش��بختانه این بار ممیزی متن و اجرا شامل حال 

کار من شد و با این وجود بعد از چند سال باید با همه 
وجود از کارم حمایت کنم و خود را مسوول آن بدانم. 
محس��نی همچنین گفت: علاوه براینکه پرداختن به 
مفاهیمی در حوزه علوم انسانی اهمیت خودش را دارد. 
این نمایش به خصوص در بخش پایانی به آسیب های 
اجتماعی زنان پرداخته می شود که نمی توان نادیده 

اش گرفت.وی در پایان با تاکید بر اجرای نمایش راس 
ساعت مقرر افزود: بهتر است  متقاضیان ساعت 18:15 
در محل اجرا حضور داشته باشند.بازیگران این نمایش 
عبارتند از: امین پناهی، شمیلا تابش، مریم صادقی، الناز 
زجاجی، آرزو شیروانی.عموم علاقه مندان می توانند 
برای تماشای این نمایش  از 29 شهریور تا 15 مهر ماه 
هر روز ساعت 18:30 و روزهای 8، 9 و 10 مهر ساعت 
5 بعدازظهر به تالار هنر اصفهان واقع در خیابان لاله ، 

جنب فروشگاه رفاه مراجعه کنند. 

دورههایآموزشیرایگاندربازارگیاهاندارویی؛

ماساژبهسبکقدیم
آیا می دانی��د   چگونه می توان با کمک »دل��ک و غمز« که نوعی از 
ماساژدرمانی در قدیم اس��ت، به س��لامت پانکراس و طحال افراد 

کمک کرد؟
گفتنی است پانکراس یکی از مهم ترین مکانیزم های ایجاد اعتدال در 
سوخت و ساز است که باتولید انسولین به جذب سلولی گلوکز کمک 
می کند و درحقیقت، واسطه ای برای جذب قند به داخل سلول است 
اما بد نیس��ت بدانید اگر دچار  اختلال در این اعضا شده اید یا دچار 
دیابت هستید، می توانید به وسیله ساده ترین روش به درمان خود 

کمک کنید .
بدین نحو که با شناخت نقاط مربوط به تقویت پانکراس و طحال و 
ماس��اژ مخصوص  نواحی می توانیم نتیجه قابل قبولی از این شیوه 

درمانی بگیریم.
برای ادامه این مبحث و به طور کلی »ش��یوه ای از ماس��اژ درمانی 
قدیمی« می توانید روز جمعه 27 شهریور ماه به بازار گیاهان دارویی 
مراجعه کنید و در صورت وجود سوالات از پاسخ های پزشک حاضر 
در جلسه برخوردار شوید.لازم به ذکر است این دوره ها که هر هفته 
روزهای جمعه از ساعت 10 صبح تا 12 برپا می شود، در هر جلسه 
پزشکان مجرب طب جدید و طب سنتی و پژوهشگران برتر حضور 
دارند تا ضمن ارائه مطالب کاربردی و مفید به پاسخگویی مراجعان 

در این زمینه بپردازند. 
در ضمن این مباحث شامل آشنایی با انواع بیماری ها و درمان آن، 
سبک زندگی سالم و اصلاح تغذیه، مزاج  شناسی، آشنایی با مباحث 
قولنج و ماساژ درمانی و ویژگی های گیاهان دارویی و خواص هر یک 
در بهبود امراض است. این هفته نیز با دعوت از دکتر غلامرضا رییسی، 
محقق و مدرس طب سنتی مقرر است مطالبی در خصوص ماساژ 
درمانی ارائه شود. علاقه مندان برای حضور در این دوره  ها می توانند 
به میدان لاله، خیابان پروین، جنب آتش نشانی، بازار گیاهان دارویی 
شهرداری اصفهان مراجعه کنند و برای اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 
35604145 تماس بگیرند.گفتنی است شرکت در این دوره ها برای 

عموم آزاد و رایگان است.

همایش»ازکورهدرنروید«
درکتابخانهمرکزی

همایش بزرگ  » از کوره در نروید«  پنجش��نبه 26 شهریورماه 
از س��اعت17 تا 19:30 در محل س��الن همایش های کتابخانه 
مرکزی شهرداری اصفهان با حضور مردم و مسوولان  برپا خواهد 
شد، حضور عموم  شهروندان در این همایش آزاد و رایگان است.

همایش بزرگ »از کوره در نروید« ب��ا موضوع و محوریت صبر 
و بازش��دن گره های زندگی با صبر، مس��ائل مربوط به صبر در 
زندگی و روابط اجتماعی و شهروندی، صبر زن و شوهر در مقابل 
یکدیگر و صبر پدر و مادر در برابر بچه ها و... است، گفتنی است 
سخنران این همایش حجت الاسلام و المسلمین صغیراست، در 
این همایش جلسه پرسش و پاس��خ و نیز مسابقه جذاب و طنز 
گونه ای با محتوای صبر برپا خواهد شد و همزمان کارگاه کودکی 
نیز در مجاورت  این مکان برگزار می ش��ود ک��ه در آن مربیان 
مربوط  با بچه ها بازی هایی در راس��تای صبر انجام خواهند داد 
و والدین آنها می توانند با آس��ودگی خاط��ر در همایش مذکور 

شرکت کنند.
پنجش��نبه 26 ش��هریورماه بعد از برپایی همایش »از کوره در 
نروید«  در م��کان برپایی این همایش کتابی ب��ا محتوای صبر 
رو نمایی خواهد ش��د و در اختیار شرکت کنندگان قرار خواهد 
گرفت. گفتنی است با توجه به ارزش و اهمیت صبر در زندگی، 
نمایش��گاهی نیز با عنوان »بازارچه صبر« در گالری ش��ماره 2 
نگارخانه کتابخانه مرکزی شهرداری اصفهان به همت سازمان 
فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان برپا شده که شامل 40 تابلو 
با طرح های گرافیکی و جملاتی در مورد صبر، مزایا، نتایج و آثار 
آن در زندگی است، این جملات برگرفته ازآیات قرآنی، احادیث، 
ضرب المثل ه��ا و روایاتی از بزرگان دینی و اندیش��مندان دنیا 
است، در این نمایشگاه تابلوهایی با موضوع فرهنگ شهروندی با 
محوریت مسائلی چون اسراف نکردن در کارهای شهری، حسن 
خلق، س��لام کردن و احترام گذاش��تن به دیگر شهروندان نیز 
 تهیه و در تابلوهای 35 در 50 و تابلوهای دایره شکل با قطر 50 

برروی پایه های مخصوص به نمایش گذاشته شده است.

اجتنابازویروسها
وجاسوسافزارها

بداف��زار اصطلاحي ب��راي نرم افزارهاي مخرب اس��ت و ویروس ها و 
جاسوس افزارها بعضي از بدافزارها هستند که در رایانه، تلفن یا دستگاه 
همراه و بدون اطلاع شما نصب مي شوند. مجرمان از بدافزارها براي 
دزدیدن اطلاعات شخصي، ارس��ال هرزنامه و کلاهبرداري استفاده 
مي کنند. براي کاهش مخاطره دانلود بدافزار و جاس��وس افزارهاي 
ناخواسته پلیس فضاي تولید و تبادل اطلاعات فرماندهي انتظامي 

استان اصفهان به ارائه کارهایی پرداخته که بدین ترتیب است:

بهروزنگهداشتننرمافزارهايامنیتي
 رایانه شما باید حداقل نرم افزارهاي ضد بدافزار و ضدجاسوسي و یک 
دیوار آتش داشته باشد. نرم افزارهاي امنیتي، مرورگر اینترنت و سیستم 

عامل را طوري تنظیم کنید که به صورت خودکار به روزرساني شوند.

استفادهازURLدرسایت
بجاي کلیک روي لینک در ایمیل، URL سایتي که قصد بازدید از آن 
را دارید مستقیما در مرورگر وارد کنید. مجرمان ایمیل هایي را ارسال 
مي کنند که ممکن است حاوي لینک هایي در ظاهر معتبر باشد، اما 
کلیک روي آنها مي تواند منجر به دانلود بدافزار یا باز ش��دن سایتي 

جعلي براي دزدیدن اطلاعات شخصي کاربر شود.
 

بازکردنایمیلدرصورتاطمینان
 ضمیمه هاي ایمیل را فقط در شرایطي باز کنید که ارسال کننده را 
مي شناسید و آنچه را هم که ارسال کرده است مي شناسید. باز کردن 
ضمیمه ها حتي در ایمیل هایي که به نظر مي رسد از سمت دوستان یا 

فامیل باشد، مي تواند منجر به نصب بدافزار در رایانه شما شود.
 

دانلودونصبنرمافزارازوبسایتهایمورداعتماد
دانلود بازي هاي جدی��د، برنامه هاي به اش��تراک گذاري فایل و نوار 
ابزارهاي سفارشي شده ممکن است جذاب به نظر رسد، اما توجه داشته 

باشید نرم افزارهاي رایگان مي تواند حاوي بدافزار باشد.
 

drive-byبهحداقلرساندندانلودهاي
 از به اندازه کافي بالا بودن تنظیمات امنیتي مرورگر خود براي شناسایي 
دانلودهاي غیرمجاز اطمینان حاصل کنید. مثلا براي IE، از تنظیمات

medium در تبSecurity، در حالت حداقلي استفاده کنید.
 

)pop-upblocker(استفادهازمسدودکنندههايپاپآپ
 اگر از چنین مسدودکننده هایي استفاده نکنید، ممکن است بدافزاري 
روي رایانه شما نصب شود. پنجره هاي پاپ آپ را با کلیک روي علامت 

“X”  در نوار عنوان )title bar( ببندید.
 

نادیدهگرفتنتبلیغاتنرمافزاری
 تبلیغات خری��د نرم افزارهایي راکه توس��ط پیام ها ی��ا ایمیل هاي 
غیرمنتظره به شما پیشنهاد مي شود نادیده بگیرید. به ویژه تبلیغاتي 

که هدفشان پایش رایانه شما و شناسایي بدافزار است.  

چگونهداشتنسرگرمیمیتواند
بهکارشماکمککند؟

سلامتجسمیبهتریخواهیدداشت
مطالعات محققان نشان می دهد 66 روز طول می کشد تا رفتاری به 
عادت تبدیل شود و تکرار رفتاری که به عادت تبدیل شده با تشویق 
ذهنی همراه می شود. بنابراین اگر به دنبال این هستید که سلامت 
جس��می خود را بالا ببرید، بهتر اس��ت راهی پیدا کنید که فارغ از 
سرگرمی های حال حاضر شما باشد. می توانید از پیاده روی و دویدن 
در پارک ش��روع کرده و تا ورزش های دیگر همانند قایق سواری و 

غیره ادامه دهید. 

انضباطشخصیرامستحکمترمیکند
 مهارت های نرم روز به روز بیشتر موردتوجه قرار می گیرد و مدیریت 
ش��خصی  موثر یکی از آنهاس��ت. علاوه بر این افرادی که انضباط 
شخصی موثری دارند، در حالت کلی شادتر بوده و بهره وری بیشتری 
دارند. باغبانی از قدیم یکی از راه هایی بوده که برای انضباط شخصی 
مورد استفاده قرار می گرفته است. اینکه یاد بگیرید چگونه هر روز 
مراقب گل های خود باشید به شما آموزش می دهد چگونه هر روز 
مراقب خود باشید. اگر توجه کافی نکنید نتیجه آن به زودی مشخص 

می شود: باغچه شما از بین می رود. 

اعتمادبهنفسبالاتریخواهیدداشت
 آیا شما کسانی را می شناسید یابا آنها همکار بوده اید که قدرت لازم 
برای انجام هیچ کاری ندارند؟ این گونه افراد همیشه نیاز به کمک 
دیگران، توجه و یا دستور برای انجام هر کاری دارند. وقتی شما به 
دنبال کار هستید باید بتوانید بدون نیاز به کمک دیگران هم کار خود 
را پیش ببرید. کمپینگ می تواند اعتماد به نفس  شما را افزایش دهد.

خلاقیتافزایشمییابد
 بیایید یک س��رگرمی انجام دهیم. یک کاغذ و قلم بردارید و همه 
کارهایی که می شود با این آجر انجام داد )به غیر از ساختن دیوار( را 
در عرض 60 ثانیه بر روی آن بنویسید. این یک آزمون سنجش میزان 
خلاقیت بوده که برای اولین بار در سال 1967 صورت گرفته است. 
کارفرماها همیشه دوست دارند افرادی را استخدام کنند که بتوانند 

خارج از محدودیت ها فکر کنند.  

بدانیدکهچهچیزیبرایشمامهماست
 یکی از بهترین راه های کش��ف این مورد که چه چیزی برای شما 

اهمیت دارد، یکی از با ارزش ترین راه ها نیز است. 

شرکتدررویدادهایداوطلبانهوخیریهها
 می توانید به سایت هایی که بدین منظور طراحی شده اند مراجعه 
کنید تا بدانید چه کارهای خیرخواهانه ای در اطراف شما رخ می دهد. 
 انجام اینگونه س��رگرمی ها بهترین راه برای کش��ف این اس��ت که 
چه کار می توانید انجام دهید، چه کاری دوست دارید و برای انجام 

چه کارهایی اشتیاق دارید. 
)بخشدوم(

خبرخبر

علیجنتی،وزیرفرهنگوارشاد: آخرین 
وضعیت فروش را از فیلم محمد )ص(نمی دانم،  
اما تا یک هفته پیش 3 میلیارد تومان فروش 

داشته است.
 این فیلم در 140 س��الن س��ینمایی نمایش 
داده می ش��ود با توجه به اینکه دوبله عربی و 
زیرنویس انگلیسی هم دارد در خارج از کشور 
نیز نمایش داده می شود و امیدوارم از رقمی که 
برای تولید این فیلم سرمایه  گذاری شده است، 
فروش بیشتری حاصل شود تا بخش دوم این 
فیلم هم که بازه زمانی مهم تری؛ یعنی از زمان 
رس��الت تا رحلت پیامب��ر)ص( را در بر دارد، 

ساخته شود.

محمودواعظی،وزیرارتباطاتوفناوری
اطلاعات: فن��اوری اطلاعات ب��ه ویژه فضای 
مجازی پدیده مهمی اس��ت که بای��د آن را در 
تمام برنامه هایمان لحاظ کنیم و هرچند فضای 
مجازی پیامدهای مثب��ت و منفی دارد که هم 
فرصت و هم تهدید محس��وب می ش��وند، اما 
می توان از فرصت ها برای توانمندسازی جامعه 
استفاده کرد و تهدیدها را به حداقل رساند، اما 
یکی از مش��کلات ما و برخی کشورهای دیگر 
این است که ابزار وارد جامعه می شود، درحالی 
که هنوز فرهنگ س��ازی صورت نگرفته است و 
این فرهنگ سازی وظیفه همه نهادها از جمله 

آموزش و پرورش، رسانه ها و مساجد است.

رضارویگ�ری،بازیگ�ر: متاس��فانه امروز 
کودکان به س��مت س��ریال های ب��د ماهواره 
کشیده شده اند که برایشان بسیار مضر است و 
به نظرم در شرایط بد امروز رسانه ملی وظیفه 

مهمی دارد.
 تلویزی��ون باید بازی ه��ای کودکانه قدیم که 
مخصوص سن کودکان بود را نشان دهد؛ تا آنها 
بدانند والدینش��ان در کودکی چه بازی هایی 

داشتند و از آن الگو بگیرند. 
موضوع دیگر اینکه من به خوبی کار با لپ تاپ 
را بلد نیستم؛  اما نوه کوچک من همه چیز آن را 
می داند و حتی به من یاد می دهد و هیچ اثری 

از بازی های کودکانه را در او نمی بینم.

حجتالاسلاماحمدسالک،رییسکمسیون
فرهنگ�یمجلس: انس��ان بای��د روزانه کتب 
مختلفی را مطالعه کند که یک��ی از آن کتاب ها 
تولیدات نویسندگان ارزشی در جامعه اسلامی 
اس��ت که با به جری��ان انداختن قل��م و به روی 
کاغذ آوردن مطالب اساس��ی در هدایت جامعه 
نقش آفرین هستند، اما متاسفانه وادرات کتاب 
و محصولات فرهنگی در این زمینه ما را احاطه 
ک��رده و موجب به وجود آم��دن معضلاتی برای 
خانواده ها شده است. البته ناگفته نماند در مسیر 
تولیدات محصولات فرهنگی تلاش گسترده ای 
در داخل کش��ور انجام ش��ده، اما امیدواریم این 

موضوع بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.

ساختقسمتدوم
فیلممحمد)ص(

لزومفرهنگسازی
برایورودتکنولوژی

جایخالیبازیهای
کودکاندیروز

احاطهوارداتمحصولات
فرهنگیدرکشور

عکس روز
رویترز

نمایشگاه خودروی فرانکفورت

کارگاه آموزش��ی ف��ن بیان و س��خنوری از س��وی 
فرهنگسرای خانواده برگزار می شود.

یکی از اصلی ترین ابزارهای ارتباطی میان انسان ها 
کلام و اس��تفاده از زبان و گفتار است که می تواند از 
طریق بهره مندی از ان��واع کلمات و جملات منظور 
و پیام مورد نظر را از سوی ارس��ال کننده به سمت 

دریافت کننده پیام منتقل کند.
کارگاه آموزش��ی فن بیان نیز با هدف آموزش اصول 
 سخنوری و اس��تفاده صحیح و به موقع از کلمات و 
واژه ها برگزار ش��ده تا علاقه مندان ب��ه این حوزه و 

کسانی را که مایل هس��تند در این زمینه به مهارت 
بیش��تری دس��ت یابند مورد آموزش قرار دهد.این 
کارگاه در قالب 6 جلس��ه و از 8 مهرماه سال جاری، 
روزهای چهارشنبه هر هفته از س��اعت 9:30 تا 11 
برگزار می شود.تدریس این کارگاه را  » دنیاداری« از 

مربیان مجرب و باسابقه در این زمینه بر عهده دارد.
علاقه مندان می توانند جهت ثبت نام و شرکت در این 
کارگاه به فرهنگسرای خانواده واقع در  خیابان جی، 
خیابان لاهور، خیابان مفتح شرقی، جنب  ورزشگاه 

 پیروزی مراجعه  کنند. 

فرهنگسرای پرسش با سابقه برگزاری برنامه های 
مختلف ، طرح تازه ای را برای تعامل با شهروندان 

اصفهانی تدارک دیده است. 
طرحی با عنوان »ویژگی های یک آدم خوش اندیش« 
در قالب ارسال بسته پس��تی در منازل شهروندان از 

سوی فرهنگسرای  پرسش اجرا می شود. 
این طرح در ادامه   فعالیت باش��گاه پرسشگران 
 جوان ب��ا هدف بی��ان ویژگ��ی های ی��ک آدم 

خوش اندیش برگزار می شود. 
ح��دود 50 ویژگی خ��اص و اساس��ی در مورد 

یک انس��ان خوش اندی��ش در قال��ب کتابچه، 
س��ی دی و بس��ته  بروش��ور تهیه ش��ده که در 
 قالب بس��ته های پس��تی در منازل شهروندان

 ارسال می شود. 
تابلوهای تبلیغات ش��هری نیز در ای��ن دوره به 

همین موضوع اختصاص خواهد یافت.
به همین منظور در همین راستا یک آدم خندان 
با س��تاره ای درخش��ان به عنوان نمادی از یک 
انس��ان خوش اندی��ش مطالب مورد نظ��ر را به 

شهروندان ارائه می دهد. 

درفرهنگسرایخانواده؛

اصول»فنبیانوسخنوری«رابیاموزید
ازسویفرهنگسرایپرسشبرگزارمیشود؛

ارسالبستههای»خوشاندیشان«بهمنازلشهروندان

نکتهدانستنی
ترجمه: امیرحسین واعظ

نفیسه  نوری

از29شهریورماهتا15مهرماهدرتالارهنربرصحنهمیرود

»ردپااگرماندنیبود،کسیراهخانهاشراگمنمیکرد«

ویژهبرنامه»میهمانیستارگان«درباغطوبیبرگزارمیشود
برگزاری برنامه های مختلف در حوزه نجوم و رصد 
ستارگان در سال های اخیر نه تنها از سوی مرکز 
نجوم ادیب، بلکه به همت مراک��ز فعال دیگر نیز 

رونق خوبی گرفته است.
در همین راستا ویژه برنامه »میهمانی ستارگان« 

با همکاری مرکز نجوم ادیب و فرهنگسرای کوثر، 
روز دوشنبه 30 ش��هریورماه در محل باغ  طوبی 

برگزار می شود. 
برنامه »میهمانی  ستارگان« همراه با رصد آسمان 
شب، برنامه های علمی و تفریحی، اجرای نمایش، 

پخش فیلم، برپای��ی بخش نجوم وی��ژه کودکان 
و   ... برگزار می ش��ود.  این برنامه با هدف آش��نایی 
بیش��تر ش��هروندان ش��رق اصفهان و منطقه 15 
 ش��هرداری اصفهان با موضوع��ات  روز علم نجوم 
برنام��ه ری��زی ش��ده اس��ت. برنامه»میهمانی 

س��تارگان« با هم��کاری مرک��ز نج��وم ادیب و 
فرهنگسرای کوثر، روز دوش��نبه 30 شهریورماه 
از  س��اعت 18 تا 22 در مح��ل باغ طوب��ی واقع 
در خیابان ج��ی، خیابان مس��جدعلی، روبروی 

فرهنگسرای کوثر برگزار می شود. 

گروه  اطلاع رسانی
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